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1  ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ Το πόρισμα της Εξεταστικής θα
σταλεί στην εισαγγελία

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1-3 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-11-2018

Επιφάνεια: 1473.69 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ

Το πόρισμα 
της Εξεταστικής 
θα σταλεί 
στην εισαγγελία
Και με την ψήφο ιης Ν.Δ. 
θα εξεταστούν τα έγγραφα 
της κρύπτης στο ΚΕΕΑΠΝΟ

ΣΕΛ. 2-3
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ΚΑΙ ΜΕ ΤΗΝ ΨΗΦΟ ΤΗΣ Ν.Δ....

Έκθεση για τα έγγραφα της
ΡΕΠΟΡΤΑΖ: ΚΩΣΤΑΣ ΠΟΥΛΑΚΙΔΑΣ

2§>Έκθεση από χη γενική επιθεωρήχρια 
Δημόσιας Διοίκησης Μαρία Παπασπύ- 
ρου σχετικά με την ανακάλυψη της κρύ
πτης του ΚΕΕΛΠΝΟ στην οποία βρί
σκονταν έγγραφα. Με την πρόταση συμ
φώνησε και η Ν.Δ. «αδειάζοντας» στην 
πράξη τον Άδωνι Γεωργιάδη που έχει α
παξιώσει προκαταβολικά την όζουσα υ
πόθεση. Χθες η Εξεταστική Επιτροπή α
ποδοκίμασε τον αντιπρόεδρο της Ν.Δ. 
και τον βουλευτή του ΠΑΣΟΚ Ανδρέα 
Λοβέρδο για τις υποτιμητικές και προ
σβλητικές δηλώσεις που έχουν κάνει για 
την Επιτροπή και τα μέλη της - ο Άδ. Γε- 
ωργιάδης μεταξύ πολλών άλλων έκανε 
λόγο για «σκουπίδια», ενώ ο Ανδ. Λο- 
βέρδος δήλωσε ότι «τους έχω για πρωι
νό».

Όσον αφορά τις αποκαλύψεις της μυ
στικής κρύπτης του ΚΕΕΛΠΝΟ, ο πρόε
δρος της Επιτροπής Αντώνης Μπαλω- 
μενάκης πρότεινε κλιμάκιο της Εξετα
στικής να επισκεφτεί τη γενική επιθεω- 
ρήτρια Δημόσιας Διοίκησης, ώστε να α
ποκτήσει μια εικόνα για τα ευρήματα 
στην κρύπτη του ΚΕΕΛΠΝΟ.

Η Ν.Δ. αρχικά ήταν επιφυλακτική, αλ
λά μόλις ο βουλευτής της Γιώργος Γεωρ- 
γαντάς κατάλαβε το διακύβευμα άρχισε 
να φωνάζει. Έτσι στην αρχή είχε αμφι
βολίες για τη σκοπιμότητα της επίσκε
ψης στην ΓΕΔΔ, υποστηρίζοντας ότι από 
την ώρα που η Μ. Παπασπύρου δεν έ
χει διαβάσει τα έγγραφα που κρύβονταν 
πίσω από τη γυψοσανίδα, δεν θα μπο
ρεί να ενημερώσει το κλιμάκιο της Εξε
ταστικής. Όμως στη συνέχεια απαίτησε 
να σταματήσει η συζήτηση των πορι
σμάτων, εφόσον πραγματοποιηθεί η συ
νάντηση - ενημέρωση της Εξεταστικής α
πό τη Μ. Παπασπύρου.

Σημειώνεται ότι επιφυλακτικοί για τη 
συνάντηση ήταν και ο εισηγητής των Α
νεξάρτητων Ελλήνων Θανάσης Παπα- 
χριστόπουλος και ο βουλευτής του ΣΥ- 
ΡΙΖΑ Γιάννης Γκιόλας.

Ο Αντ. Μπαλωμενάκης πρότεινε η Ε
ξεταστική να ζητήσει από τη Μ. Παπα
σπύρου τη σύνταξη μικρής έκθεσης για 
το περιεχόμενο των εγγράφων. Σημειώ
νεται ότι η Εξεταστική αποφάσισε να συ
ζητήσει για το ΚΕΕΛΠΝΟ στο τέλος της 
διαδικασίας, προκειμένου να έχει και 
την έκθεση Παπασπύρου. Έτσι η σειρά 
που θα συζητηθούν τα πορίσματα θα εί
ναι: αρθροσκοπήσεις, φάρμακο, ΚΕΕΛ
ΠΝΟ, ενώ παραμένει η καταληκτική η

μερομηνία της 21ης Νοεμβρίου για την 
κατάθεση του πορίσματος.

Αποδοκιμασία xcopis Ν.Δ.
Η δεύτερη αντιπαράθεση στην Εξετα

στική αφορούσε την αποδοκιμασία των 
δηλώσεων Άδ. Γεωργιάδη και Ανδ. Λο- 
βέρδου κατά των μελών της Επιτροπής 
και την απαξίωση του πορίσματος που 
συζητήθηκε χθες. Η Επιτροπή αποδοκί
μασε κατά πλειοψηφία τους δύο βου
λευτές της Ν.Δ. και του ΠΑΣΟΚ, με τη 
Ν.Δ. να μην λαμβάνει μέρος στην ψηφο
φορία.

Το ζήτημα έθεσε ο βουλευτής του ΣΥ- 
ΡΙΖΑ Σάκης Παπαδόπουλος. «Αφού δεν 
βρήκαμε ποινικές ευθύνες, να τον πάμε 
στην Επιτροπή Δεοντολογίας.Έλεος δη
λαδή», αντέδρασε ο Γ. Γεωργαντάς, ενώ

Η γενική επιθεωρήχρια 
Δημόσιας Διοίκησης 

Μ. Παπασπύρου θα συνχάξει 
έκθεση για χο περιεχόμενο 
χων εγγράφων που 
βρέθηκαν κρυμμένα 
πίσω από χπ γυψοσανίδα. 
Τελευχαίο θα συζηχηθεί χο 
πόρισμα για χο ΚΕΕΛΠΝΟ

Αποδοκιμάσχπκαν,
1/ καχά πλειοψηφία, 
Γεωργιάδπς - Αοβέρδος 
για χις απαξιωχικές - 
απειληχικές δηλώσεις χους 
εις βάρος χπς Επιχροπής

ο Σπ. Λάππας και ο Ηλ. Θεοφύλακτος 
πρότειναν να υπάρξει καταδίκη των δη
λώσεων από την Επιτροπή. «Ο καθένας 
κρίνεται και έχει τον τρόπο του», υπο
στήριξε ο Θ. Παπαχριστόπουλος, ενώ ο α
νεξάρτητος βουλευτής Νίκος Νικολό- 
πουλος τόνισε ότι «πρέπει να σταλεί 
στην Επιτροπή Δεοντολογίας της Βου
λής» και ο Άδ. Γεωργιάδης για τη δήλω
ση για τα «σκουπίδια» και ο Ανδ. Λοβέρ- 
δος για την δήλωσή του «τους έχω για
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κρύπτης

πρωινό». Η βουλευτής του ΠΑΣΟΚ Εύη 
Χριστοφιλοπούλου διαφώνησε με τη α
ποδοκιμασία υποστηρίζοντας ότι ου- 
δείς την στήριξε όταν της επιτέθηκε ο α
ναπληρωτής υπουργός Υγείας Παύλος 
Πολάκης κατά την εξέτασή του στην Ε
πιτροπή.

X. Τζαμακλήε: Να προσέχει τα 
γεύματά του ο Ανδ. Λοβέρδοε

Έντονα αντέδρασε και ο εισηγητής 
του ΣΥΡΙΖΑ στην υπόθεση του Ντυνάν 
Χάρης Τζαμακλής. «Επαναλαμβάνεται 
μια θεωρία περί σκευωρίας της κυβέρ
νησης και ποινικοποίησης της πολιτι
κής ζωής και των πολιτικών αντιπάλων 
της κυβέρνησης.Όλα αυτά μόνο θυμηδία 
προκαλούν. Τα εξεταζόμενα περιστατι
κά βοούν. Και η θυμηδία προκαλείται α
πό τα εξεταζόμενα πρόσωπα. Έξεστι 
Κλαζομενίοις ασχημονείν.Όσα λένε εί
ναι φαιδρά, αφελή, φλήναφα και αγο
ραία. Δείχνουν τον πανικό τους και ξε
χνούν ότι και τα κόμματά τους ψήφισαν 
υπέρ της», τόνισε ο X. Τζαμακλής.

Ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ αναφέρθηκε 
ειδικά στον Ανδ. Λοβέρδο λέγοντας: 
«Μία σύσταση στον Ανδ. Λοβέρδο για 
τα γεύματά του. Να είναι υγιεινά τα γεύ
ματά του. Να φροντίζει το πρωινό του. 
Γιατί υπάρχει κίνδυνος να του καθίσου
με πολύ βαριά στο στομάχι».

«Πιστεύω ζωντανόε»!
Κατά τη συζήτηση του πορίσματος ο 

Ν. Νικολόπουλος αναφέρθηκε στον τρα
πεζίτη Βγενόπουλο και στην συνάντη
ση που είχε με τον Ανδρ. Λοβέρδο για 
την πώληση του Ντυνάν λέγοντας ότι 
«μύριζε όλος ο όροφος από το πούρο του 
μακαρίτη. Μακαρίτης - ζωντανός, εγώ 
πιστεύω ζωντανός».

ζήτησε η Εξεταστική
ΤΟ ΠΟΡΙΣΜΑ ΤΗΣ ΕΞΕΤΑΣΤΙΚΗΣ ΘΑ ΣΤΑΛΕΙ ΣΤΙΣ ΕΙΣΑΓΓΕΛΙΚΕΣ ΑΡΧΕΣ

Τουλάχιστον πολιτικές οι ευθύνες τεσσάρων 
υπουργών για το ξεπούλημα του Ντυνάν
ΡΕΠΟΡΤΑΖ: ΚΩΣΤΑΣ ΠΟΥΛΑΚΙΔΑΣ

Τέσσερις υπουργοί παρενέβησαν νομο- 
θετικώς στη μεθόδευση της πώλησης του νο
σοκομείου Ντυνάν και έχουν τουλάχιστον 
πολιτικές ευθύνες, σύμφωνα με τον εισηγη
τή του ΣΥΡΙΖΑ στην Εξεταστική Επιτροπή 
για τα σκάνδαλα στην Υγεία. Πρόκειται για 
τους Δημήτρη Αβραμόπουλο, Ανδρέα Λο
βέρδο, Άδωνι Γεωργιάδη και Μάκη Βορίδη, 
οι οποίοι «παρενέβησαν είτε νομοθετικώς εί
τε με άλλους τρόπους». Οι πολιτικές ευθύνες 
τους, τόνισε ο X. Τζαμακλής, «είναι σαφείς 
και μεγάλες» και αφορούν «τόσο την παρα
βίαση του συντάγματος και του νόμου όσο 
και τη μη ορθή διαχείριση του εν ευρεία έν
νοια δημοσίου συμφέροντος που επλήγη α
πό τη μεταβολή του περιεχομένου και των ό
ρων της δωρεάς του Ερυθρού Σταυρού προς 
το ΚΙΕΝ ως προς τις διατάξεις που αφορού
σαν τον κοινωφελή σκοπό».

Ενδεικτικός ήταν ο διάλογος του εισηγη
τή του ΣΥΡΙΖΑ με τον Νίκο Νικολόπουλο με
τά την ανάγνωση του πορίσματος. «Όλο αυ
τό ήταν ένα κείμενο φιλολογικού περιεχομέ
νου για το τι πρέπει να κάνουν άλλοι;» ρώτη
σε ο ανεξάρτητος βουλευτής. «Άλλες οι αρ
μοδιότητες της Εξεταστικής και άλλες της 
Προκαταρκτικής. Λέμε ότι απαιτείται περαι
τέρω διερεύνηση. Μέχρι εκεί είναι η δικαιο
δοσία μας. Το πόρισμα δεν θα μείνει εν κε- 
νώ. Θα σταλεί στις εισαγγελικές αρχές», του 
απάντησε ο X. Τζαμακλής.

Ν.Δ.:Έρευνα για 4.500.000 ευρώ
Η Ν.Δ. και το ΠΑΣΟΚ διαφώνησαν με τις 

θέσεις του ΣΥΡΙΖΑ. Η Ν.Δ. αποδέχεται έρευ
να μόνο για τη μη αναγγελία του Ελληνικού 
Δημοσίου στον πλειστηριασμό του Ντυνάν 
για ποσό περίπου 4.500.000 ευρώ, ενώ επι
φυλάχθηκε να καταθέσει συνολικό πόρισμα 
για όλα τα σκάνδαλα στην Υγεία. Σημειώνε
ται η διαφωνία Ν.Δ. και ΠΑΣΟΚ ως προς τον 
χαρακτήρα του Ντυνάν, όπου η μεν Ν.Δ. θε
ωρεί ότι ήταν ιδιωτικού χαρακτήρα, το δε 
ΠΑΣΟΚ ότι δεν έχει αμιγώς ιδιωτικό χαρα
κτήρα αλλά κοινωφελή.

Σε αντίθεση με τη Ν.Δ., ο ΣΥΡΙΖΑ ανέπτυ
ξε σχολαστικά τη «διδακτική» ιστορία του 
Ντυνάν, τόσο ως προς το πώς το χρησιμο
ποίησε το πολιτικό σύστημα για δικές του ε
πιδιώξεις (εκατοντάδες διορισμοί με «χαρ
τάκια» πολιτικών, δωρεάν νοσηλείες πολιτι
κών προσώπων και συγγενών τους κ.ά.) όσο 
και για τη μεθόδευση που ακολουθήθηκε 
προκειμένου να καταλήξει σε χέρια ιδιωτών. 
Ο X. Τζαμακλής τόνισε πως το Ντυνάν ήταν 
κοινωφελές ίδρυμα και πρόσθεσε πως, όταν 
δεν μπορεί να ικανοποιηθεί ο σκοπός του ι
δρύματος, το σύνταγμα ορίζει ότι πρέπει να

Οι ευθύνες αφορούν 
«τόσο την παραβίαση του 

συντάγματος και του νόμου 
όσο και τη μη ορθή διαχείριση 
του εν ευρεία εννοία δημοσίου 
συμφέροντος που επλήγη από 
τη μεταβολή του περιεχομένου 
και των όρων της δωρεάς 
του Ερυθρού Σταυρού προς 
το ΚΙΕΝ ως προς τις διατάξεις 
που αφορούσαν τον κοινωφελή 
σκοπό» τόνισε ο εισηγητής 
του ΣΥΡΙΖΑ X. Τζαμακλής 
επισημαίνοντας πως το πόρισμα 
δεν θα μείνει εν κενώ

λυθεί το ίδρυμα.
«Δεν προκύπτει καμία ευθύνη των εμπλε- 

κομένων πολιτικών. Οι πράξεις τους και οι 
νομοθετικές τους πρωτοβουλίες έγιναν με 
διαφάνεια και νομιμότητα και προς υπερά
σπιση του δημοσίου συμφέροντος. Επικρο
τούμε τις διώξεις και τις αποφάσεις για την 
περίοδο Μαρτίνη και θεωρούμε ότι εκείνη η 
περίοδος πρέπει να διερευνηθεί», είπε ο ει
σηγητής της Ν.Δ. Γιώργος Γεωργαντάς.

«Δεν ξέρω αν ο Ποινικός Κώδικας θα βάλει 
καινούργιο άρθρο που θα λέει αν ο υπουργός 
απάντησε ειλικρινώς ή όχι στην Επιτροπή, 
γιατί γι’ αυτό κατηγορείται ο Ανδ. Λοβέρδος», 
είπε η εισηγητής του ΠΑΣΟΚ Εύη Χριστοφι
λοπούλου και πρόσθεσε: «Υπήρξε πληθώρα 
διαρροών πριν από το πόρισμα που δεν επι

βεβαιώθηκαν. Αν υπήρχαν στοιχεία θα έπρε
πε η Επιτροπή να προτείνει Προκαταρκτική 
αλλά κάτι τέτοιο δεν συμβαίνει και δεν προ
συπογράφουμε το πόρισμα του ΣΥΡΙΖΑ. Δεν 
περιγράφεται και συγκεκριμένα αξιόποινη 
στάση. Αποδέχθηκε η πλειοψηφία υπαινι
κτικούς ισχυρισμούς εναντίον εργαζόμενων 
και επιστημονικών συνεργατών και αυτό δη
μιουργεί την εντύπωση ότι στόχος είναι η 
σπίλωση των προσώπων αυτών και κυρίως 
των πολιτικών προσώπων».

Ο εισηγητής του ΚΚΕ Γιώργος Λαμπρού- 
λης δήλωσε ότι θα καταθέσει ενιαίο πόρισμα 
στο τέλος της διαδικασίας.

«Προμελετημένο έγκλημα»
«Το Ντυνάν είναι μέγα σκάνδαλο. Είναι 

στην κυριολεξία ένα πραξικόπημα που έχει 
προαναγγελθεί. Ένα προμελετημένο έγκλη
μα. Οδηγήθηκε στην απαξίωση. Έγινε κλει
στή λέσχη και ευνοήθηκε μια ελίτ που έ
παιρνε τηλέφωνα. Δεκάδες οι αργόμισθοι. 
Δάνεια απίστευτα. Είναι όμως χυδαίο να α
κούω από τους τότε υπουργούς Υγείας να υ
ποστηρίζουν ότι οι όποιες ευθύνες για την 
υπόθεση αυτή έχουν παραγραφεί. Είναι σχε
δόν ομολογία. Ο λαός μάς βλέπει», υπογράμ
μισε ο εισηγητής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων 
Θανάσης Παπαχριστόπουλος.

«Ρουσφετολογικό όργιο»
«Ευθύνες πολιτικών γι’ αυτό το ρουσφετο

λογικό όργιο υπάρχουν, όπως και για το γε
γονός ότι άφησαν να καταρρεύσει υπό το βά
ρος της κακοδιοίκησης ένα νοσοκομείο, στο 
οποίο θα έπρεπε να έχει την προσοχή της η 
πολιτική ηγεσία», είπε ο εισηγητής του Πο
ταμιού Γιώργος Μαυρωτάς και πρόσθεσε: 
«Ποινικές ευθύνες υπουργών όμως, μέσα σ’ 
αυτό το δαιδαλώδες καθεστώς που ίσχυε για 
το Ντυνάν, δεν μπορούν να τεκμηριωθούν».
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1  «Ολα τα λεφτά» στο ΚΕΕΛΠΝΟ
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Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

r^v

«Ολα τα λεφτά» 
στο ΚΕΕΛΠΝΟ
Οι τρεις πρώτες δόσεις του 
πορίσματος για την Υγεία, 
απ’ ό,τι φαίνεται, θα είναι 
εντελώς «τζούφιες» και θα 
βγουν πορίσματα μόνο για 
την «τιμή των όπλων». Οι 
πληροφορίες λένε ότι π 
κυβέρνηση έχει επενδύ
σει πολιτικά στην 4η και 
τελευταία υπόθεση του 
ΚΕΕΛΠΝΟ. Εκεί δεν απο
κλείεται η κυβερνητική 
πλειοψηφία να αυτοαναι- 
ρεθεί, κρίνοντας ότι... τε
λικά έχει αρμοδιότητα να 
προτείνει τη συγκρότηση 
Προκαταρκτικής Επιτρο
πής. Στο μεταξύ, η... ανα
κάλυψη της μουχλιασμέ
νης κρύπτης στα υπόγεια 
γκαράζ του ΚΕΕΛΠΝΟ 
καταρρέει μέσα στη χλεύη, 
καθώς αποδεικνύεται ότι 
ήταν γνωστό πως εκεί 
βρίσκονται επισήμως οι 
αποθήκες του οργανισμού. 
Και τα κλειδιά τους τα έχει 
μόνο η εταιρία σεκιούριτι 
που έχει πάρει τα 8 εκατ. 
από τον κ. Ρόζενμπεργκ και 
τον κ. Πολάκη!
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1  ΑΠΟΡίΑ
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 5 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

Επιφάνεια: 34.37 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΠΟΡίΑ

t
 Ξέρουν κάτι όσοι 

υποστηρίζουν 
ότι πρέπει να 
«ανοίξει» το 

τηλέφωνο της κ. 
Παπασπύρου για να 

αποδειχθεί τι παίζεται 
με το ΚΕΕΛΠΝΟ;
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1  Κρύβουν το φιάσκο κάτω από το χαλι
Πηγή: ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ Σελ.: 16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

Επιφάνεια: 1757.13 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 3500

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Μ
 ΤΟΥ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΥ

ΔΙΑΜΑΝΤΗ

ια νέα δικαιολογία «εφηύρε» χθες 
ο ΣΥΡΙΖΑ, προκειμένου να αποδεί
ξει ότι η μη κατάθεση πρότασης για 
σύσταση προανακριτικής επιτροπής 
δεν παραπέμπει σε φιάσκο. Σύμφωνα 
με τον εισηγητή του πορίσματος, Χα
ρίλαο Τζαμακλή, η πλειοψηφία δεν 
προχώρησε ένα βήμα παρακάτω, όχι 

γιατί δεν κατάφερε να στοιχειοθετήσει ποινικές ευθύνες, αλλά 
επειδή η εξεταστική δεν έχει αρμοδιότητα να ζητά τη διενέργεια 
προκαταρκτικής εξέτασης! Προφανώς, όμως, παρέλειψαν ότι 
ο ΣΥΡΙΖΑ το 2010 στην τότε εξεταστική για το Βατοπέδι είχε 
προτείνει τη σύσταση προανακριτικής επιτροπής και μάλιστα 
ρητά το είχε διατυπώσει ο Θοδωρής Δρίτσας μιλώντας στην

Κρύβουν 
το φιάσκο 
κάτω από

Ολομέλεια! «Τα ερωτηματικά και οι απορίες σε σχέση με τις 
γενικότερες συναλλαγές των εμπλεκόμενων στην υπόθεση 
εξακολουθούν να υφίστανται και πρέπει να αποτελέσουν 
αντικείμενο της περαιτέρω προκαταρκτικής έρευνας», έγραφε 
εκείνη την περίοδο ο ΣΥΡΙΖΑ, ενώ σήμερα υποστηρίζουν ότι 
είναι... αναρμόδιοι. «Εμείς, ως μέλη της εξεταστικής, έχου
με αρμοδιότητα να δούμε εάν υπάρχουν γενικές ευθύνες ή 
γκρίζα σημεία στις πράξεις πολιτικών προσώπων. Δεν έχουμε 
αρμοδιότητα να ασκήσουμε διώξεις, οότε να επισημάνουμε 
εάν υπάρχουν ή όχι ενδείξεις ενοχής», είπε ο κ. Τζαμακλής, 
ομολογώντας εμμέσως πλην σαφώς ότι η πλειοψηφία επιδι
ώκει απλά και μόνο να οτοχοποιήοει -τουλάχιστον μέχρι τις 
εκλογές- τους πολιτικούς της αντιπάλους.

Το γάντι στον κ. Τζαμακλή σήκωσε άμεσα ο βουλευ
τής της Ν.Δ., Γιώργος Γεωργαντάς, ξεκαθαρίζοντας ότι η 
εξεταστική δικαιούται και υποχρεοόται, όταν προκόψει από

Με επικοινωνιακά 
τεχνάσματα, 
η κυβερνητική 
πλειοψηφία προσπαθεί 
να καλύψει το γεγονός 
ότι στο πόρισμα δεν 
υπάρχει η παραμικρή 
αναφορά για ποινικές 
ευθύνες πολιτικών 
προσώπων

*
Ε j

'•μΒΡ
i/ ■ ι

Κ :Ίι

. " t ' r
■ -■·■· -■ —■· vV 1

f'·· τονκλ. ·
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1  Κρύβουν το φιάσκο κάτω από το χαλι
Πηγή: ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ Σελ.: 16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

τη δική της έρευνα ξεκάθαρη τέλεση ποινικών αδικημάτων 
ή ενδείξεις και μπορούν να προσωποποιηθοόν, να ζητήσει 
προανακριτική. Ομως στο πόρισμα της πλειοψηφίας δεν 
περιγράφεται καμία ποινική ευθύνη, ει μη μόνο η... εκτίμηση 
του ΣΥΡΙΖΑ, ότι δηλαδή θα πρέπει να αποσταλεί το πόρισμα 
στις δικαστικές αρχές για περαιτέρω διερεύνηση! Ο βουλευτής 
χης Ν.Δ. δεν έμεινε, όμως, εκεί, αλλά υπενθύμισε ότι πριν από 
πέντε μέρες «είχαμε την εντύπωση ότι θα γίνει και την είχαμε 
από δηλώσεις μελών του ΣΥΡΙΖΑ». «Η δυνατότητα υπήρχε, 
αλλά δεν υπάρχουν τα στοιχεία», είπε, με τους βουλευτές της 
πλειοψηφίας να μην μπαίνουν καν στον κόπο να απαντήσουν. 
Εξάλλου, έχουν ουσιαστικά παραδεχθεί, σύμφωνα με πηγές 
χης αξιωματικής αντιπολίτευσης, ότι το πόρισμά τους αποτελεί 
μια έκθεση ιδεών.

Γι’ αυτό κιόλας, μόλις ξεκίνησε η χθεσινή συνεδρίαση 
της εξεταστικής επιτροπής, ο πρόεδρός της Αντώνης Μπαλω-

μενάκης, επιχειρώντας να αλλάξει την ατζέντα, πρότεινε να 
επισκεφθοόν τη γενική επιθεωρήτρια Δημόσιας Διοίκησης, 
Μαρία Παπασπυρου, μετά τις δήθεν αποκαλύψεις περί μυ
στικής κρύπτης. «Να μη συρόμαστε πίσω από επικοινωνιακά 
παιχνίδια. Είμαστε σε διαδικασία σύνταξης πορισμάτων. Να 
μας στείλει τι στοιχεία έχει η κυρία Παπασπύρου, να ία αξιολο
γήσουμε και μετά να αποφασίσουμε αν αξίζει να διακόψουμε 
την σύνταξη πορίσματος για να αξιολογήσουμε τα στοιχεία. Να 
μην μπούμε σε επικοινωνιακά παιχνιδάκια αλλαγής ατζέντας 
επειδή το πόρισμα δεν σας βγήκε», απάντησε ο βουλευτής χης 
Ν.Δ., Γιώργος Γεωργαντάς.

Ο ίδιος, λίγο αργότερα, κατέθεσε το πόρισμα της Νέας 
Δημοκρατίας σχετικά με την πώληση του «Ερρίκος Ντυνάν». 
Σύμφωνα με αυτό, οι παρεμβάσεις και οι νομοθετικές πρωτο
βουλίες που έγιναν σιο πλαίσιο της διάσωσης του νοσοκομείου 
είχαν ως αποτέλεσμα τη συνέχιση της ομαλής λειτουργίας

του. Πιο συγκεκριμένα, κατά την αξιωματική αντιπολίτευση, 
η νομοθετική παρέμβαση που έγινε εκείνη την περίοδο είχε 
ως αποτέλεσμα «να συνεχίσει να λειτουργεί το κοινωφελές 
ίδρυμα -καθώς σε διαφορετική περίπτωση θα έπρεπε να 
κλείσει μέχρι να εκδοθεί νέα άδεια και άρα να απαξιωθεί- κι 
επίσης να αυξηθεί κατά πολό το τίμημα και να εξασφαλιστεί 
ένα αρκετά υψηλό ποσό προς απόσβεση των υποχρεώσεων.

Στα συμπεράσματα, άλλωστε, τονίζεται ότι η Τράπεζα 
Πειραιώς προέκρινε τον δημόσιο πλειστηριασμό της επιχεί
ρησης, από τον οποίο εξασφαλίστηκε τίμημα ύψους 115 εκατ. 
ευρώ. «Ενώ δηλαδή μέχρι τότε η καλύτερη πρόταση ήταν αυτή 
των 55 εκατ. ευρώ, μετά τη νομοθετική παρέμβαση διπλασιά
στηκε! Από το ποσό των 115.000.000 ευρώ βάσει κατάστασης 
πιστωτών πληρώθηκαν: 60.000.000 ευρώ στην Τράπεζα, 
38.000.000 ευρώ στα ασφαλιστικά ταμεία ΙΚΑ, 2.300.000 
ευρώ στο ΕΤΑΑ, 12.000.000 ευρώ στους εργαζόμενους, 
1.150.000 στην εφορία και 5.000.000 ευρώ λοιπά», τονίζει η 
Ν.Δ., τη σπγμή που σήμερα στην τελική φάση υπάρχουν μόνο 
δυο δεσμευτικές προσφορές, η μία από το Ιδρυμα Ωνάση και 
η άλλη από το fund American Hospitals, οι οποίες, σύμφωνα 
με πληροφορίες, δεν ξεπερνούν τα 50.000.000 ευρώ».

Ευθύνες, δε, καταλογίζονται στον διοικητή του νοσο
κομείου, Ανδρέα Μαρτίνη, και μάλιστα η αξιωματική αντι
πολίτευση υπενθυμίζει ότι η «Ελληνική Δικαιοσύνη ήδη 
διερευνά όλες τις πτυχές της κακοδιαχείρισης της διοίκησης 
Μαρτίνη έχοντας καταλήξει και σε καταδικασιικές αποφάσεις 
και θα πρέπει να ολοκληρώσει την ερευνά της αυτή». Σε κάθε 
περίπτωση, όπως καταλήγει στο πόρισμά χης η Ν.Δ., «δεν προ
κύπτει ευθύνη των πολιτικών προσώπων που διαχειρίστηκαν 
με οποιοδήποτε τρόπο την υπόθεση του "Ερρίκος Ντυνάν"».

Καμία παράνομη πράξη
Στο ίδιο συμπέρασμα καταλήγει και το Κίνημα Αλλαγής, τονί
ζοντας ότι «δεν διαπιστώνεται ούτε παράνομη πράξη πολιτικού 
προσώπου, ούτε επιζήμια πράξη, ούτε πράξη διαχείρισης 
δημόσιας περιουσίας». Στο πόρισμά της η Εόη Χριστοφιλο
πούλου στέκεται ιδιαίτερα στα εξής σημεία:
•Το ΚΙΕΝ δεν συνιστά δημόσια περιουσία, αλλά κοινωφελές 
ίδρυμα ιδιωτικού δικαίου.
•Το Ελληνικό Δημόσιο δεν χρηματοδότησε το ΚΙΕΝ. Αντιθέ- 
τως, επί υπουργίας Α. Λοβέρδου το Δημόσιο αρνήθηκε να το 
εντάξει στο ΕΣΥ και να αναδεχθεί τα χρέη του.
• Το Δημόσιο είχε (διά των εκπροσώπων του) μέχρι το 2012 
μειοψηφική συμμετοχή στο Δ.Σ. του ΚΙΕΝ, χωρίς δικαίωμα 
αρνησικυρίας. Συνεπώς, δεν είχε ούτε άμεσα, ούτε έμμεσα, ούτε 
εν τοις πράγμασιν, τη διαχείριση της περιουσίας του ΚΙΕΝ.
• Η επίσπευση του πλεισιηριασμου ήταν η κατάληξη διαδικα
σίας αναγκαστικής εκτέλεσης για την ικανοποίηση ιδιωτικής 
απαίτησης, που είχε λόγω δανείου η Τράπεζα (αρχικώς η 
Marfin και κατόπιν εκχωρήσεως η Πειραιώς) έναντι ίου ΚΙΕΝ. 
Ο σχετικός υπέρογκος δανεισμός αναλήφθηκε με αποκλει
στική ευθύνη και απόφαση της διοίκησης του ΚΙΕΝ το 2006.
• Κατά το διάστημα έως το 2009, οπότε και έγινε καταγγελία 
από την Τράπεζα, μεσολάβησε επιζήμια και σπάταλη διαχεί
ριση εκ μέρους της διοίκησης του ΚΙΕΝ, η οποία επέφερε 
οικονομική ασφυξία.

Σύμφωνα, δε, με την κυρία Χριστοφιλοπούλου, «επί 
της διακυβέρνησής του 2009-2012 (6/5/2012), το ΠΑΣΟΚ 
αγωνίστηκε να κρατήσει το "Ερρίκος Ντυνάν" ανοικτό και τους 
εργαζόμενους σε αυτό στις θέσεις τους και σε περιβάλλον ερ
γασιακής ασφάλειας». Ο Ανδρέας Λοβέρδος «σε διάστημα 13 
μηνών προκάλεσε έξι (!) συνεδριάσεις χης διαρκούς επιτροπής 
Κοινωνικών Υποθέσεων για το "Ερρίκος Ντυνάν", χα πρακτικά 
των οποίων αποφασίστηκε κατά τη δεύτερη συνεδρίαση να 
αποστέλλσνται ύστερα από κάθε συνεδρίαση στον εισαγγελέα 
του Αρείου Πάγου», αναφέρει η ίδια.

Τέλος, ο βουλευτής του Ποταμιού, Γιώργος Μαυ- 
ρωτάς, πήρε αποστάσεις από την κυβερνητική πλειοψηφία, 
εκτιμώντας ότι «ποινικές ευθύνες υπουργών μέσα από αυτό 
το δαιδαλώδες καθεστώς που ίσχυε για το "Ντυνάν" είναι 
εξαιρετικά δύσκολο να τεκμηριωθούν».

Πάντως, σχολίασε ότι από το 1992 μέχρι και χο 2014 οι 
αρμόδιοι υπουργοί συνέβαλαν με πράξεις ή παραλείψεις στη 
διαμόρφωση του τελικού αποτελέσματος, δηλαδή σύμφωνα 
με τον ίδιο «στην κατάρρευση, από την κακοδιοίκηση, του 
"Ερρίκος Ντυνάν"».
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1  Η «διάσωση» ρήμαξε τους Ελληνες
Πηγή: ΕΘΝΟΣ Σελ.: 13 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

Επιφάνεια: 654.29 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4750

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΕΡΙΚΟΠΕΣ Οι κακές υγειονομικές 
συνθήκες που επικρατούσαν 

στα νοσοκομεία λόγω 
της έλλειψης προϊόντων 
καθαρισμού κατέληξαν 
στον θάνατο περίπουΑΥΤΟΚΤΟΝΙΕΣ

40%
αυξήθηκαν στο 
διάστημα μεταξύ 
2010 και 2015

ασθενών 
από ενδονοσοκομειακές 

λοιμώξεις

των υπηρεσιών 
φροντίδας 
για μητέρες 
και παιδιά 
από το 2009 
έως το 2012

ΕΚΘΕΣΗ-ΣΟΚ ΑΠΟ ΤΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΤΗΣ ΕΥΡΩΠΗΣ

Η «διάσωση» ρήμαξε 
τους Ελληνες
Tns
ΜΑΡΙΑΣ ΨΑΡΑ
mpsara@ethnos.gr

Σ
τη διαπίστωση ότι οι Ελληνες 
συνεχίζουν να υποφέρουν 
από τις επιπτώσεις των διε
θνών προγραμμάτων διάσωσης και 

των επιβληθεισών διαρθρωτικών 
μεταρρυθμίσεων στην οικονομία 
της χώρας κατέληξε η επίτροπος 
για τα Ανθρώπινα Δικαιώματα του 
Συμβουλίου της Ευρώπης. Η Ντού- 
νια Μιγιάτοβιτς επισκέφθηκε την 
Ελλάδα τον Ιούνιο του 2018 και 
συνέταξε μια 30σέλιδη έκθεση για 
το Μεταναστευτικό, αλλά και για 
την ελληνική κοινωνία. «Είναι πο
λύ δύσκολο να πει κανείς ότι τώρα 
“όλα είναι καλά”» απεφάνθη.
Το Συμβούλιο της Ευρώπης, με έδρα 
το Στρασβούργο, είναι διεθνής ορ
γανισμός στον οποίο συμμετέχουν 
4 7 κράτη της Ευρώπης και της ανα
τολικής περιφέρειάς της. Εχει πε
ριορισμένο ρόλο και δεν θα πρέπει 
να συγχέεται με το Συμβούλιο της 
Ευρωπαϊκής Ενωσης, που έχει πραγ
ματικές εξουσίες. Ωστόσο, οι εκθέ
σεις του Συμβουλίου της Ευρώπης 
έχουν ηθική αξία και εκφράζουν 
συχνά τις ανησυχίες της κοινωνίας

«Ο ελληνικιός πληθυσμόε μαστίζεται από φτώ
χεια και αγωνίζεται να διασφαλίσει πρόσβαση 
σε βασικέβ παροχές υγείας και εκπαίδευσή»

των πολιτών, πιέζοντας τα εκτελε
στικά όργανα της ΕΕ.
«Οι πολιτικές λιτότητας, οι οποίες 
εφαρμόστηκαν επί σειρά ετών βάσει 
ευρωπαϊκής “συνταγής”, συνεχίζουν 
και σήμερα να ρημάζουν τον ελλη
νικό πληθυσμό, που μαστίζεται από 
φτώχεια και αγωνίζεται να διασφα
λίσει πρόσβαση σε βασικές παροχές

υγείας και εκπαίδευσης» σημειώνει 
η επίτροπος. «Οι Ελληνες συνεχί
ζουν να υποφέρουν από τις επιπτώ
σεις των διεθνών προγραμμάτων 
διάσωσης και των επιβληθεισών 
δομικών μεταρρυθμίσεων στην οι
κονομία της χώρας» σημείωσε σε 
δηλώσεις της.
Η επίτροπος διαπιστώνει ότι οι επι
πτώσεις των πολιτικών αυτών πα
ραβίασαν το δικαίωμα των πολιτών 
στην υγεία, όπως προβλέπειαι στον 
Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Χάρτη, και 
διάβρωσαν την ποιότητα των σχο
λείων. Κατά τη διάρκεια επίσκεψής 
της στην Ελλάδα το περασμένο κα
λοκαίρι σοκαρίστηκε από τις ευρεί- 
ες περικοπές στους τομείς των υπη
ρεσιών φροντίδας για μητέρες και 
παιδιά.
«Οι συνέπειες είναι βαρύτατες» κα
τέληξε. Είναι ενδεικτικό ότι οι πα
ραπάνω υπηρεσίες υπέστησαν πε
ρικοπές της τάξης του 73% μεταξύ 
του 2009 και του 2012. Η κυβέρνη
ση μείωσε, επίσης, τη χρηματοδό
τηση για υπηρεσίες ψυχικής υγείας 
κατά ένα πέμπτο μεταξύ 2010-2011 
και περισσότερο από 50% κατά τη 
διετία 2011-2012. Οι αυτοκτονίες 
αυξήθηκαν κατά 40% στο διάστημα 
μεταξύ 2010 και 2015. Οι κακές 

υγειονομικές συν
θήκες που επικρα
τούσαν στα νοσο
κομεία λόγω της 
έλλειψης προϊό
ντων καθαρισμού 

κατέληξαν στον θάνατο περίπου 
3.000 ασθενών από ενδονοσοκο- 
μειακές λοιμώξεις.
Η αύξηση της φτώχειας σημαίνει, 
επίσης, ότι πολύ περισσότεροι άν
θρωποι δεν διαθέτουν τα μέσα για 
την κάλυψη των ιατρικών τους ανα
γκών. Δεν είναι τυχαίο, επισημαί- 
νεται, ότι η Ελλάδα είναι από τις

χώρες-ουραγοός στην ΕΕ σε ό,τι 
αφορά τις ασφαλιστικές καλύψεις 
υγείας. Η Μιγιάτοβιτς περιγράφει 
τον ελληνικό νόμο για την πρωτο
βάθμια υγεία που ψηφίστηκε πέρ
σι ως «σταγόνα στον ωκεανό» σε 
σχέση με τα όσα χρειάζονται να 
γίνουν προκειμένου να επιστρέφει 
η χώρα στην κανονικότητα - στον 
αντίποδα των δηλώσεων του Γάλ
λου επιτρόπου Οικονομικών Υπο
θέσεων της ΕΕ, Πιερ Μοσκοβισί, ο 
οποίος χαρακτήρισε την Ελλάδα ως 
«κανονική χώρα» μετά την έξοδο 
από τα μνημόνια «Γίνονται πολιτι
κές δηλώσεις που τονίζουν ότι όλα 
είναι καλά, αλλά εγώ είμαι σίγουρη 
ότι αντιλαμβάνονται πως πρέπει να 
γίνουν ακόμη πολύ περισσότερα» 
εξηγεί.

Ακραίο φτώχεια
Η επίτροπος επισημαίνει ότι το ένα 
τρίτο του πληθυσμού της Ελλάδας 
ζει σε συνθήκες ακραίας φτώχειας, 
ο δε αριθμός των αστέγων τετρα
πλασιάστηκε. Το τρίτο μνημόνιο 
του 2015 επέβαλε βαριές περικοπές 
αναγκάζοντας την ελληνική Βουλή 
να περάσει επτά πακέτα λιτότητας. 
Οι συντάξεις μειώθηκαν και νέοι 
φόροι επιβλήθηκαν ακολουθούμε
νοι από νέα δεσμίδα μέτρων λιτό
τητας. Η ανεργία μειώθηκε μόλις 
στο 19%, αλλά παραμένει η υψηλό
τερη στην ΕΕ - με την Ισπανία να 
ακολουθεί με ποσοστό της τάξης 
του 14,9% και την Ιταλία με 10,1%. 
Οσον αφορά δε την ανεργία των 
νέων, σημειώνεται ότι οι νέοι στην 
Ελλάδα αντιμετωπίζουν τη μεγαλύ
τερη δυσκολία στην Ευρώπη στην 
προσπάθεια για εξεύρεση εργασίας, 
καθώς η ανεργία ανέρχεται σε πο
σοστό 3 7,9% (ακολουθούν Ισπανία 
και Ιταλία με 34,3% και 31,6%, αντι
στοίχους) ·
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1  θα λεπουργησει ως μπούμερανγκ η τακτική της
σπιλωσης

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 11 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-11-2018

Επιφάνεια: 926.72 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

FILES
Με τον Νίκο Χιδίρογλου email: niko.hidi@yahoo.com - twitter: @NikosHidiroglou

θα λεπουργησει μπούμερανγκ η τακτική της σττίλ»σης

Τ
ην ώρα που συντασσόταν το 
κείμενο που διαβάζετε, δεν εί
χαν ακόμα γίνει γνωστά τα α
ποτελέσματα των εκλογών για 
το Κογκρέσο της Σούπερ Τρί
της, όπως αποκαλούν την συγκεκριμένη 
ημέρα οι Αμερικανοί. Όμως, ο Πρόε

δρος των ΗΠΑ, έδινε μια μάχη επιβίω
σης εναντίον των μισαλλόδοξων εχθρών 
του, προσπαθώντας να διατηρήσει την 
ρεπουμπλικανική και δεξιά πλειοψηφία 
στη Γερουσία (ευκολότερο) και στη Βου
λή των Αντιπροσώπων (δυσκολότερο). 
Και αυτό λίγες ημέρες μετά την παραδο
χή εκ μέρους μιας εκ των καταγγελλου- 
σών, ότι οι κατηγορίες της εναντίον του 
δικαστή - που τελικά πέρασε από τη δο
κιμασία στη Γ ερουσία και τοποθετήθηκε 
- Κάβανο, ήταν ψευδείς. Και προσέξτε τι 
δήλωσε δια των κοινωνικών μέσων η 
συγγραφέας και ηθοποιός Αριέλ Ντιμάς 
(στη φωτογραφία): "Ό,τι κι αν γίνει, είμαι 
ευτυχής που καταστρέψαμε τη ζωή του 
Μπρετ Κάβανο".

ΤΟ "ΒΡΩΜΙΚΟ" ΧΟΛΙΓΟΥΝΤ 
Η απόλυτη αποϊεροποίηση της ζωής από 
επαγγελματίες συκοφάντες του Χόλι- 
γουντ, που προκειμένου να μπλοκάρουν 
την τοποθέτηση στο Ανώτατο Δικαστή
ριο ενός διακεκριμένου συντηρητικού δι
καστή, δεν διστάζουν να μεθοδεύουν 
ψευδορκίες, συκοφαντίες και ό,τι άλλο 
περνά από τα χέρια τους προκειμένου 
να πετύχουν τον σκοπό τους. Αριστερή 
μπόχα και αριστερή δυσωδία, αριστερή 
ανηθικότητα και εξαχρείωση από αν
θρώπους οι οποίοι μη έχοντας πίστη, εί
ναι απλά ικανοί για όλα. Και μπορεί η ί
δια να αντιλήφθηκε πόσο κακή εντύπω
ση έκανε το ανήθικο αυτό σχόλιο και να 
μετέτρεψε σε "ιδιωτικό" τον λογαριασμό 
της, καθώς έφαγε πολύ κράξιμο, αλλά α
πό κάτι τέτοια αντιλαμβάνεται ο κόσμος 
με ποιους έχει να κάνει.
Τα ίδια κι εδώ στην Ελλάδα. Δείτε τις "υ
ποθέσεις" του ΚΕΕΛΠΝΟ, της Novartis 
και θυμηθείτε το τι έδωσε στη δημοσιό
τητα μέσω κύκλων της κορυφαία δικα
στικός, σχετικά με τις προτροπές για ά
σκηση διώξεων από ανθρώπους της αρι- 
στεριστικής συγκυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - Α- 
ΝΕΛ, που τώρα ανακαλύπτουν "κρύ
πτες". Να θυμηθούμε λιγάκι τι είχε διο
χετευτεί στη δημοσιότητα: "... Ανοίγει 
σήμερα η αυλαία των αποκαλύψεων για 
τη δράση του εν λόγω κυρίου και εστιά
ζοντας στις διαρκείς παρεμβάσεις που 
δέχθηκε κατά τη διάρκεια της δεύτερης 
θητείας της ως Εισαγγελέας Εγκλημά
των Διαφθοράς, όταν εκμεταλλευόμενος 
την πολιτική του ισχύ, με ύφος νταβα- 
τζή, να της υποδείξει πώς πρέπει να 
διεκπεραιωθούν συγκεκριμένες κρίσιμες

υποθέσεις, απαιτώντας άλλες φορές να 
προβεί άμεσα στην άσκηση ποινικής δί
ωξης και όταν η ίδια αντέτεινε ότι δεν υ
πήρχαν προϋποθέσεις νόμιμης άσκησής 
τους, αυτός επιτακτικά και με αφόρητη 
πίεση έλεγε άσκησέ την και ας πάνε πα
ρακάτω να απαλλαγούν’. Και σε άλλες 
περιπτώσεις προσώπων που ήθελε να ε
ξυπηρετήσει, απαιτούσε και πάλι επιτα
κτικά την εδώ και τώρα αρχειοθέτηση 
των εν λόγω δικογραφιών. Η συνέχεια 
θα αποκαλύψει πράγματα που ξεπερ
νούν τη φαντασία του μέσου ανθρώπου. 
Είναι βέβαιη ότι με την πάροδο του χρό
νου θα ανοίξουν τα στόματα πολλών συ
ναδέλφων της, που υπήρξαν θύματα του 
συγκεκριμένου. Στο χωριό της λένε: Βά
λαμε τον λύκο να φυλάει τα πρόβατα. Η 
ίδια έχει υπομονή και δεν βιάζεται".

ΠΟΙΑ "ΠΡΟΑΝΑΚΡΙΤΙΚΗ"; 
Κοιτάξτε τι κάνουν οι άνθρωποι της ε- 
θνομηδενιστικής συγκυβέρνησης! Λά
σπη, λάσπη, λάσπη... Παρά το γεγονός 
ότι δεν έχουν βρει στοιχεία που θα οδη
γούσαν σε προανακριτική στην υπόθεση 
της Novartis, το αφήνουν το θέμα να 
πλανάται, δήθεν το "σκέπτονται", μόνο 
και μόνο για να κρατούν τους αντιπά

λους τους σε ομηρία, σπιλώνοντάς τους. 
Το ότι καταστρέφονται άνθρωποι, το ότι 
η σπίλωση γίνεται υπό το φως των προ
βολέων και η αποκατάσταση υπό το φως 
των κεριών, δεν το υπολογίζουν. Θυμη
θείτε και την περίοδο 1943 - 1949, τι έ
καναν μεταξύ τους, πώς σπίλωναν ο έ
νας τον άλλον, πώς αλληλοεξοντώνο- 
νταν και πώς μετά, καθόλα υποκριτικά, 
"αποκαθιστούσαν" (μετά θάνατον) ο έ
νας τον άλλον. Ή πώς ομολογούσαν 
πριν το κατώφλι του θανάτου ότι ήταν 
"παρόντες" στη δολοφονία ανθρώπων 
που σήμερα βρίσκονται στο πάνθεον 
των ηρώων του έθνους.
ΕΡΧΕΤΑΙ ΤΟ ΠΟΛΙΤΙΚΟ ΤΟΥΣ ΦΙΝΑΛΕ 

Αυτή την εποχή, η αριστερά, προκειμέ
νου να εξυπηρετήσει τους ανίερους 
σκοπούς της, χρησιμοποιεί και πάλι την 
γνωστή τακτική της σπίλωσης. Φυσικά, 
αυτή δεν θα την πάει πουθενά και κινδυ
νεύουν οι άνθρωποι της Κουμουνδού- 
ρου και οι εξωμότες της Δεξιάς σύμμα
χοί τους να βρεθούν όλοι κατηγορούμε
νοι για σωρεία κακουργημάτων, μόλις 
αλλάξουν τα πράγματα. Λίαν συντόμως 
δηλαδή... Ο τυχοδιωκτισμός και η μισαλ
λοδοξία πληρώνονται. Το απίστευτο εί

ναι ότι όλοι αυτοί, που μιλούσαν για το 
μεγαλύτερο σκάνδαλο της μεταπολίτευ
σης και όλοι οι υπόλοιποι, οδηγούν συ
νεχώς τον πρωθυπουργό σε λάθος κα
τευθύνσεις. Και μπορεί ένα - δύο να έχα
σαν τα χαρτοφυλάκιά τους, καθώς ο Α- 
λέξης Τσίπρας, έστω και με καθυστέρη
ση κατάλαβε ότι του στήνουν συνεχώς 
παγίδες, αλλά τη νύφη θα την πληρώσει 
συνολικά ο ΣΥΡΙΖΑ στην κάλπη.
Πολιτικά τελειώνουν και το ξέρουν. Α
πευθύνονται στο 20% του πληθυσμού 
και αυτό θέλουν να "τσιμεντάρουν". Για 
να έχουν ένα κάποιο πολιτικό μέλλον. 
Αλλά, υπολογίζουν χωρίς τον ξενοδόχο, 
τον λαό, που θέλει να δει όλους όσοι ξε
πούλησαν τον πλούτο της χώρας στο Υ- 
περταμείο και εγκλημάτησαν κατά των 
συμφερόντων της (βλ. προδοτική "συμ
φωνία" των Πρεσπών) και όλους όσοι 
στράφηκαν κατά των θεσμών της αστι
κής κοινοβουλευτικής Δημοκρατίας, να 
κάθονται στο εδώλιο του κατηγορουμέ
νου. Πλέον, όσους ψεύτες και "προστα- 
τευόμενους μάρτυρες" και αν επιστρα
τεύσουν, το εδώλιο του Ειδικού Δικα
στηρίου αλλά και των ποινικών δικαστη
ρίων, δεν θα το αποφύγουν.
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1  Δεν τους τρόμαξε ούτε η χρεοκοπία!
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 32 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

Επιφάνεια: 364.16 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Καλά θα κάνουν 
οι σκούζοντες 

ελεγχόμενοι να 
περιμένουν τις 

αποκαλύψεις από τα 
στοιχεία που έκρυβε 
το χτισμένο δωμάτιο 

και κυρίως 
τα αποτελέσματα 

από τις αμερικανικές 
αρχές για τη Novartis

Δεν τους τρόμαξε 
ούτε η χρεοκοπία!
ΤΕΛΙΚΑ, οι υπηρεσίεε Υγείες ήιαν ίο νέο 
προνομιακό πεδίο μειά το υπουργείο Άμυναε 
για σκάνδαλα και μίζεε. Και όπωε συνεχώε 
αποκαλύπτεται, υπουργοί παρανομούσαν 
πριν τη χρεοκοπία και συνέχισαν χωρίε φρέ
νο και επί χρεοκοπίαε!

ΣΤΗΝ υπόθεση του ΚΕΕΛΠΝΟ, το οποίο εί
χε μετατραπεί σε ταμείο για χειραγωγήσειε και 
ρουσφέτια των υπουργών Υγείαε, η κοινή 
γνώμη έμεινε άφωνη -τουλάχιστον αυτή που 
ενημερώνεται από πολλέε πηγέε και όχι από 
τα «συστημικά μέσα»- για την ανακάλυψη 
χτισμένου δωματίου στο οποίο είχαν κρύψει 
έγγραφα του λογιστηρίου!

ΤΑ ΕΓΓΡΑΦΑ, που εντοπίστηκαν κρυμμένα 
σε αποθήκη χωρίε κλειδί και καλυμμένη από 
γυψοσανίδα, είχαν αναζητηθεί από τουε ει- 
σαγγελείε κατά τηε διαφθοράε το 2016. Τότε 
είχαν πει ότι τα ηαρέδωσαν όλα. «Οπότε αυ
τά τι είναι;» αναρωτήθηκε η γενική επιθεω- 
ρήτρια Δημόσιαε Διοίκησηε Μαρία Παπα- 
σπύρου. Τώρα θα αξιολογηθούν, θα ερευ- 
νηθούν και θα συζητηθούν με τουε εισαγγε- 
λείε με τουε οποίουε αποκλειστικά συνεργά
ζονται οι επιθεωρητέε, ξεκαθάρισε.

ΚΑΙ ΕΔΩ δεν πρόκειται για λογιστικό λάθοε 
για τα διαθέσιμα που λείπουν από τα ταμεία, 
όπωε ισχυρίστηκε ο κ. Γεωργιάδηε. Και να 
θυμίσουμε ότι μόνο για την περίοδο 2008- 
2013 η απόκλιση σε σχέση με τα πραγματι
κά χρηματικά διαθέσιμα ανέρχεται σε 
89.229.474 ευρώ!

ΣΤΗ συνέχεια έχουμε το πόρισμα τηε Εξετα- 
στικήε Επιτροπήε τηε Βουλήε για τον κανιβα
λισμό και μετά το ξεπούλημα του δημοσίου 
νοσοκομείου Ερρίκοε Ντυνάν. Το πόρισμα 
καταλογίζει πολιτικέε ευθύνεε στη γνωστή 
πλέον σύνθεση, στουε Δημήτρη Αβραμό- 
πουλο, Ανδρέα Λοβέρδο, Άδωνι Γεωργιάδη 
και Μάκη Βορίδη, και προτείνεται προε τιε αρ- 
μόδιεε δικαστικέε αρχέε να διαπιστώσουν εάν 
οι κύριοι Λοβέρδοε και Γεωργιάδηε τέλεσαν 
αδικήματα «διά πράξεων ή παραλείψεων».

ΚΑΛΑ θα κάνουν λοιπόν οι «σκούζοντεε» 
ελεγχόμενοι να περιμένουν τιε αποκαλύψειε 
από τα μυστικά που έκρυβε το χτισμένο δω
μάτιο!

ΚΙ ΑΝ αυτά θεωρούνται τα «πρώτα πιάτα» 
των σκανδάλων στην Υγεία, έρχονται σύντο
μα και οι αποκαλύψειε για το μέγα σκάνδα
λο τηε ΝονθίΤίε. Και όπωε όλοι γνωρίζουν, 
μεγάλο μέροε των ερευνών αφορά τιε σκλη- 
ρέε και αποτελεσματικέε αμερικανικέε αρχέε.

ΠΟΥ ΣΗΜΑΙΝΕΙ ότι οι μίζεε για την υπερτι- 
μολόγηση και τιε απευθείαε προμήθειεε τηε 
εταιρείαε σε κάποια πολιτικά πρόσωπα θα 
έχουν τεκμηριωθεί, καθώε το αμερικανικό 
σύστημα πληροφοριών έχει ns δυναιόιη- 
ιεε και λόγουε να το κάνει. Και τότε θα δού
με ποιοι και πόσοι εγκλημάτησαν πλουτίζο- 
νταε παρανόμωε και σε βάροε τηε υγείαε του 
ελληνικού λαού.

dchristou52@gmail.com
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1  Δηλητηρίαζαν σώματα με αναβολικά
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,13 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

Επιφάνεια: 865.18 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΥΝΕΛΗΦΘΗΣΑΝ 11 ΑΤΟΜΑ, 
ΚΑΤΑΣΧΕΘΗΚΑΝ 140.000... ΠΡΟΪΟΝΤΑ

Κύκλωμα
διακίνησης
αναβολικών 
σε αθλητές 
body building

► ΣΕΛΙΔΑ 13
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1  Δηλητηρίαζαν σώματα με αναβολικά
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,13 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

<<<<<
LU

Χρήματα, όπλα, 
σκευάσματα, ειδικά 
εργαλεία και 
ζυγαριές βρέθηκαν 
στην κατοχή του 
κυκλώματος, που 
παρασκεύαζε 
και διακινούσε 
αναβολικά. 
Συνολικά 
βρέθηκαν 
140.000 
απαγορευμένες 
ουσίες.

ΕΞΑΡΘΡΩΘΗΚΕ ΚΥΚΛΩΜΑ ΠΟΥ ΔΡΟΥΣΕ ΣΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ ΚΑΙ ΤΟ ΕΞΩΤΕΡΙΚΟ · ΣΥΝΕΛΗΦΘΗΣΑΝ 11 ΑΤΟΜΑ

ΔηΑητηρίαζαν σώματα με αναβολικά
0

 πρόεδρος ίου Ελληνικού Τμή
ματος της Παγκόσμιας Ομο
σπονδίας Body Building με... 
τρία γραφεία κηδειών ήταν ο αρχηγός 

του μεγάλου κυκλώματος διακίνησης 
αναβολικών ουσιών που εξάρθρωσε 
η Διεύθυνση Οικονομικής Αστυνομί
ας, συλλαμβάνοντας στην Αττική, την 
Ηπειρο και την Κρήτη συνολικά 11 
άτομα, τα οποία είχαν στην κατοχή 
τους πάνω από 140.000 απαγορευ
μένες ουσίες.

Ειδικότερα, μετά από εκτεταμένη 
έρευνα, προέκυψε πως οι δέκα από 
τον περασμένο Απρίλιο κατ’ επάγγελ
μα παρασκεύαζαν και διακινούσαν τις 
αναβολικές και απαγορευμένες ουσίες 
σε αθλητές - «χρήστες». Ο γνωστός 
άνδρας στο χώρο του body building 
στη χώρα μας φέρεται, σύμφωνα με 
την ΕΛ.ΑΣ., να είχε αναλάβει την εισα
γωγή από την Κίνα και την Πολωνία 
έτοιμων αναβολικών σκευασμάτων και 
πρώτων υλών, τα οποία μεταφέρονταν 
σε παρασκευαστήριο που διατηρούσε 
η οργάνωση στο Ηράκλειο της Κρήτης. 
Εκεί ο «υπαρχηγός» του κυκλώματος, 
σύμφωνα με πληροφορίες, προχωρού-

D ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΠΥΡΟΠΟΥΛΟΣ 
ΜΙΛΤΟΣ ΣΑΚΕΛΛΑΡΗΣ

σε στην παρασκευή των αναβολικών, 
με τη χρήση ειδικού εξοπλισμού.

Εν συνεχεία ο «νούμερο 2» της 
εγκληματικής ομάδας έστελνε τις ουσί
ες στα υπόλοιπα μέλη, τα οποία και δι
ακινούσαν κυρίως μέσω ταχυμεταφο- 
ρών ή των ιδιωτικών τους οχημάτων. 
Σημαντικό ρόλο στην οργάνωση είχε 
και ένας ιδιοκτήτης καφετέριας στον 
Κορυδαλλό, ο οποίος είναι ανάμεσα 
στους συλληφθέντες. Ο «αρχηγός» 
της οργάνωσης δεν δίσταζε ακόμη 
να προμηθεύει με αναβολικά και τους 
αθλητές, τους οποίους συνόδευε σε 
αγώνες body building.

Για παρενέργειες
Οπως αναφέρεται χαρακτηριστικά και 
στην ανακοίνωση της Αστυνομίας, τα 
μέλη της οργάνωσης διακινούσαν και 
εμπορεύονταν παράνομα φαρμακευτι
κά σκευάσματα, τα οποία χορηγούνται 
για την αντιμετώπιση των παρενεργει- 
ών από αναβολικές ουσίες, ενώ είχαν 
επεκτείνει τη δράση τους και σε χώρες

Os αρχηγόν ins 
οργάνωσή φέρεται 
ο πρόεδρε^ 
του Ελληνικού 
Tpnpaiosins 
Παγκόσμια5 
Ομοσπονδίες Body 
Building

του εξωτερικού (Πολωνία, Γερμανία 
και Κύπρο). «Σύμφωνα με τα στοιχεία 
της έρευνας, οι συλληφθέντες είχαν 
ενταχθεί σε εγκληματική οργάνωση, 
η οποία, έχοντας ως βασικά χαρα
κτηριστικά την ιεραρχική δομή, τους 
διακριτούς ρόλους και τη διαρκή δρά
ση, ειδικευόταν στην κατ’ επάγγελμα 
παρασκευή, αποθήκευση, εμπορία, 
διακίνηση, προμήθεια και χορήγηση 
παράνομων και απαγορευμένων ανα
βολικών ουσιών, επικίνδυνων για τη 
δημόσια υγεία», επισήμανε χαρακτη
ριστικά η ΕΛ.ΑΣ.

Σε έρευνες που πραγματοποιήθηκαν 
στις οικίες και σε λοιπούς χώρους που 
χρησιμοποιούσαν τα μέλη της οργά
νωσης σε Αττική, Κρήτη και Ηπειρο 
βρέθηκαν και κατασχέθηκαν, εκτός 
των εκατοντάδων χιλιάδων αναβολι
κών, και τα εξής:
► 301 ηρεμιστικά χάπια και 40 ναρ
κωτικά χάπια (MDMA), 6.520 γραμμά
ρια καπνού, 6,2 γραμμάρια κάνναβης, 
αεροβόλο όπλο και 2 μαχαίρια, 13 
φυσίγγια αερίου και 29 αβολίδοτα 
φυσίγγια, μηχανικός εξοπλισμός πα
ρασκευής αναβολικών σκευασμάτων,

► πλήθος πρώτων υλών, κενών συ- 
σκευασιών, 19 κινητά τηλέφωνα, 9 
ηλεκτρονικοί υπολογιστές (2 σταθε
ροί και 7 φορητοί), 2 tablets, σκληρός 
δίσκος και 2 μέσα αποθήκευσης USB, 
155.499 ευρώ και 136 δολάρια Η ΠΑ 
και πλήθος εγγράφων-ιδιόχειρων ση
μειώσεων.

Μια γυναίκα
Κατά τη διάρκεια των ερευνών της 
Διεύθυνσης Οικονομικής Αστυνομίας 
συνελήφθη και μία Ελληνίδα για πα
ραβάσεις της νομοθεσίας για τις εξαρ- 
τησιογόνες ουσίες και ψευδή ανωμοτί 
κατάθεση. Σε βάρος των υπόλοιπων 
δραστών σχηματίστηκε δικογραφία 
κακουργηματικού χαρακτήρα για τα 
-κατά περίπτωση- αδικήματα της συ
γκρότησης, ένταξης και διεύθυνσης 
εγκληματικής οργάνωσης, της νοθεί
ας τροφίμων, της έκθεσης, καθώς και 
για παραβάσεις των νομοθεσιών για 
τον ερασιτεχνικό και επαγγελματικό 
αθλητισμό, τις εξαρτησιογόνες ουσίες, 
τη νομιμοποίηση εσόδων από εγκλη
ματικές δραστηριότητες, τα όπλα και 
τον Εθνικό Τελωνειακό Κώδικα. ■
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1  Ποιος ψεύδεται;
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 37 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

Επιφάνεια: 159.64 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

► ► TV VIBES

Ποιος ψεύδεται;
Ιθί ΔΕΝ ΜΠΟΡΩ να πιστέψω ότι η 
επιθεωρήτρια δημόσιας διοίκησης 
μπορεί να ψεύδεται όταν δηλώνει σε 
τηλεοπτικές και ραδιοφωνικές εκπο
μπές ότι σημαντικά έγγραφα βρέθη
καν σε κρύπτη των εγκαταστάσεων 
του ΚΕΕΛΠΝΟ και ότι αυτά είναι χρή
σιμα για τα πορίσματα που ετοιμάζο
νται. Η ίδια δεν ήταν παρούσα και 
προφανώς ενημερώθηκε από τους 
επιθεωρητές που κάνουν τις έρευνες. 
Ομως ο εκπρόσωπος των εργαζομέ
νων του ΚΕΕΛΠΝΟ άλλα είπε στους 
«Αταίριαστους» του ΣΚΑΪ. Είπε ότι 
καμιά κρύπτη δεν υπήρχε και μάλιστα 
επικαλέστηκε μια φωτογραφία του 
χώρου, που είχαν στην εκπομπή και 
ότι οι επιθεωρητές είχαν ενημερωθεί 
ότι τα έγγραφα προηγουμένων ετών 
βρίσκονταν στα δυο υπόγεια του κτι
ρίου αρχειοθετημένα. Και ότι σε αυτά 
τα υπόγεια είχαν πάει και οι ίδιοι από 
την αρχή της έρευνας. Ποιος ψεύδε
ται; Ποιος κοροϊδεύει και εκθέτει 
ποιον και γιατί άραγε;

Ιθί ΚΑΝΕΙ τη διαφορά στην ΕΡΤ η 
«Πρώτη είδηση» και επιβραβεύεται 
και από το τηλεοπτικό κοινό με αρ
κετά υψηλά ποσοστά, για τα δεδομέ
να της δημόσιας τηλεόρασης. Είναι 
αρκετά ισορροπημένη, αντικειμενική 
και πλουραλιστική η παρουσίαση των 
θεμάτων της επικαιρότητας, με προ
σεκτικό σχολιασμό. Και επιπλέον 
καλύπτει και πολλά κι ενδιαφέροντα 
θέματα της περιφέρειας.

[□] ΔΟΥΛΕΥΕΙ σωστά το news room 
της ΕΡΤ, που καθιέρωσε ο αποχωρή- 
σας υπεύθυνος για την ενημέρωση 
Βασίλης Ταλαμάγκας. Και είχε κι 
έκτακτα δελτία ειδήσεων και πλήρη 
ολονύκτια κάλυψη των αμερικάνικων 
ενδιάμεσων εκλογών για τα μέλη του 
Κογκρέσου.

[□] Η ΕΛΛΗ Στάη επέστρεψε στις 
Ειδήσεις του OPEN. Τηλεθέαση όμως 
κάτω από τη βάση. Ποσοστά χαμη
λότερα και από αυτά του βραδινού 
δελτίου ειδήσεων της ΕΡΤ1. Αχρωμο, 
άτονο, υποτονικό. Πού είναι η παλιά 
Στάη;
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1  Τα 10 βήματα για αναδρομικά από µισθούς και
συντάξεις

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,19,30 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-11-2018

Επιφάνεια: 2070.12 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ

ΠΛΗΡΗΣ ΟΔΗΓΟΣ ΓΙΑ 2,5 ΕΚΑΤ. ΣΥΝΤΑΞΙΟΥΧΟΥΣ 
ΚΑΙ 800.000 ΔΗΜΟΣΙΟΥΣ ΥΠΑΛΛΗΛΟΥΣ

Τα 10 βήματα
για αναδρομικά από 
μισθοί^ και συνιάξειε

ΜΕΧΡΙ πότε, πού και 
πώς πρέπει να 
υποβληθούν οι αιτήσεις. 
Ποιες είναι οι παγίδες

ΤΙ ΙΣΧΥΕΙ για τις αγωγές, 
πώς κατοχυρώνονται 
αναδρομικά 
προηγουμένων ετών

ΤΑ ΜΥΣΤΙΚΑ της 
αίτησης για επαναφορά 
του 13ου μισθού 
στο Δημόσιο

ΟΙ ΤΕΛΙΚΟΙ 
ΠΙΝΑΚΕΣ 

ΤΟΥ «Ε.Τ.» ΜΕ ΤΑ 
ΠΟΣΑ ΓΙΑ ΟΛΑ 

ΤΑ ΤΑΜΕΙΑ



15;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Τα 10 βήματα για αναδρομικά από µισθούς και συντάξεις
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,19,30 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

ΟΛΑ ΟΣΑ ΠΡΕΠΕΙ ΝΑ ΓΝΩΡΙΖΟΥΝ ΟΙ ΣΥΝΤΑΞΙΟΥΧΟΙ ΟΛΩΝ ΤΩΝ ΤΑΜΕΙΩΝ ΚΑΙ 800.000 ΔΗΜΟΣΙΟΙ ΥΠΑΛΛΗΛΟΙ

10 βήματα για να πάρετε πίσω 
αναδρομικά και Δώρα τριετίαε

Δ
έκα βήματα πρέπει να ακο
λουθήσουν ία 2,5 εκατομμύ
ρια συνταξιούχων, αλλά και οι

800.000 δημόσιοι υπάλληλοι για να 
καταφέρουν να πάρουν ζεστό χρήμα 
από αναδρομικά των μειώσεων, που 
κρίθηκαν τελεσίδικα παράνομες από 
την Ολομέλεια του Συμβουλίου της 
Επικράτειας και φτάνουν ως και τις
24.000 ευρώ για το διάστημα που 
«τρέχει» από τη μη εφαρμογή της 
απόφασης, δηλαδή από Ιούνιο 2015 
μέχρι σήμερα. 0 Ελεύθερος Τύπος δη
μοσιεύει σήμερα έξτρα ένθετο με έναν 
αποκαλυπτικό και αναλυτικό οδηγό με 
όλα όσα πρέπει να γνωρίζουν οι συ
νταξιούχοι όλων των Ταμείων, καθώς 
και οι δημόσιοι υπάλληλοι για τα μυ
στικά των αναδρομικών.

1 ο βήμα: Ποιες είναι οι μειώσεις 
που επιστρέφονται και πώς θα τις 
δουν οι συνταξιούχοι.

Οι περικοπές που κρίθηκαν αντι
συνταγματικές και είναι παράνομο 
να συνεχίσουν να επιβάλλονται από 
Ιούνιο 2015 και μετά είναι των νόμων 
4051/2012 και 4093/2012. Επιβάλ
λονται, παρά την απόφαση του ΣτΕ, 
μέχρι και σήμερα, ενώ θα έπρεπε να 
διακοπούν από 10 Ιουνίου 2015. Οι 
μειώσεις αυτές φαίνονται στα ενημε
ρωτικά των κύριων και επικουρικών 
συντάξεων για όσους λαμβάνουν συ
ντάξεις άνω των 1.000 ευρώ. Οσοι 
έχουν μικρή σύνταξη κάτω των 1.000 
ευρώ (π.χ. χαμηλοσυνταξιούχοι ΟΓΑ, 
ΙΚΑ, ΤΣΑ και άλλων Ταμείων) δεν 
έχουν μειώσεις αλλά έχουν κατάργηση 
των Δώρων με το νόμο 4093/2012, 
τα οποία, κατά το ΣτΕ, αλλά και με 
βάση τις αποφάσεις δικαστηρίων που 
βγαίνουν μαζικά πλέον, πρέπει να επα- 
νέλθουν.

2ο βήμα: Ποιοι συνταξιούχοι και 
πόσα δικαιούνται από μειώσεις και 
επαναφορά Δώρων.

Οσοι έχουν κύρια σύνταξη ή άθροι
σμα συντάξεων (κύρια, επικουρική, μέ

D ΚΩΣΤΑΣ ΚΑΤΙΚΟΣ
kkatikos@e-typos.com

ρισμα) άνω των 1.000 ευρώ δικαιού
νται την επιστροφή της μείωσης 10%, 
15% ή 20% που μπήκε με το νόμο 
4051/12 στην επικουρική τους, εφό
σον ήταν πάνω από 200 ευρώ, και την 
επιστροφή της μείωσης 5%, 10%, 15% 
ή 20% που μπήκε με το νόμο 4093/12 
σε κλιμακούμενα ποσά των 1.000 
ευρώ, 1.500 ευρώ, 2.000 ευρώ και

3.000 ευρώ, αντίστοιχα. Οσοι έχουν 
κάτω από 1.000 ευρώ από κύρια, ή και 
από άθροισμα συντάξεων, δικαιούνται 
μόνον την επαναφορά των κομμένων 
Δώρων σε κύρια και σε επικουρική 
σύνταξη. Στα ενημερωτικά σύνταξης, 
φαίνονται οι περικοπές στις επικουρι
κές και στις κύριες, καθώς αναφέρουν 
το ποσό που κόβει ο κάθε νόμος. Πριν 
κάνουν αίτηση και πριν πάνε σε αγωγή, 
οι συνταξιούχοι μπορούν να τυπώσουν 
τα ενημερωτικά τους επιλέγοντας το

ΠΡΟΣΟΧΗ:
Οι αιτήσεις είναι καλό να υποβληθούν ως τέλος του 2018, για να μπ 
χαθούν αξιώσεις 5ετίας από το 2013. Αν υποβληθούν το 2019, χάνονται 
τα αναδρομικά του 2013 και μένουν από το 2014 ως το 2018. Το 2019, 
και με δεδομένο ότι λόγω επανυπολογισμού θα υπάρχουν προσωπικές 
διαφορές στις συντάξεις, είναι πιθανό οι παράνομες μειώσεις να 
απορροφηθούν ή και να συμψηφιστούν με τις προσωπικές διαφορές και, 
ως εκ τούτου, να μην φαίνονται στα καταβαλλόμενα ποσά! Ακόμη και με 
αυτή την αλχημεία, η σύνταξη θα είναι ίδια ως σύνολο, αλλά δεν θα έχει 
φανερές τις παράνομες μειώσεις που είναι αναλυτικά περασμένες στα 
ενημερωτικά των μηνιαίων πληρωμών.

πεδίο «ενημερωτικά συντάξεων» από 
την ιστοσελίδα του Ταμείου τους και 
χρησιμοποιώντας τους κωδικούς που 
απαιτούνται (Αριθμός Μητρώου, ΑΦΜ, 
ΑΜΚΑ, Κωδικός ΔΙΑΣ ή και τους κωδι
κούς που έχουν στην εφορία μέσω του 
TAXIS). Αν δεν το καταφέρουν, ζητούν 
τα ενημερωτικά από τα ΚΕΠ που τα 
δίνουν επιτόπου. Για να προχωρήσουν 
στα σίγουρα γνωρίζοντας τι τους έχει 
κοπεί, αρκούν τα ενημερωτικά τριών 
περιόδων: Ενα του 2013, ένα του 
2016 και ένα του 2018.

3ο βήμα: Η αίτηση σε ΕΦΚΑ, Γε
νικό Λογιστήριο και ΕΤΕΑΕΠ και 
μέχρι πότε πρέπει να υποβληθεί σε 
έντυπη μορφή.

Αφού δουν ότι έχουν μία ή πε
ρισσότερες από τις παράνομες μει
ώσεις, οι συνταξιούχοι επιβάλλεται 
να καταθέσουν αίτηση για ανακοπή 
της παραγραφής των διεκδικήσεων. 
Η αίτηση για τα αναδρομικά κύριας

και επικουρικής σύνταξης, καθώς και 
για την επαναφορά Δώρων, είναι κα
λύτερα να πάει σε έντυπη μορφή και 
να μη φύγουν από το γκισέ αν δεν 
πάρουν αριθμό πρωτοκόλλου. Οσοι 
δεν μπορούν να πάνε στον ΕΦΚΑ της 
περιοχής τους, ή του νομού τους, μπο
ρούν να στείλουν την αίτηση μέσω τα
χυδρομείου, κρατώντας την απόδειξη 
παραλαβής, που είναι επίσης ισότιμη 
με αριθμό πρωτοκόλλου. Με την αίτη
ση κερδίζουν 6μηνη προθεσμία για να 
διεκδικήσουν τα ποσά στα δικαστήρια, 
αν στο μεταξύ δεν ανταποκριθούν τα 
Ταμεία.

Η αίτηση για τους συνταξιούχους 
των Ταμείων του ιδιωτικού τομέα 
υποβάλλεται στο Ταμείο της περιοχής 
τους, δηλαδή στο πρώην ΙΚΑ, ΟΑΕΕ, 
ΝΑΤ, ΤΣΜΕΔΕ, ΤΣΑΥ, ΟΓΑ που έχουν 
ενταχθεί στον ΕΦΚΑ. Για το Δημόσιο, 
η αίτηση πάει στο Γενικό Λογιστήριο 
του Κράτους, που και αυτό ανήκει 
στον ΕΦΚΑ. Για τα αναδρομικά των 
επικουρικών η αίτηση υποβάλλεται ή 
αποστέλλεται ταχυδρομικά στο ΕΤΕΑ
ΕΠ. Σε αυτήν θα πρέπει να συμπληρω
θεί με «X» το επικουρικό ταμείο από το 
οποίο πήρε σύνταξη ο συνταξιούχος 
που την υποβάλλει.

Οι συνταξιούχοι θα πρέπει να γρά
ψουν ότι ζητούν:
► Ανάλυση των περικοπών κατά μήνα 
ή κατ’ έτος από το 2013 και μετά σε 
κύρια, επικουρική σύνταξη και Δώρα.
► Αμεση διακοπή των μειώσεων και 
την επιστροφή αναδρομικών από το 
2013 σε κύρια και επικουρική σύντα
ξη, καθώς και τα κομμένα Δώρα, και 
να ενημερώσουν ότι «επιφυλάσσομαι 
παντός νομίμου δικαιώματος μου αν 
δεν μου καταβάλετε τα οφειλόμενα 
αναδρομικά, επειδή οι εν λόγω περικο
πές κρίθηκαν αντισυνταγματικές με τις 
υπ’ αριθ. 2287-2290/2015 αποφάσεις 
της Ολομέλειας του Συμβουλίου της 
Επικράτειας». ■

ΣΥΝΕΧΕΙΑ ΣΤΗ ΣΕΛΙΔΑ 30
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1  Τα 10 βήματα για αναδρομικά από µισθούς και συντάξεις
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,19,30 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

ΠΟΙΕΣ ΕΙΝΑΙ ΟΙ ΠΑΓΙΔΕΣ ΑΚΥΡΩΣΗΣ ΤΩΝ ΕΠΙΣΤΡΟΦΩΝ

il<x>s θα συμπληρώσετε 
την ηλεκτρονική αίτηση

ΣΥΝΕΧΕΙΑ ΑΠΟ ΣΕΛΙΔΑ 19

Τ
α βήματα είναι βασικό να 
ολοκληρωθούν για να έρ
θουν πίσω τα αναδρομικά 
από μειώσεις συντάξεων και κα

τάργηση Δώρων σε συνταξιούχους 
αλλά και δημοσίους υπαλλήλους. 
Η συνέχεια στη διεκδίκηση έχει ως 
εξής:

4ο βήμα: Πώς συμπληρώνεται η 
ηλεκτρονική αίτηση στην ιστοσε
λίδα του ΕΦΚΑ και ποιες είναι οι 
παγίδες ακύρωσης επιστροφών.

Εισέρχεστε στην ιστοσελίδα του 
ΕΦΚΑ (www.efka.gov.gr) και πη
γαίνετε στο πεδίο που λέει «συ
νταξιούχοι». Κλικάρετε και ανοίγει 
νέο πεδίο που αναφέρει την «Ηλε
κτρονική Αίτηση συνταξιούχων στον 
ΕΦΚΑ για τις μειώσεις στην κύρια 
και επικουρική σύνταξη». Επιλέγετε 
και μεταφέρεστε στην αίτηση μέσω 
TAXIS. Συμπληρώνετε τον ΑΜΚΑ και 
τυχόν άλλα πεδία που απατούνται. 
ΕΙ αίτηση έχει προσυμπληρωμένο 
κείμενο-παγίδα, που λέει «επιθυμώ 
να μην εφαρμοστούν οι μειώσεις 
των νόμων 4051 και 4093». Δια
λέγετε το Ταμείο που ανήκετε ανά
λογα αν πήρατε σύνταξη ως μισθω
τός, ως ελεύθερος επαγγελματίας, 
ως αγρότης, ως αυτοαπασχολού
μενος ή ως δημόσιος υπάλληλος. 
Αν παίρνετε δύο κύριες συντάξεις 
θα πρέπει να επιλέξετε δύο από 
τα Ταμεία που αναφέρει η σχετική 
καρτέλα. Το ίδιο και αν έχετε μία ή 
περισσότερες επικουρικές. Επειδή 
η αίτηση δεν λέει τα Ταμεία όπως 
παλιά (π.χ. ΙΚΑ Ζωγράφου) αλλά 
τα έχουν βάλει σε υποκαταστήμα
τα του ΕΦΚΑ εσείς αν έχετε γνώση 
για το κατάστημα ΕΦΚΑ που ανή
κετε το επιλέγετε, αλλιώς επιλέξτε 
το κεντρικό κατάστημα του νομού. 
ΠΡΟΣΟΧΗ-ΠΑΓΙΔΑ: Μην υποβάλετε 
την αίτηση αν δεν συμπληρώσετε 
στο σημείο Β, στο ειδικό κουτάκι, 
ότι «ζητάτε άμεσα την διακοπή των 
παράνομων μειώσεων και την επι
στροφή των αναδρομικών που σας 
αναλογούν από τις περικοπές και 
από την επαναφορά των Δώρων 
από τον Ιούνιο του 2015».

5ο βήμα: Οι αγωγές για ία ανα
δρομικά συντάξεων.

Είτε με αίτηση είτε χωρίς αίτηση, 
η απαίτηση επιστροφών με ένδικα 
μέσα είναι απαραίτητη. Οι αγωγές 
δικαιώνουν όσους έχουν προσφύγει 
κατά του ΕΦΚΑ και του ΕΤΕΑΕΠ,

Δικαστική απόφαση on air από Αχισιόγλου
ΤΗΝ ΕΚΤΙΜΗΣΗ ότι ο ΕΦΚΑ θα κερδίσει 
το Εφετείο για την πρώτη απόφαση του 
Πρωτοδικείου που επιστρέφει αναδρο
μικά έκανε χθες η υπουργός Εργασίας 
Εφη Αχτσιόγλου, προτού καν εκδικαστεί 
η υπόθεση, η οποία τοποθετείται για τον 
Φεβρουάριο του 2019.

Η υπουργός όταν ρωτήθηκε για τους 
ισχυρισμούς της ότι δεν συντρέχει λόγος 
αναδρομικών δήλωσε χθες (στο ράδιο 
247) ότι ασκήθηκε έφεση και συμπλήρω
σε ότι «δεν μου φαίνεται πολύ πιθανό να 
ευδοκιμήσει η απόφαση του Πρωτοδικεί
ου», προκαλώντας αντιδράσεις τις οποίες 
η ίδια με ανακοίνωσή της προσπάθησε να 
περιορίσει λέγοντας ότι δεν είπε ποτέ ότι 
«δεν θα δοθούν αναδρομικά στους συ
νταξιούχους».

Κατά της υπουργού στράφηκε ο συντα
ξιούχος Οδυσσέας Τσολογιάννης για τον 
οποίο κερδήθηκε η υπόθεση, ο οποίος σε 
δήλωσή του ανέφερε ότι «η υπουργός 
Εργασίας κ. Αχτσιόγλου προέβη σήμερα 
σε απαράδεκτες δηλώσεις, καθώς προ
σπαθεί να προκαταλάβει την απόφαση του 
Εφετείου Θεσσαλονίκης πριν την εκδίκαση 
σε δεύτερο βαθμό της υπόθεσής μου, για 
την οποία πανηγυρικά δικαιώθηκα από 
το Μονομελές Διοικητικό Πρωτοδικείο 
Θεσ/νίκης.

Το αν ευδοκιμήσει ή όχι η απόφαση 
του Εφετείου Θεσσαλονίκης δεν είναι 
δική της δουλειά να το πει. Εχω απόλυτη 
εμπιστοσύνη στα δικαστήρια της πατρί
δας μας και στις αποφάσεις των Ελλήνων 
δικαστών».

□
 ΚΩΣΤΑΣ ΚΑΤΙΚΟΣ

kkatikos@e-typos.com

καθώς όσες πρωτόδικες αποφάσεις 
βγήκαν μέχρι τώρα, διατάσσουν επι
στροφές για τους συνταξιούχους. Η 
έφεση του Δημοσίου είναι ανίσχυρη 
γιατί αντιβαίνει το ΣτΕ που λέει ότι 
από Ιούνιο 2015 και μετά θα έπρεπε 
να σταματήσουν οι μειώσεις.

Οι αγωγές γίνονται είτε ομαδικά 
με κόστος 30 ως 50 ευρώ ανά ενά- 
γοντα είτε και ατομικά για όσους 
διεκδικούν «μεγάλο πακέτο» με 
35.000 ευρώ και άνω.

Η αγωγή κατατίθεται στο Πρωτο
δικείο του νομού που μένει μόνιμα 
ο συνταξιούχος για όσους προέρ
χονται από Ταμεία ιδιωτικού τομέα 
(ΙΚΑ, ΟΑΕΕ κ.ά.). Οι συνταξιούχοι 
Δημοσίου στέλνουν την αγωγή στο 
Ελεγκτικό Συνέδριο. Οι διεκδικήσεις

μπορούν να πάνε ως και μια 5ετία 
πίσω, δηλαδή να πιάσουν από το 
2013 ως και το 201 8. ΕΙ απόφαση 
του Δικαστηρίου μπορεί να περι
ορίσει τα αναδρομικά σε 3,5 χρό
νια, ήτοι από Ιούνιο 201 5 ως και 
2018.

6ο βήμα: Αναδρομικά-«εξπρές» 
για ποσά κάτω των 3.000 
ευρώ.

Οι αποφάσεις Πρωτοδικείων για 
αγωγές που έχουν διεκδικούμενα 
ποσά κάτω των 3.000 ευρώ είναι 
ανέκκλητες και εκτελούνται άμεσα 
χωρίς δικαίωμα έφεσης από ΕΦΚΑ, 
ΕΤΕΑΕΠ ή Γενικό Λογιστήριο του 
Κράτους. Συμφέρει για κάποιον που 
διεκδικεί 8.000 ευρώ να κάνει τρεις 
αγωγές των 2.667 ευρώ η κάθε μία. 
Από τη στιγμή που δικαιωθεί παίρνει 
τα λεφτά αμέσως.

7ο βήμα: Πώς διεκδικούνται τα 
Δώρα των χαμηλοσυνταξιούχων 
ΙΚΑ, ΟΓΑ και άλλων Ταμείων.

Οι περίπου 610.000 συνταξιούχοι 
του ΟΓΑ όπως και σχεδόν 1.000.000 
συνταξιούχοι άλλων Ταμείων (ΙΚΑ, 
ΟΑΕΕ, ΝΑΤ, ΤΣΑ, ΤΑΕ, ΤΕΒΕ κ.λπ.) 
που δεν έχουν μειώσεις νόμων 
4051 και 4093 σε ποσά σύνταξης, 
γιατί παίρνουν κάτω των 1.000 
ευρώ, διεκδικούν μόνον επιστροφή 
κομμένων Δώρων Χριστουγέννων 
και Πάσχα που είναι μιάμιση επιπλέ
ον σύνταξη, και το επίδομα αδείας 
(μισή σύνταξη καλοκαιριού) που 
είχαν ως το 2012. Κάνουν απαραί
τητα την αίτηση (έντυπη ή ηλεκτρο
νική) και οργανώνονται για μαζική 
αγωγή. Σε αυτές τις κατηγορίες τα 
αναδρομικά μπορούν να έρθουν 
πιο γρήγορα, γιατί οι περισσότεροι 
διεκδικούν ως 3.000 ευρώ, δηλαδή 
αρκεί η απόφαση του Πρωτοδικείου 
και δεν μπορεί να γίνει έφεση.

8ο βήμα: Τα αναδρομικά για 
συντάξεις χηρείας.

Οι συνταξιούχοι που λαμβάνουν 
σύνταξη λόγω θανάτου κάνουν αί
τηση και αγωγή στη συνέχεια ζη
τώντας επιστροφές, είτε κομμένων 
Δώρων είτε και μειώσεων νόμων 
4051 και 4093 στο ποσό της σύ
νταξης που ελάμβανε ο θανών από 
το 2013 μέχρι την ημερομηνία που 
η σύνταξη μεταβιβάστηκε στον επι- 
ζώντα σύζυγο ή και στα τέκνα.

9ο βήμα: Τα αναδρομικά στις 
επικουρικές.

Προσοχή: Οι επικουρικές που 
επανυπολογίστηκαν και μειώθηκαν 
με τον νόμο Κατρούγκαλου από τον 
Ιούνιο του 2016 και μετά δεν έχουν 
τις παράνομες μειώσεις. Οπότε το 
διάστημα Ιούνιος 201 6 - Δεκέμ
βριος 2018 θα πρέπει να αφαιρεθεί 
από τα διεκδικούμενα ποσά.

1 Οο βήμα: Τα αναδρομικά για 
τα Δώρα 800.000 δημοσίων 
υπαλλήλων.

Επιστροφές δικαιούνται και οι 
εν ενεργεία δημόσιοι υπάλληλοι 
γιατί η κατάργηση των Δώρων 
(13ος μισθός) κρίθηκε και για αυ
τούς αντισυνταγματική από το ΣτΕ. 
Κάνουν αίτηση αρχικά στο τμήμα 
μισθοδοσίας ή στην οικονομική 
υπηρεσία του τομέα που υπηρε
τούν, στην οποία θα αναγράψουν 
το κείμενο-υπόδειγμα της ΑΔΕΔΥ 
προς τις Ομοσπονδίες της που λέει 
ότι «με την παρούσα αίτηση ζητώ να 
μου καταβληθούν τα επιδόματα Χρι
στουγέννων, Πάσχα και αδείας, για 
το χρονικό διάστημα 2013-201 8, 
λόγω του ότι καταργήθηκαν αντι- 
συνταγματικώς με τις διατάξεις των 
ν. 4093/201 2 και ν. 4324/201 5, 
επιφυλασσόμενος για την άσκηση 
παντός νομίμου δικαιώματος μου». 
Η προσφυγή για επιστροφή χρημά
των γίνεται στα Ειρηνοδικεία. Εχουν 
δικαιωθεί πάρα πολλοί με την επι
στροφή 1.000 ευρώ ανά έτος ως 
και μια 5ετία. ■
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1  Αναγκαία μια ευρωπαϊκή πολιτική για την ίση
πρόσβαση στο φάρμακο

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 12 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-11-2018

Επιφάνεια: 607.1 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

I I

Ο ΑΝΔΡΕΑΣ ΙΑΝΘΟΣ 
ΣΤΗΝ ΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ GUE:

Αναγκαία μια ευρωπαϊκή πολιτική 
για τπν ίσπ πρόσβασπ στο φάρμακο

ΒΡΥΞΕΛΛΕΣ, ΧΡΙΣΤΙΝΑ ΒΑΣΙΛΑΚΗ

5>> Την ανάγκη η Ευρωπαϊκή Έ
νωση να αναλάβει πιο παρεμβατι
κό ρόλο στη φαρμακευτική πολιτι
κή ώστε να διασφαλιστεί η ίση πρό
σβαση όλων στα φάρμακα επισή- 
μανε ο υπουργός Υγείας Ανδρέας 
Ξανθός σε χθεσινή του παρέμβαση 
στην ημερίδα της Ευρωομάδας της 
Αριστερός (GUE) για την υγεία και 
τη φαρμακευτική πολιτική στις 
Βρυξέλλες.

«Η ευρωπαϊκή Αριστερά μπορεί 
να παίξει καταλυτικό ρόλο στην α
ναζήτηση προοδευτικών απαντή
σεων στην κρίση της φαρμακευτι
κής πολιτικής και την προώθηση 
των αναγκαίων πολιτικών και κοι
νωνικών συμμαχιών. Και οι απα
ντήσεις αυτές μόνο σε ευρωπαϊκό - 
και όχι σε εθνικό- επίπεδο μπορούν 
να δοθούν» υπογράμμισε ο'Ελληνας 
υπουργός κατά την ομιλία του στο 
Ευρωκοινοβούλιο, καλώντας την 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή να λάβει 
πρωτοβουλίες στην κατεύθυνση 
μιας κοινής ευρωπαϊκής πολιτικής 
σε θέματα αξιολόγησης της φαρμα
κευτικής καινοτομίας, διαπραγμά
τευσης δίκαιων τιμών αποζημίω
σης, επένδυσης περισσότερων δη
μόσιων πόρων για κλινικές μελέτες 
και ερευνητικά προγράμματα που 
δεν έχουν αγοραίο ενδιαφέρον.

«Πρέπει να υπάρξει διαφάνεια 
στα κόστη της έρευνας και της πα
ραγωγής νέων φαρμάκων. Πρέπει 
να υπάρχει διάχυση της πληροφο
ρίας, ανταλλαγή δεδομένων, πρέπει 
να γίνει το σύστημα πιο διαφανές 
και πιο κοινωνικά ελεγχόμενο. Νο
μίζω πως αυτό είναι το αίτημα. Δί-

Δ. Παπαδημούλης: 
Καταστροφικά 

αποτελέσματα από το 
νεοφιλελεύθερο 
ιδεολόγπμα ότι π αγορά 
φαρμάκου 
αυτορρυθμίζεται

καιες τιμές, κοινωνικός έλεγχος και 
πολιτικός έλεγχος στη διαδικασία έ
ρευνας, κοστολόγησης, αξιολόγη
σης, αποζημίωσης των νέων φαρ
μάκων» τόνισε ο Αν. Ξανθός και συ
νέχισε λέγοντας ότι «η ευρωπαϊκή 
Αριστερά έχει μια καλή ευκαιρία να 
αναδείξει αυτή την ατζέντα και να 
υπερασπιστεί την ιδέα ότι το φάρ
μακο είναι κοινωνικό αγαθό, είναι 
δικαίωμα η πρόσβαση στα φάρμακα 
και δεν μπορεί αυτό να αφορά ή μό
νο πλούσιες χώρες ή μόνο εύπο
ρους ανθρώπους».

Επιπλέον, ο'Ελληνας υπουργός σε 
δήλωσή του στο ΑΠΕ-ΜΠΕ πρό- 
σθεσε ότι υπάρχει μια μεγάλη συ
ζήτηση διεθνώς για το «πώς θα μπο
ρέσουμε να συνδυάσουμε το δικαί
ωμα των ασθενών, των πολιτών να 
έχουν πρόσβαση στις αναγκαίες θε
ραπείες από τη μία και από την άλ
λη πώς θα συνδυαστεί αυτό με τη 
βιωσιμότητα των συστημάτων Υ
γείας, διότι οι τιμές οι οποίες σήμε
ρα έχουν τα ακριβά αυτά φάρμακα 
είναι δυσβάσταχτες ακόμα και για 
πολύ εύρωστες οικονομικά χώρες».

Ανοίγοντας την ημερίδα για τη 
φαρμακευτική πολιτική, ο αντιπρό
εδρος του Ευρωκοινοβουλίου και 
επικεφαλής της ευρωοομάδας του

ΣΥΡΙΖΑ Δημήτρης Παπαδημούλης 
επισήμανε ότι «για πολλά χρόνια εί
χε επικρατήσει το νεοφιλελεύθερο ι
δεολόγημα ότι η αγορά φαρμάκου 
αυτορρυθμίζεται και κάθε έξωθεν 
παρέμβαση θα κατέστρεφε αυτήν 
την ισορροπία», σημειώνοντας ότι 
αυτό είχε «καταστροφικά αποτελέ
σματα», όπως «τα καρτέλ, τη χειρα
γώγηση τιμών και την επιβολή των 
μεγάλων ιδιωτικών συμφερόντων 
σε βάρος της κοινωνίας και των 
πολλών».

Παίρνοντας τον λόγο, ο Βιτόριο 
Ανιολέτο, γιατρός και καθηγητής 
στο Πανεπιστήμιο του Μιλάνου, υ
πογράμμισε ότι οι «μεγάλες φαρμα
κευτικές εταιρείες έχουν τα απο
κλειστικά δικαιώματα για την πώ
ληση των φαρμάκων και την κο
στολόγησή τους». «Οι τιμές ορίζο

νται με σκοπό να αυξήσουν το κέρ
δος, όχι την πρόσβαση» είπε χαρα
κτηριστικά.

«Θα πρέπει να αντιμετωπιστεί 
πανευρωπαϊκά το θέμα της υγείας 
και του φαρμάκου, γιατί μόνο του 
κάθε κράτος δεν μπορεί να λύσει τα 
προβλήματα» είπε από την πλευρά 
του ο Χάραλντ Βάινμπεργκ, που 
συμμετείχε στη συζήτηση ως βου
λευτής του Die Linke, του γερμανι
κού κόμματος της Αριστερός.

Στο δεύτερο πάνελ που ακολού
θησε, με θέμα «Παγκόσμια κάλυψη 
υγείας: όλοι οι άνθρωποι, όλες οι α
νάγκες, χωρίς την οικονομική επι
βάρυνση των ασθενών» συμμετεί
χαν ο ευρωβουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, 
Στέλιος Κούλογλου, ο Δημήτρης Α- 
ναγνωστόπουλος, πρόεδρος της Ευ
ρωπαϊκής Εταιρείας Παιδικής και

Εφηβικής Ψυχιατρικής (ESCAP), 
και ο Ντιρκ Βαν Ντιούπεν από τον 
βελγικό οργανισμό Medecine pour 
le Peuple.

Ο Στ. Κούλογλου αναφέρθηκε 
στην ελληνική επικαιρότητα, ση
μειώνοντας ότι «τα σκάνδαλα ΚΕ- 
ΕΛΠΝΟ και Novartis επιβάρυναν 
πάρα πολύ το σύστημα Υγείας στην 
Ελλάδα», ενώ ο Δ. Αναγνωστόπου- 
λος προειδοποίησε ότι «τελευταία 
έχουμε μια έκρηξη στη χρήση ψυ
χικών φαρμάκων στα παιδιά, τα ο
ποία όμως δεν είναι προσαρμο
σμένα στα ίδια τα παιδιά».

Τέλος, ο Ντ. Βαν Ντιούπεν τόνι
σε ότι «χρειάζεται πολιτική αποφα
σιστικότητα για να αντιμετωπίζε
ται η προτεραιότητα της ζωής ως 
πιο σημαντική από την προτεραιό
τητα του κέρδους».
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1  Το κουπόνι στην Ειδική Αγωγή «πληγώνει» γονείς
και παιδιά

Πηγή: ΕΘΝΟΣ Σελ.: 34 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-11-2018

Επιφάνεια: 664.31 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4750

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Tns
ΔΗΜΗΤΡΑΣ ΕΥΘΥΜΙΑΔΟΥ
defthimiadou@ethnos.gr

Τ
ελειωμό δεν φαίνεται να έχει η 
ταλαιπωρία για τους γονείς παι
διών που χρειάζονται φροντίδα 
μέσω Ειδικής Αγωγής, καθώς ο ΕΟΠΥΥ 

συνεχίζει να «κουρεύει» τη δαπάνη. 
Αποτέλεσμα είναι οι θεραπευτές της 
Ειδικής Αγωγής να συνεχίζουν και αυ
τοί να αρνούνται τη λήψη των vouchers 
(κουπόνια), μέσω των οποίων προσπα
θεί να τους πληρώνει ο Οργανισμός 
για τις υπηρεσίες που θα προσφέρουν 
στους ασφαλισμένους, με τις νέες συμ
βάσεις που προτείνει.
Αξιοσημείωτο είναι πως όλες οι ειδικό
τητες της Ειδικής Αγωγής (λογοθερα- 
πευτές, παιδοψυχολόγοι, εργοθερα- 
πευτές κ.λπ.) ακολουθούν κοινή γραμ
μή και όπως διατυπώνεται από το Πα
νελλήνιο Συντονιστικό Θεραπευτών 
Ειδικής Αγωγής, δεν προτίθενται να 
δεχθούν πληρωμές με κουπόνια.

«Περικοπές 3Ο%»
Αλλωστε, οι κλάδοι σημειώνουν πως 
στόχος του ΕΟΠΥΥ είναι με τον νέο τρό
πο αποπληρωμής τους να περικόψει 
περαιτέρω τη δαπάνη κατά 30%. 
Σημειώνουν χαρακτηριστικά οι εκπρό
σωποι του Συντονιστικού: «Για πρώτη 
φορά προωθείται με κάθε μέσο πολλα
πλό “κούρεμα” στη δαπάνη για την ει
δική αγωγή. Ο προϋπολογισμός είναι 
κλειστός και μειώνεται αυθαίρετα κατά 
30% χωρίς να έχει προηγηθεί καμία 
μελέτη γιατις ανάγκες του πληθυσμού». 
Κατά τους θεραπευτές της Ειδικής Αγω
γής, το μέσο που χρησιμοποιείται για 
να επιτευχθεί η μείωση του προϋπολο
γισμού για την Ειδική Αγωγή είναι το 
περιβόητο voucher-κουπόνι. Πρόκειται 
για το χαρτί που οι ασφαλισμένοι του 
ΕΟΠΥΥ θα παραλαμβάνουν με τη γνω
μάτευση και θα καταθέτουν στον ιδιώ
τη επιστήμονα θεραπευτεί. Στη συνέχεια 
εκείνος θα το καταθέτει στον Οργανισμό 
για να αποζημιωθεί σε απροσδιόριστο 
χρόνο.
Βέβαια, οι θεραπευτές τονίζουν πως 
είναι άγνωστο τελικώς τι ποσό θα ει
σπράττουν, καθώς αναφέρουν ότι «το 
κουπόνι αυτό έχει απροσδιόριστη αξία, 
διότι, σύμφωνα με τον νόμο, θα υπό- 
κειται σε διπλό υποχρεωτικό “ψαλίδι”

θεραπευτές 
όλων των ειδικο
τήτων είναι απο
φασισμένοι 
να μη δεχθούν 
κανενός είδους 
σύμβαση με τον 
ΕΟΠΥΥ, γεγονός 
που σημαίνει ότι 
οι γονείς θα συνε- 
χίσουν να πληρώ
νουν από την 
τσέπη τους για 
τις αγωγές των 
παιδιών τους και 
στη συνέχεια 
να διεκδικούν τα 
χρήματά τους από 
τον Οργανισμό

SHUTTERSTOCK

ΚΟΝΤΡΑ ΘΕΡΑΠΕΥΤΩΝ - ΕΟΠΥΥ

Το κουπόνι στην Ειδική Αγωγή 
«πληγώνει» γονείς και παιδιά

με απροσδιόριστο ύψος (rebate, 
clawback)».
Στο μεταξύ, όμως, φαίνεται ότι ο νέος 
Ενιαίος Κανονισμός Παροχών του ΕΟ-

Λογοθεραπευτές και παιδοψυχολόγοι αρνού- 
νται την πληρωμή μέσω voucher, καταγγέλλο- 
vtas «ψαλίδι» σε δαπάνη και συνεδρίεβ

ΠΥΥ (ΕΚΠΥ), που άρχισε να εφαρμόζε
ται από την 1η Νοεμβρίου, παρουσιάζει 
«κουρεμένες» και us συνεδρίες τις 
οποίες δικαιούται κάθε παιδί. 
Σύμφωνα με τα μέλη του Πανελλήνιου 
Συντονιστικού Θεραπευτών Ειδικής 
Αγωγής: «Μια ακόμη εκδοχή του ΕΚΠΥ 
φέρνει επιπλέον περικοπές στις παρο
χές, σε αριθμό θεραπευτικών πράξεων

ανά παιδί ανάλογα με τη διάγνωσή του, 
ενώ απουσιάζουν σημαντικές διαγνω
στικές κατηγορίες από το παράρτημα 
που εκδόθηκε, όπως τραυλισμός, σύν

δρομο Asperger, διαταραχή 
διάσπασης προσοχός/υπερκι- 
νητικότητας (ΔΕΠΥ) κ.ά.». 
Πάντως, με τη συνέχιση της 
κόντρας θεραπευτών - ΕΟΠΥΥ, 
θύματα είναι για άλλη μια φο
ρά τα παιδιά που χρειάζονται 

ειδική αγωγή, αλλά και οι γονείς τους 
που ακόμη κινούνται σε ένα θολό το
πίο.
Αλλωστε, οι θεραπευτές Ειδικής Αγω
γής όλων των κλάδων ξεκαθαρίζουν 
πως δεν πρόκειται να δεχθούν κανένα 
voucher και κανενός είδους σύμβαση 
με τον ΕΟΠΥΥ. Γεγονός που σημαίνει 
ότι οι γονείς θα συνεχίζουν να πληρώ

νουν από την τσέπη τους και στη συνέ
χεια να διεκδικούν τα χρήματά τους 
από τον Οργανισμό.
«Κανείς δεν μπορεί σε μια ευνομούμε
νη πολιτεία να εξαναγκάσει ιδιώτες 
επιστήμονες θεραπευτές να συμβλη
θούν με έναν κρατικό φορέα, έστω και 
εμμέσως και με όρους άκρως επαχθείς. 
Είμαστε αποφασισμένοι να υπερασπι
στούμε την επαγγελματική μας αξιο
πρέπεια και ανεξαρτησία με κάθε δια
θέσιμο μέσο.
Ο κλάδος μας, παρά τις διαρκείς προ
σπάθειες υπονόμευσης εκ μέρους των 
ιθυνόντων, είναι πιο ενωμένος από 
ποτέ. Οι προσφυγές μας στο Συμβούλιο 
της Επικράτειας είναι μόνο η αρχή» 
αναφέρει η εκπρόσωπος του Πανελλή
νιου Συντονιστικού Θεραπευτών Ειδικής 
Αγωγής, Φιλιώ Βλάχου ·
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1  Κινδυνεύουν ανθρώπινες ζωές!
Πηγή: ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ Σελ.: 1,18-19 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

Επιφάνεια: 1413.56 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 3500

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κομισιόν

ΚΑΝΤΕ ΚΑΤΙ, 
ΘΑ ΕΧΟΥΜΕ 
ΝΕΚΡΟΥΣ 
ΣΤΑ HOTSPOTS
ΖΕΑ. 18-19
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1  Κινδυνεύουν ανθρώπινες ζωές!
Πηγή: ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ Σελ.: 1,18-19 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

Τετάρτη 
7 Νοεμβρίου 
2018

ΕΚΟΕΕΕΙΣΝΤΡΟΟΗΣ ΚΡΟΥΟΥΝ ΤΟΝ ΜΟΝΑ 
ΤΟΥ ΚΙΝΔΥΝΟΥ ΓΙΑ ΤΟ ΟΡΟΕΦΥΓΙΚΟ

Κινδυνεύουν
ανθρώπινες ζωές!

*

ΤΟΥ ΓΑΒΡΙΗΛ X. ΣΕΡΕΤΗ

έα ομοβροντία δριμύτα- 
των «κατηγορώ» κατά της 
κυβερνητικής πολιτικής 
και σαφέστατες προει
δοποιήσεις ότι μπορεί 
να θρηνήσουμε θύματα 
απευθύνουν κορυφαίοι 
διεθνείς οργανισμοί με 

αφορμή τις «ανθρωπιστικές» συνθήκες στα 
κέντρα υποδοχής και ταυτοποίησης και κατ' 
επέκταση για τη διαχείριση των ευρωπαϊκών 
κονδυλίων για το προσφυγικό. Στις εκθέσεις 
τους, έπειτα από επιτόπιους ελέγχους, τόσο η 
Υπατη Αρμοστεία του ΟΗΕ για τους Πρόσφυγες 
όσο και η αρμόδια επίτροπος για τα Ανθρώπινα 
Δικαιώματα του Συμβουλίου της Ευρώπης, 
καλούν την Ελλάδα να σεβαστεί το διεθνές 
δίκαιο και δίνουν έμφαση στην αντιμετώπιση 
των ανήλικων και ασυνόδευτων παιδιών, αλλά 
και στις καταγγελίες για την κακοδιαχείριση 
συσσιτίων «μέσα σε ηφαίστεια που μπορεί ανά 
πάσα στιγμή να εκραγοόν για μια θέση στην 
ουρά, ή ένα μπουκάλι νερό».

Συγκεκριμένα, η Ντουνιά Μιγιάτοβιτς, 
εκ μέρους ίου Συμβουλίου της Ευρώπης, στην

έκθεση - καταπέλτη μετά την επίσκεψή της 
ατα νησιά του Βορείου Αιγαίου, κάνει λόγο 
για «άθλιες συνθήκες υγιεινής, αποχετευτικό 
δίκτυο - κίνδυνο για τη δημόσια υγεία, ανα
σφάλεια και απόγνωση που θέτουν σε κίν
δυνο τους πρόσφυγες», αναδεικνύοντας τις 
πληροφορίες για βιασμούς και τα φαινόμενα 
βίας ευρύτερα. Ιδιαίτερη αναφορά γίνεται στα 
ασυνόδευτα παιδιά τα οποία διαβιούν υπό 
ανεπαρκείς συνθήκες στέγασης, εκπαίδευσης 
και κοινωνικής υποστήριξης, ουσιαστικά «υπό 
καθεστώς προστατευτικής κράτησης».

Αλλά και στις ευπαθείς ομάδες του προ- 
σφυγικού πληθυσμού, όπως τα άτομα με ειδικές 
ανάγκες και αυτά με ψυχολογικά προβλήματα. 
Η επίτροπος για τα Ανθρώπινα Δικαιώματα, 
διαψεόδονιας την κυβέρνηση, υπογραμμίζει 
ότι ο αριθμός των αφίξεων προσφύγων - μετα
ναστών έχει μειωθεί σε σχέση με το 2015 και 
εκφράζει τη βαθιά της ανησυχία για τη σχεδόν 
ανύπαρκτη εκπαίδευση των προσφυγόπουλων, 
ακόμα και στην ενδοχώρα.

Ταυτόχρονα, η Υπατη Αρμοστεία του 
ΟΗΕ, στη δική της έκθεση, καυτηριάζει τις 
«διοικητικές καθυστερήσεις» και επαναλαμβά
νει την έκκλησή της στις ελληνικές αρχές, στην 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή και τα κράτη - μέλη της

Ε.Ε., για τη λήψη μέτρων επείγουσας ανάγκης, 
κάνοντας λόγο για «άθλιες» συνθήκες στη Σάμο 
και τη Λέσβο, εν όψει και του χειμώνα. Χαρα
κτηρίζει δε ιδιαίτερα ανησυχητικό το γεγονός 
ότι οι μεταφορές προσφύγων στην ενδοχώρα 
έχουν επιβραδυνθεί, διαψεύδοντπς και σε αυτό 
το επίπεδο τα στοιχεία που δίνει η κυβέρνηση.

«Σοβαρή απειλή»
Το πρόβλημα δεν είναι μόνο η Μόρια, όπου 
«η κατάσταση είναι έτοιμη να εκραγεί» και 
τυχόν επιπλέον καθυστερήσεις «αποτελούν 
σοβαρή απειλή για την ασφάλεια όσων ζουν κι 
εργάζονται εκεί». Στη Σάμο οι νεοαφιχθέντες 
στήνουν σκηνές, που αγοράζουν οι ίδιοι, στα 
γύρω χωράφια, ανάμεσα σε φίδια, αρουραίους 
και σκουπίδια, χωρίς πρόσβαση σε ηλεκτρισμό, 
τρεχούμενο νερό και τουαλέτες. Εντός του 
Κέντρου Υποδοχής, πολλές από τις τουαλέτες 
και χα ντους είναι σπασμένα, με αποτέλεσμα τα 
λύματα να καταλήγουν κοντά στις σκηνές των 
ανθρώπων. Κάποιοι, αντί για τουαλέτα χρησι
μοποιούν τους κοντινούς θάμνους. Για πάνω 
από 4.000 άτομα υπάρχει μόνο ένας γιατρός.

Για σχεδόν 200 ασυνόδευτα παιδιά 
υπάρχει μόνο ένα κοντέινερ με σπασμένα πα

ράθυρα και πόρτες, στο οποίο «στεγάζεται» 
τριπλάσιος αριθμός από την κανονική του 
χωρητικότητα.

«Η έκθεση - ντροπή για τη χώρα μας 
της επιτρόπου για τα Ανθρώπινα Δικαιώμα
τα του Συμβουλίου της Ευρώπης σχετικά με 
την κατάσταση που επικρατεί στο προσφυγικό 
αποτελεί ηχηρή διάψευση της κυβέρνησης και 
βάζει, πλέον, ευρωπαϊκή σφραγίδα στην ανάξι
ο πιστία της», σχολίασε ο βουλευτής Β' Αθήνας 
Μ. Βαρβιχσιώτης. Ο αρμόδιος τομεάρχης της 
Ν.Δ. τονίζει μάλιστα όιι η έκθεση επιβεβαιώνει, 
με θλιβερό τρόπο, τα όσα η Νέα Δημοκρατία 
καταγγέλλει εδώ και πολύ καιρό. Και εκθέτει 
ανεπανόρθωτα τον αρμόδιο υπουργό, κ. Βίτσα, 
που μόλις πριν από λίγες μέρες χαρακτήριζε 
τις καταγγελίες «υπερβολικές», ζητώντας από 
τη Ν.Δ. να ζητήσει συγγνώμη.

Ο Μ. Βαρβιτσιώτης καλεί την κυβέρ
νηση να δώσει συγκεκριμένες απαντήσεις για 
τις τρισάθλιες συνθήκες διαβίωσης, την πλήρη 
έλλειψη ιατρικού προσωπικού και φαρμακευ
τικής περίθαλψης, την απουσία συνθηκών 
ασφάλειας, τα διαδοχικά κρούσματα βιασμών 
ανηλίκων και ανυπεράσπιστων γυναικών, τη 
γενικότερη απουσία σχεδίου για την αντιμε
τώπιση ενός νέου μεταναοτευτικοΰ κύματος.
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1  Κινδυνεύουν ανθρώπινες ζωές!
Πηγή: ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ Σελ.: 1,18-19 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

Η Υπατη Αρμοστεία 
του ΟΗΕ για τους 
Πρόσφυγες και 
η αρμόδια επίτροπος 
για τα Ανθρώπινα 
Δικαιώματα του 
Συμβουλίου της Ευρώπης, 
καλούν την Ελλάδα 
να σεβαστεί χο διεθνές 
δίκαιο και δίνουν έμφαση 
στην αντιμετώπιση 
των ανήλικων και 
ασυνόδευτων παιδιών 
αλλά και στις καταγγελίες 
για την κακοδιαχείριση 
συσσιτίων

Την ιοια ωρα, στην εκπομπή 
«Report Mainz» του Φριτζ Φρέι 
στο ARD, έρχονται στο φως νεό
τερα στοιχεία που επιβεβαιώνουν 
τα ρεπορτάζ του «Φ» για απα
νωτές απευθείας αναθέσεις σε 
συγκεκριμένες εταιρείες catering 
και για συσσίτια που περιλαμβά
νουν μόνο ρύζι, ενώ στην ετικέτα 
αναγράφεται «κιμάς με ρύζι», με 
το κόστος ανά μερίδα να υπερ
βαίνει τα 6 ευρώ. Καταγγελίες 
προσφύγων για σκουλήκια στο 
φαγητό «που δεν τρώγεται», προ- 
καλώντας ακόμα και στομαχικές 
διαταραχές. Παράλληλα, στην 
ίδια εκπομπή, ο Οδ. Βουδούρης, 
πρώην γ.γ. tou υπουργείου Μετα- 
ναστευτικής Πολιτικής, δηλώνει 
πως «υπήρχε στο υπουργείο μια 
μικρή ομάδα που είχε τον έλεγχο 
της κατάστασης, ενώ οι δομές 
που είχαν προβλεφθεί για αυτόν 
τον σκοπό πολύ απλά παρακά
μπτονταν. Ετσι, για παράδειγμα, 
ένα συμβόλαιο για τη σίτιση των 
προσφύγων πήγε σε εταιρεία ιδι
οκτησίας πατέρα μιας από τους 
υπαλλήλους». Υπογραμμίζει επί
σης ότι «η Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
θα έπρεπε να είκε παρέμβει πολύ 
νωρίτερα. Αντί να ενεργήσει ως 
ευρωπαϊκή υπηρεσία, έστελνε 
απλώς συνεχώς χρήματα, χωρίς 
στην πραγματικότητα να ελέγχει 
πού αυτά διοχετεύονταν».
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1  Εισηγητής ΚΙΝΑΛ στην αναθεώρηση ο Ευ. Βενιζέλος
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 4 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

Επιφάνεια: 300.25 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εισηγητής ΚΙΝΑΛ 
στην αναθεώρηση 
ο Ευ. Βενιζέλος
«Κλειστή» Κοινοβουλευτική Ομάδα 
με επίκεντρο τη συνταγματική ανα
θεώρηση είναι προγραμματισμένη 
για σήμερα το μεσημέρι στο ΚΙΝΑΛ. 
Βασικός στόχος της κ. Γεννηματά, 
όπως λένε αρμόδιες πηγές, είναι 
«να ακούσει» τις απόψεις όλων των 
βουλευτών για τις επικείμενες αλ
λαγές στο Σύνταγμα και ακολούθως 
να εξαχθεί η κεντρική γραμμή του 
κόμματος. Οι ίδιες πηγές σημείωναν 
πως το ΚΙΝΑΛ δεν έχει καμία πρό
θεση να ετεροπροσδιοριστεί στο 
θέμα αυτό, καθώς ήδη από το συ
νέδριό του έχει διατυπώσει τη δική 
του δέσμη προτάσεων και πάνω 
σε αυτές τις ράγες «θα κινηθεί αδιά
κοπα». Αυτό που σημειώνεται, 
ωστόσο, σε κάθε τόνο είναι πως 
παρά τη δεδομένη πρόθεση συμ
μετοχής σε θεσμικό επίπεδο, η ανα
θεώρηση του ΣΥΡΙΖΑ, με τον τρόπο 
που δρομολογείται, εξυπηρετεί «πε
ρισσότερο επικοινωνιακούς παρά 
ουσιαστικούς σκοπούς». Η βαρύ
τητα που θα δώσει το ΚΙΝΑΛ στο 
θέμα, αποδεικνύεται από το γεγονός 
πως, σύμφωνα με πληροφορίες της 
«Κ», στην πρώτη γραμμή της κοι
νοβουλευτικής μάχης για την ανα
θεώρηση αναμένεται να βρεθεί ως 
εισηγητής ο Ευάγγελος Βενιζέλος, 
μαζί με τους Ανδρέα Λοβέρδο και 
Θεόδωρο Παπαθεοδώρου. Ο πρώην 
πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ θα συμμε- 
τάσχει και στην Επιτροπή Αναθε
ώρησης, που ξεκινά τις εργασίες 
της από τις 14 Νοεμβρίου, δείγμα 
πως θα αποτελέσει την αιχμή του 
δόρατος σε αυτήν τη δύσκολη μάχη. 
Σύμφωνα, πάντως, με πληροφορίες 
η κ. Γεννηματά προσανατολίζεται 
στη μη επιβολή κομματικής πει
θαρχίας, με αρμόδιες πηγές να ση
μειώνουν πως αυτό είθισται σε θέ
ματα υψηλού θεσμικού χαρακτήρα, 
όπως η αναθεώρηση.

Την ίδια ώρα, στη Χαρ. Τρικούπη 
λαμβάνει χώρα μπαράζ συνεδριά
σεων με φόντο τη «σκανδαλολογία», 
όπως χαρακτηρίζουν τα ζητήματα 
που φέρνει στην επικαιρότητα ο 
ΣΥΡΙΖΑ προεξάρχοντος του πορί
σματος για την Υγεία. Χθες συνε
δρίασε ένα άτυπο συντονιστικό, 
όπου συζητήθηκε το θέμα του

ΚΕΕΛΠΝΟ, ενώ ακολούθησε εκτε
νές «πόρισμα» του κόμματος για 
την υπόθεση του «Ερρίκος Ντυνάν», 
όπου έχει εμπλακεί το όνομα του 
κ. Λοβέρδου. Το πόρισμα, μέσω 
αναλυτικού χρονικού, καταλήγει 
στο συμπέρασμα πως «δεν διαπι
στώνεται ούτε παράνομη πράξη 
πολιτικού προσώπου ούτε επιζήμια 
πράξη» και ως εκ τούτου «δεν πλη- 
ρούται η αντικειμενική υπόσταση 
του ποινικού αδικήματος της απι
στίας περί την υπηρεσία».

Τοπική Αυτοδιοίκηση
Η κ. Γεννηματά αμέσως μετά τη 

συνεδρίαση της Κ.Ο. θα μεταβεί 
στην Τρίπολη, όπου είναι προγραμ
ματισμένη ομιλία της στις 6 μ.μ. Η

Η Χαριλάου Τρικούπη 
υποστηρίζει 
πως η κυβέρνηση 
κινείται αναφορικά 
με το Σύνταγμα με επι- 
κοινωνιακούς όρουφ

επίσκεψη έχει σκοπό να προωθήσει 
την υποψηφιότητα του Γ. Μπουν- 
τροήκα, εξ Αρκαδίας ορμώμενου, 
που αποτελεί τον «εκλεκτό» του ΚΙ- 
ΝΑΛ στην Πελοπόννησο. Η κίνηση 
αυτή κρίθηκε αναγκαία όμως για 
έναν ακόμη λόγο, αμιγώς εσωκομ
ματικό. Ο νυν αντιπεριφερειάρχης 
κ. Γιαννακούρας, ο οποίος προέρ
χεται απο το ΠΑΣΟΚ, δήλωσε πως 
θα στηρίξει εκ νέου την υποψηφιό
τητα Τατούλη. Η κ. Γεννηματά ανα
μένεται κατά την επίσκεψή της να 
στείλει μήνυμα πως τέτοια φαινό
μενα δεν θα γίνουν ανεκτά, ώστε 
να αποτραπεί η επανάληψή τους. 
Εξάλλου, ήδη η Επιτροπή Δεοντο
λογίας, Καταστατικού και Πιστο
ποίησης του κόμματος έχει θέσει 
εκτός ΚΙΝΑΛ την κ. Φανή Παπα- 
θωμά στη Στ. Ελλάδα, όταν δήλωσε 
ότι θα είναι υποψήφια περιφερειακή 
σύμβουλος σε συνδυασμό που δεν 
υποστηρίζεται από το ΚΙΝΑΛ.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ
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1  ΠΟΝΟΣ
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1-2 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

Επιφάνεια: 295.63 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Μια σειρά από προβλήματα δείχνουν 
ότι το Σύστημα Υγείας εξακολουθεί να 

νοσεί βαριά στη χώρα μας» 
ΤΟ ΑΡΘΡΟ ΣΕΛΙΛΛ 2
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1  ΠΟΝΟΣ
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1-2 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

ΤΟ ΑΡΘΡΟ

ΠΟΝΟΣ

Α
κόμη και σε χαλεπούς 
καιρούς, ή μάλλον ακό
μη περισσότερο σε τέ
τοιους καιρούς, μια πολιτεία 

οφείλει να διατηρεί μεταξύ των 
βασικών της προτεραιοτήτων 
τη φροντίδα για την εύρυθμη 
λειτουργία των υποδομών της 
Υγείας. Αυτό είναι το ελάχιστο 
καθήκον της κοινωνίας απέ
ναντι στα μέλη της που αντι
μετωπίζουν και πολλές φορές 
υποφέρουν από προβλήματα 
υγείας. Αυτό επιβάλλουν οι βα
σικές αρχές του ανθρωπισμού 
και της αλληλεγγύης.
Η σημερινή κυβέρνηση έχει πα
ραβιάσει πολλές φορές αυτές 
τις αρχές. Η πολιτική ηγεσία 
του χαρτοφυλακίου της Υγείας 
αναλώνεται στα μέσα κοινωνι
κής δικτύωσης σε σχόλια άσχε
τα με τον ευαίσθητο τομέα τον 
οποίο διαχειρίζεται, επιτίθεται 
απροκάλυπτα σε συντεταγμέ
νες εξουσίες και θεσμούς τους 
πολιτείας ή ευαγγελίζεται φυ
λακίσεις πολιτικών αντιπάλων. 
Την ίδια ώρα, το νοσοκομείο 
της Ζακύνθου μένει χωρίς παι
διατρική κλινική. Και στο νο
σοκομείο του Κιλκίς καταρρέει 
τμήμα των υποδομών.

Τ
ο σχετικό ρεπορτάζ των 
«ΝΕΩΝ» δεν είναι παρά 
ένας ακόμη κρίκος σε 
μια σειρά από προβλήματα 

που δείχνουν ότι το Σύστημα 
Υγείας εξακολουθεί να νοσεί 
βαριά στη χώρα μας. Ακόμη 
χειρότερα, η κυβέρνηση εμ
φανίζεται ανίκανη να πρήξει 
ό,τι είναι αναγκαίο όχι για να 
βελτιώσει, αλλά τουλάχιστον να 
διατηρήσει στα ίδια επίπεδα τις 
παρεχόμενες υπηρεσίες. Αντί
θετα, η κατάσταση υπηρεσιών 
και υποδομών στον τομέα της 
Υγείας χειροτερεύει συνεχώς, 
με πολλές φορές τραγικά απο
τελέσματα.
Συνάνθρωποί μας υποφέρουν 
από τα προβλήματα υγείας που 
αντιμετωπίζουν. Είναι απαρά
δεκτο ο πόνος τους να εντείνε- 
ται από χην ανικανότητα και 
την αδιαφορία εκείνων που 
έχουν χρέος να κάνουν τα πά
ντα για να τους ανακουφίσουν.

ΤΑ ΝϋΑ



25;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Τα Μνημόνια έβλαψαν σοβαρά την υγεία * και την
παιδεία

Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ
ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ

Σελ.: 20,21 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-11-2018

Επιφάνεια: 499.05 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τα Μνημόνια έβλαψαν σοβαρά την υγεία
►Του ΚΩΣΤΑ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΥ

ΤΙΣ ΔΡΑΜΑΤΙΚΕΣ ΕΠΙΠΤΩΣΕΙΣ στην υποβάθμιση της 
παιδείας, της υγείας και εν γένει των ανθρωπίνων δι
καιωμάτων στην Ελλάδα από την εφαρμογή των τρι
ών προγραμμάτων λιτότητας από το 2010 έως το 2018 
διαπιστώνει στην τελευταία του έκθεση ο παλαιότερος 
οργανισμός της Ευρώπης, το Συμβούλιο της Ευρώπης. 
Ωστόσο η Βόσνια, νέα επίτροπος Ανθρωπίνων Δικαιω
μάτων του Συμβουλίου, Ντουνιά Μιγιάτοβιτς, η οποία 
επισκέφθπκε την Ελλάδα από τις 25 έως τις 29 Ιουνίου 
του 2018, εντοπίζει και αρκετά θετικά στοιχεία κατά τη 
διάρκεια των τελευταίων τριών ετών, όπως τα μέτρα για 
την ανθρωπιστική κρίση και το ελάχιστο εγγυημένο εισό
δημα, τη δωρεάν πρόσβαση ανασφάλιστων στα νοσοκο
μεία (Ν. 4368/2016), τις μόνιμες προσλήψεις στην υγεία 
καθώς και την αύξηση του ετήσιου προϋπολογισμού για 
την παιδεία, κατά 5,4% το 2017 και 3,6% το 2018. Ολες 
οι υπόλοιπες διαπιστώσεις είναι απολύτως αρνητικές για 
τη χώρα μας και δείχνουν την αντίθεση της επιτρόπου με 
τις εφαρμοσμένες πολιτικές, που υπαγορεύτηκαν όμως 
και από ευρωπαϊκούς θεσμούς.

Συγκεκριμένα, στον τομέα της υγείας, η επίτροπος

*
Η έκθεση του 
Συμβουλίου της 
Ευρώπης διαπιστώνει 
δραματική 
υποβάθμιση 
στους παραπάνω 
τομείς, αλλά και 
στα ανθρώπινα 
δικαιώματα εξαιτίας 
των προγραμμάτων 
λιτότητας που 
εφαρμόστηκαν 
στη χώρα μας την 
περίοδο 2010-2018, 
εντοπίζει ωστόσο 
ορισμένα θετικά 
στοιχεία τα τρία 
τελευταία χρόνια

επισημαίνει πως οι δαπάνες για τη δημόσια υγεία ανέρ
χονται στο 5,2% του ΑΕΠ, πολύ πιο κάτω από τον ευρω
παϊκό μέσο όρο του 7,5%, ενώ από το 2009 έχει κοπεί 
το ένα τρίτο της συνολικής χρηματοδότησης και έχουν 
μειωθεί κατά 25.000 οι εργαζόμενοι. Επιπλέον, υπογραμ
μίζεται πως έχει αυξηθεί πάνω από 10% το κόστος για 
τη φαρμακευτική δαπάνη των ασφαλισμένων, την ώρα 
που το ποσοστό πολιτών οι οποίοι πληρώνουν από την 
τσέπη τους για ιατροφαρμακευτική δαπάνη εκτοξεύθηκε 
από το 34,5% το 2010 στο 58,7% το 2015. «Προτρέπω 
τις αρχές να αυξήσουν τις προσπάθειές τους για προσλή
ψεις ιατρικού προσωπικού, απομάκρυνση εμποδίων στην 
παροχή περίθαλψης σε όλους, και να υποστηρίξουν τον 
τομέα της ψυχικής υγείας και τα άτομα με αναπηρίες», 
αναφέρει η επίτροπος. Η ίδια, κατόπιν συναντήσεων με 
επιστημονικούς φορείς, ΜΚΟ, γιατρούς και νοσηλευτές, 
συμπεραίνει πως υπάρχουν αυξημένες δυσκολίες για 
άτομα με αναπηρία και παράλληλα συχνές ελλείψεις σε 
φάρμακα σε δημόσια νοσοκομεία. Ιδιαίτερη μνεία γίνεται 
στην επιδείνωση της ψυχικής υγείας των Ελλήνων, στην 
αύξηση των φαινομένων κατάθλιψης, άγχους και ανα
σφάλειας, εξαιτίας της οικονομικής κρίσης.

Η ανάγκη των περίφημων δομικών μεταρρυθμίσεων

και την παιδεία
επαναλαμβανόταν σταθερά μετά από κάθε Eurogroup 
και επίσκεψη της τρόικας στην Ελλάδα, ωστόσο πολλές 
από αυτές τις αποκαλούμενες μεταρρυθμίσεις βρίσκο
νται ακριβώς στο στόχαστρο των συμπερασμάτων της 
επιτρόπου. Στον τομέα της παιδείας, αναφέρει πως τα 
προγράμματα λιτότητας επέδρασαν αρνητικά στο συ
νταγματικό δικαίωμα της παιδείας. Αναδεικνύονται επι
πλέον οι επιπτώσεις από τις συγχωνεύσεις σχολείων, 
από τις μειώσεις μισθών καθηγητών και δασκάλων και 
από την αύξηση του αριθμού των μαθητών ανά αίθουσα.

Την προσοχή της επιτρόπου προσέλκυσε και το ζήτημα 
της δυσκολίας πρόσβασης των παιδιών στα σχολεία, τα 
οποία απέχουν λιγότερο από 2,5 χιλιόμετρα από το σπίτι 
τους. Ως προς την ανώτατη εκπαίδευση, η Μιγιάτοβιτς 
εκδηλώνει την έντονη ανησυχία της για το γεγονός πως η 
πρόσβαση στα πανεπιστήμια έχει καταστεί ακόμα πιο δύ
σκολη για τα παιδιά των φτωχότερων οικογενειών. Στη 
δευτεροβάθμια εκπαίδευση στην έκθεση γίνεται αναφο
ρά στη μείωση των ωρών διδασκαλίας των Νέων Ελλη
νικών, της μουσικής και των καλλιτεχνικών στο Γυμνάσιο, 
ενώ παράλληλα μεταξύ άλλων στηλιτεύεται π αφαίρεση 
από το υποχρεωτικό πρόγραμμα σπουδών μαθημάτων 
όπως η περιβαλλοντική εκπαίδευση και η αγωγή υγείας.
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1  Εκθετα 401 ΓΣΝΑ και Κεντρικό
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 22-23 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

Επιφάνεια: 1511.75 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΙ ΛΕΝΕ «ΠΗΓΕΣ» ΤΟΥ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ ΚΑΙ Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΥ ΚΕΝΤΡΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΥΓΕΙΑΣ ΓΙΑ ΤΟ ΠΟΡΙΣΜΑ

Εκθετα 401 ΓΣΝΑ και Κεντρικό

► Του ΔΗΜΗΤΡΗ ΤΕΡΖΗ

0 Π. Pnyas στην «Εφ.Συν.»
ΑΠΟ ΤΗΝ ΠΛΕΥΡΑ ΤΟΥ,
ο αναπληρωτής υπουρ
γός Αμυνας Παναγιώτης 
Ρήγας, σε σχετικό ερώ
τημα της εφημερίδας 
μας για το πόρισμα του 
ΣΕΥΥΠ, απάντησε τα 
εξής:

«Η συγκεκριμένη υπό
θεση που περιγράφεται στα δημοσιεύματα της 
«Εφ,Συν.» και οι καταγγελίες που τη συνοδεύ
ουν βρίσκεται ήδη -μετά και την κοινοποίηση 
του πορίσματος του Σώματος Επιθεωρητών 
Υγείας- σε διαδικασία διερεύνησης από τις 
αρμόδιες αρχές της Στρατιωτικής Δικαιο
σύνης. Από την πρώτη στιγμή, πολιτική και 
στρατιωτική ηγεσία του υπουργείου Εθνικής 
Αμυνας έχουν συνδράμει στη διερεύνηση των 
καταγγελιών με στόχο την πλήρη διαλεύκαν
ση της υπόθεσης. Πρόκειται για ζήτημα που η 
ενδελεχής εξέτασή του απαιτεί συγκεκριμένες 
ενέργειες από τις αρμόδιες αρχές, αλλά και τον 
εύλογο χρόνο για να γίνουν όλα αυτά. Σε κάθε 
περίπτωση, τελεί και υπό τη δική μας στενή πα
ρακολούθηση, καθ’ όσον έχουμε ήδη ζητήσει 
τις απόψεις των Γενικών Επιτελείων σχετικά με 
την Εκθεση Ελέγχου του Σώματος Επιθεωρη
τών Υγείας, αλλά και την άμεση υλοποίηση των 
προτάσεων που αυτή περιλαμβάνει».

Εκτός τόπου, χρόνου και θέματος
είναι οι αντιδράσεις «πηγών» του 
401 ΓΣΝΑ για τις αποκαλύψεις 
μας σχετικά με τις επεμβάσεις 
TAVI και τα ευρήματα του ελέγχου 
των Επιθεωρητών Υγείας στο 
μεγαλύτερο στρατιωτικό 
νοσοκομείο της χώρας

Αυτό το... επιχείρημα, το διαβάσαμε, το ξαναδια
βάσαμε και δεν πιστεύαμε στα μάτια μας. Προ
φανώς η απλή μέθοδος των τριών που χρησιμο
ποιείται για να βγάζουμε τα ποσοστά και η οποία 
μαθαίνεται στην Δ' Δημοτικού είναι άγνωστη 
στις «πηγές» του νοσοκομείου. Ελπίζουμε οι 
«πηγές» να μην είναι γιατροί, γιατί τότε υπάρχει 
ακόμα πιο σοβαρό πρόβλημα από όσο νομίζαμε.
■ «Το που θα πρέπει να τηρείται το αρχείο αφορά 
το ίδιο το νοσοκομείο το οποίο εφαρμόζει πιστά 
την κείμενη νομοθεσία. Εχουν καθοριστεί εσωτε
ρικές διαδικασίες για την πλήρη ασφάλειά του».

Το πού θα πρέπει να τηρείται το αρχείο πε- 
ριγράφεται στον ΠΟΥ (Πίνακας Οργανώσεως 
Υλικού) του νοσοκομείου. Εκεί αναφέρεται ρητά 
πως το αρχείο του νοσοκομείου είναι «ένα και 
αδιαίρετο». Με απλά λόγια, το αρχείο δεν μπορεί 
να είναι καταμερισμένο στις κλινικές του νοσο
κομείου και σίγουρα κομμάτι του δεν μπορεί να 
βρίσκεται στο σπίτι του θωρακοχειρουργού X. Κ., 
όπως αναφέρει το πόρισμα.
■ «Ποιοι άθελα τους προσέβαλαν και αυτήν ακό
μα την μνήμη του αψεγαδιάστου καθοδηγητή 
τους. Ουδείς αχαριστότερος του ευεργετιθέντος».
• Εδώ, ειλικρινά, δεν ξέρουμε τι θέλουν να πουν 
οι «πηγές».
■ «Ενα χρόνο διασύρεται το 401 ΓΣΝΑ. Ηρθε η 
ώρα επιτέλους η Ελληνική Δικαιοσύνη να αποκα- 
ταστήσει την τιμή, την υπόληψη και την αξιοπρέ
πεια όσων συκοφαντήθηκαν και διασύρθηκαν».
• Αν το 401 ΓΣΝΑ «διασύρεται» εδώ κι ένα χρό
νο, λογικά θα έπρεπε να έχει αντιδράσει. Αντιθέ
τους, ουδέποτε έστειλε έστω μια διάψευση ή μια 
επιστολή στην «Εφ.Συν.» για τις αποκαλύψεις 
σχετικά με την καρδιοχειρουργική κλινική. Στο 
σκέλος περί Δικαιοσύνης, ίσως ήρθε η ώρα για 
τους τρεις εισαγγελείς στους οποίους έχει φτά
σει το πόρισμα να πράξουν τα δέοντα. Μήπως, 
τελικά, η διοίκηση του 401 ΓΣΝΑ θα πρέπει να 
ελέγξει ποιες είναι οι «πηγές» που δημοσιεύουν 
τέτοια κείμενα και εκθέτουν περισσότερο το νο
σοκομείο;

ι Επιστολή του
I ΓΙΑ ΤΟ ΘΕΜΑ με τις επεμβά

σεις TAVI λάβαμε και μία επι- 
| στολή από τον πρόεδρο του 

ΚΕΣΥ Β. Μάρκου, στην οποία 
| αναφέρει τα εξής:

«Αξιότιμε κ. Διευθυντά
Για δεύτερη φορά ευρίσκο- 

μαι στη δυσάρεστη θέση να 
| απασχολήσω εσάς και τους 

αναγνώστες σας για δημοσί- 
| ευμα της “Εφ.Συν.” στο φύλλο 

του περασμένου Σαββάτου, 
ι που αναφέρεται στη λειτουρ

γία του ΚΕΣΥ, αναφορικά με τις 
1 διακαθετηριακές εμφυτεύσεις 
■ βαλβίδων καρδιάς (TAVI). Με
• λύπη μου διαπιστώνω ότι και
* πάλι ο συντάκτης σας Δ.Τ. δεν
• τήρησε και αυτή τη φορά τους
* στοιχειώδεις κανόνες της δη-
* μοσιογραφικής δεοντολογίας,
• κάτι που αδικεί την έγκριτη 
« εφημερίδα σας.

Παραθέτει στοιχεία που έχει 
στη διάθεσή του από την έκθε- 

1 ση των επιθεωρητών Υγείας 
για το 401 ΓΣΝ και την εμπλο- 

1 κή του ΚΕΣΥ. Είναι χαρακτη
ριστικό όμως ότι η παράθεση 

1 αυτή είναι επιλεκτική, καθώς 
δεν κάνει καμιά μνεία στις 

| απόψεις του ΚΕΣΥ που περιέ- 
χονται στην ίδια έκθεση. Είμαι 

1 βέβαιος ότι και αυτές είναι στη 
διάθεσή του, με τον ίδιο τρόπο 

| που περιήλθαν και οι εκθέσεις 
των επιθεωρητών. Ακόμα όμως

, II

έσσερις μέρες έχουν περάσει από 
την ημέρα που δημοσιεύσαμε 
το πόρισμα-βόμβα του Σώματος 
Επιθεωρητών Υγείας για την καρ
διοχειρουργική κλινική του 401 
ΓΣΝΑ και το Κεντρικό Συμβούλιο 
Υγείας (ΚΕΣΥ) σχετικά με τις υψη
λού κόστους επεμβάσεις TAVI και 

η ηγεσία του στρατού τηρεί σιγήν ιχθύος.
Ευτυχώς που υπάρχουν και οι «πηγές» του 

μεγαλύτερου στρατιωτικού νοσοκομείου της χώ
ρας, οι οποίες επέλεξαν να δώσουν εξηγήσεις 
σε έναν ιστότοπο στρατιωτικού περιεχομένου, 
το armyvoice.gr. Ο τίτλος του δημοσιεύματος 
είναι «401 ΓΣΝΑ: Τι λένε πηγές για τη διαμάχη 
με την Έφ,Συν.”».

Ας δούμε λοιπόν ποιες εξηγήσεις έδωσαν, 
σημειώνοντας πως το συντακτικό και η ορθο
γραφία είναι των «πηγών».
■ «Είναι απορίας άξιον γιατί επί ένα χρόνο η 
“Εφ.Συν.” ψάχνει τις 31 TAVI που έγιναν από 
το 2013 έως σήμερα στο 401 ΓΣΝΑ, ενώ όπως 
γράφει στο τελευταίο άρθρο της γίνονται σε όλη 
την Ελλάδα 300 TAVI με ετήσιο τζίρο περίπου 9 
εκατ. ευρώ».
• Το πόρισμα μιλάει για 29 και όχι για 31 TAVI. 
Οπως και να έχει, όμως, αν οι «πηγές» διάβαζαν 
τα δημοσιεύματά μας, θα διαπίστωναν ότι έχου
με ασχοληθεί και με άλλα νοσοκομεία, όπως επί
σης και με τον ρόλο του ΚΕΣΥ για τον έλεγχο των 
TAVI. Το γεγονός ότι ασχοληθήκαμε εκτενώς με 
το 401 ΓΣΝΑ αποδείχθηκε σωστή επιλογή, από 
τη στιγμή που τα ευρήματα των επιθεωρητών 
δικαίωσαν την έρευνά μας.
■ «Πως κατηγορεί το 401 ΓΣΝΑ ότι αγοράζει 
μια βαλβίδα συγκεκριμένης εταιρείας. Γιατί δεν 
κατηγορούνται όλοι παρά μόνο το 401 ΓΣΝΑ».
• Η εφημερίδα δεν κατηγορεί κανέναν. Η εφη
μερίδα δημοσιοποίησε τα ευρήματα των επιθε
ωρητών Υγείας.
■ «Εχει εξοφληθεί η εταιρεία άραγε και για τις 
31 TAVI ή θα πληρωθεί όταν εισηραχθούν όλα 
τα ποσά από τον ΕΟΠΥΥ;».
• Είναι απορίας άξιον γιατί θέτουν τέτοιο ερώ
τημα οι «πηγές» του νοσοκομείου. Εκτός και αν 
δεν γνωρίζουν πως η έρευνα απέδειξε ότι δεν 
έχει σταλεί ούτε ένα παραστατικό προς τον ΕΟ
ΠΥΥ για αποζημίωση από το νοσοκομείο.
■ «Μήπως το ποσοστό θνητότητας με βάση τα 
διεθνή ηρώτυηα είναι κατά πολύ μικρότερο και 
εντός του ηροβλεπόμενου;»
• Το ποσοστό θνητότητας, όπως καταγράφη-

§
I
δ
CL
3

1

κε από το ΚΕΣΥ, τον αρμόδιο φορέα ελέγχου 
δηλαδή, είναι στο 22,22%. Τα διεθνή πρότυπα 
κάνουν λόγο για 5%. Εκτός και αν οι «πηγές» 
αμφισβητούν και το ΚΕΣΥ αλλά και τη διεθνή 
βιβλιογραφία.
■ «Πώς αναφέρει ποσοστό θνητότητας 22 της 
εκατό η εφημερίδα όταν έγιναν 31 TAVI και όχι 
100 στο 401 ΓΣΝΑ σε 5 χρόνια, για να μπορούμε 
να πιστοποιήσουμε τους θανάτους;».
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1  Εκθετα 401 ΓΣΝΑ και Κεντρικό
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 22-23 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

ΤΩΝ ΕΠΙΘΕΩΡΗΤΩΝ ΥΓΕΙΑΣ

Συμβούλιο Υγείας

Νυστέρι 
απόστημα 

τη? ανομία?
Π A Ρ ΤΙ ΕΚΛΓΟΗΤΛβΠΗ 

ΧΙΛΙΑΑΠΜ ft ΜΙ ΚΑΙ ΪΨΗίΙΗ ΘΝΗΤΟΤΗΤΑ ίΕ 
ΟΙίΜΒίίί!! ΚΑΡΞΙΑΤ ΣΤΟ 401 TINA

Με tnv παραγραφή
στο ισεηάκι
Η mpOTtitaient διοίρομή 
τοο νά*«Μ γιο να τεαθφβΛί- 
ίοο.ηο<»λΐΑΒ»εί>ΒΑτ«>- 
MfvwnoAniKiw.MiWovtn? 
C«6« γτα ηβλΑββ«Λ ρορα to 
«Λρο86ηρ»οη4τη*ίβ«ι·CViAanyuTAvowa
ιοβ tuvrOnxiroc η

Μάχη» _
για tn διάδοχη στην
ηγεσία του κόμματος

Το πρωιοσέήιΰοιηί «Εφ.Συν.» σχετικά με το πόρισμα του 
Σώματοε Επιθεωρητών Υγείαε για την καρδιοχειρουργική 
κήινική του 401ΓΣΝΑ και το Κεντρικό Συμβούλιο Υγείαε

— — — ™ — — — — — — — — — — ΤΙ

προέδρου του ΚΕΣΥ στην εφημερίδα
και στην περίπτωση που δεν τις 
είχε, δεν έκανε καμιά προσπά
θεια επικοινωνίας με το ΚΕΣΥ 
για να καταγράψει την άποψή 
του.

Σε κάθε περίπτωση το ΚΕΣΥ, 
σε αγαστή συνεργασία με την 
ηγεσία του υπουργείου Υγείας, 
με συνεχείς εμπεριστατωμένες 
παρεμβάσεις δημιουργεί όρους 
και προϋποθέσεις ρύθμισης του 
τοπίου, με άξονες λειτουργίας 
το καλό των ασθενών, τη χρη
στή διαχείριση και την ιατρική 
επιστημονικότητα. Κυριότερο 
μέλημά μας είναι η άρση της 
ανισοκατανομής των ασθενών 
στις διάφορες μονάδες με συ
νέπεια τη δημιουργία μακρο
χρόνιας λίστας σε κάποια από 
αυτά, κάτι που εγκυμονεί κιν
δύνους για την υγεία τους.

Το τοπίο είναι εξαιρετικά 
σύνθετο και πολυπλόκαμο διό
τι αφορά ένα θέμα που άπτεται 
νέων επιστημονικών εξελίξε
ων και αλλαγών με εξαιρετικό 
ενδιαφέρον. Παράλληλα, η 
κατάσταση περιπλέκεται διό
τι οι προκύπτουσες αλλαγές 
δημιουργούν “γκρίζες” περιο
χές αντικειμένων στην ιατρι
κή ανθρωπογεωγραφία των 
ειδικοτήτων, συνοδευόμενες 
από εξατομικευμένες ατομικές 
προτεραιότητες των λειτουρ
γών υγείας, υψηλό κόστος

εφαρμογής της μεθόδου και 
κατόπιν αυτών, ενίοτε, ανά
δυση ποικίλων συμφερόντων 
που μετέρχονται κάθε, μα κάθε, 
μεθοδολογία για την ευόδωσή 
τους.

Σας βεβαιώνω ότι και εγώ 
και οι έγκριτοι συνεργάτες του 
ΚΕΣΥ στο πεδίο αυτό (και όχι 
μόνο) θα συνεχίσουμε την προ- 
σπάθειά μας με οδηγό τη συνεί
δησή μας, ατομική και επιστη
μονική. Δεν πρόκειται βεβαίως 
να επανέλθω διατηρώντας την 
πεποίθηση, χωρίς να θέλω να 
προσβάλω κανέναν, ότι στα 
ζητήματα αυτά δεν προέχει το 
επικοινωνιακό κριτήριο

Με εκτίμηση
Καθηγητής Κώστας Β. Μάρ

κου, Πρόεδρος Κεντρικού Συμ
βουλίου Υγείας

Η απάντηση του συντάκτη
Αυτό που δεν φαίνεται να 

έχει αντιληφθεί ο κ. καθηγητής 
είναι ότι η «Εφ.Συν.» παρουσία
σε τα συμπεράσματα του πορί
σματος των επιθεωρητών Υγεί
ας που έλεγξαν το 401 ΓΣΝΑ 
και το ΚΕΣΥ και τα οποία προ
ήλθαν έπειτα από ανταλλαγή 
επιχειρημάτων μεταξύ των επι
θεωρητών και του ΚΕΣΥ.

Ο κ. καθηγητής μάς εγκαλεί 
ότι στο ρεπορτάζ δεν καταγρά
ψαμε τις απόψεις του, οι οποίες

εμπεριέχονται αναλυτικά στο | 
πόρισμα. Ενδεχομένως να είναι 
πολύ υπερήφανος γι' αυτές, αν | 
και εμείς, ειλικρινά, δεν περι
μέναμε ότι ένας πανεπιστημι- J 
ακός που κατέχει τη θέση του 
προέδρου του ΚΕΣΥ θα δήλωνε I 
κυνικά στους επιθεωρητές ότι 
«η αποτύπωση της θνητότητας | 
per se μόνο δημοσιογραφικό 
ενδιαφέρον έχει». Δήλωση η ι 
οποία έκανε τόση εντύπωση 
στους επιθεωρητές που την ι 
υπογράμμισαν κιόλας! Αν θέλει * 
λοιπόν ο κ. καθηγητής να πα- * 
ραθέσουμε δηλώσεις του, σαν * 
την προηγούμενη, μπορούμε ■ 
να το κάνουμε. Θέλει; *

Είμαστε επίσης σε θέση να ■ 
γνωρίζουμε, όπως και ο κ. κα- * 
θηγητής, πως το εν λόγω πό- , 
ρισμα έχει διαβιβαστεί στον ■ 
υπουργό Υγείας «για τυχόν δι- . 
κές του ενέργειες, ως άμεσος I 
πειθαρχικός του προϊστάμε
νος».

Από εκεί και πέρα, μαθήμα
τα δημοσιογραφικής δεοντο- I 
λόγιας από τον πρόεδρο ενός 
εποπτικού φορέα που επί 2,5 I 
χρόνια δεν έχει εφαρμόσει τις 
υπουργικές αποφάσεις που ο | 
ίδιος εισηγήθηκε -με αποτέλε
σμα να δημιουργηθούν φαινό- | 
μένα σαν αυτά του 401 ΓΣΝΑ- 
δεν πρόκειται να δεχτούμε.

ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΤΈΡΙΗΣ
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1  Ωμή παρέμβαση τηs Αχτσιόγλου στη Δικαιοσύνη για
τα αναδρομικά

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 1,6 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-11-2018

Επιφάνεια: 1045.02 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο πρόεδρο5 των φοροτεχνικών, Mavoiioos Ntoukokiis 
σε νέα έκτακτη παρέμβαση για τα ΑΝΑΔΡΟΜΙΚΑ 
«Φίλοι συνταξιούχοι: Αυτέ$ είναι οι ημερομηνία 
των αιτήσεων για τα κλεμμένα δώρα του 
2013, 2014, 2015. ΠΡΟΣΟΧΗ μην tis χάσετε»

ΦΑΣΙΣΜΟΣ από Αχτσιόγλου 
«Kavevas δεν θα πάρει 
πεντάρα τσακιστή, θα 
κερδίσουμε τα δικαστήρια»
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1  Ωμή παρέμβαση τηs Αχτσιόγλου στη Δικαιοσύνη για τα αναδρομικά
Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

Ωμή παρέμβαση ins Αχτσιόγλοα στη Δικαιοσύνη για τα αναδρομικά

«Οι συνταξιούχοι δεν 
θα πάρουν δραχμή τσακιστή»

«Λεν είναι σωστά
πράγματα αυτά
που λέει η
υπουργός
Αχτσιόγλου»,
αναφέρει στο
«Μακελειό»
ο γνωστός
φοροτεχνικός,
Μανούσος
Ντουκάκης

Είναι μερικές φορές 
που το θράσος ξεπερνά 
τα άρια. Μία από αυτές 
είναι και η χθεσινή 
παρέμβαση της 
υπουργού Εργα- erx»·—-
σίας, Κοινωνι- «.«ηιροο* 
κής Ασφάλισης 
και Κοινωνικής 

Αλληλεγγύης, Έφης Αχτσιόγλου, η οποία ούτε λίγο 
ούτε πολύ προσπαθεί με έμμεσο τρόπο να προκατα- 1Ηα*«
βάλει την απόφαση Δικαστών για τα αναδρομικά των ^
συνταξιούχων.

έφεση από την πλευρά ιού Δημοσίου. Δεν εκτιμώ 
ότι θα ευδοκιμήσει στους επόμενους βαθμούς 
αυτή η απόφαση του Μονομελούς Πρωτοδικείου. 
Οι προηγούμενες κυβερνήσεις έκαναν περίπου 
δέκα περικοπές στις συντάξεις και παρέδωσαν το 
Ασφαλιστικό με έλλειμμα. Είναι ένα αρνητικό 
θαύμα και θέλει θράσος για να μας κουνούν το 
δάχτυλο, ενώ καταφέραμε να φτιάξουμε ένα 
βιώσιμο ασφαλιστικό σύστημα Οι περικοπές που 
κρίθηκαν αντισυνταγματικές ήταν 4,5 δια το 
έτος». Η κυρία αυτή που δεν τη γνώριζε ουδείς, 
πριν ο φίλος της Αλέξης Τσίηρας την κάνει 
υπουργό, όπως επίσης δεν την ψήφισε ποτέ ο 

ελληνικός λαός, έρχεται εν μέρει σε αντίθεση με τον 
υφυπουργό Κοινωνικής Ασφάλισης, Τάσο Πετρόπουλο ο 
οποίος, μιλώντας στην ΕΡΤ, εκτίμησε ότι το Συμβούλιο

της Επικράτειας έκρινε ότι μόνον όσοι συνταξιούχοι προ- 
σέφυγαν στη Δικαιοσύνη θα λάβουν τα αναδρομικά tow 
συντάξεων. 0 γνωστός οικονομολόγος Μανούσος Ντου
κάκης ρωτήθηκε από την εφημερίδα μας, κατά πόσο οι 
συνταξιούχοι μπορεί να χάσουν τελικά τα όποια ποσά 
διεκδικούν, μετά και την παρέμβαση της Αχτσιόγλου.
«Δεν είναι σωστά πράγματα αυτά που λέει η υπουργός. 
Ναι μεν το ΣτΕ δεν καλύπτει με τις αποφάσεις του όλους 
τους συνταξιούχους, αλλά δεν επηρεάζεται».
Ο κ. Ντουκάκης μας λέει ακόμα ότι επειδή ακριβώς είναι 
προεκλογική περίοδος, θεωρεί πιθανό ότι η κυβέρνηση 
θα προχωρήσει στην κατάθεση των αναδρομικών στους 
συνταξιούχους, αλλά όχι όλου του ποσού που δικαιού
νται. Θα δώσουν, όπως εκτιμά, το 1 /10 και μετά τις 
εκλογές θα τους πουν ότι θα τους δώσουν τα υπόλοιπα. 
Οψόμεθα.-

ΠΑ.ΤΡΟΙ

ονομ*

ΙδΑΜ
&ΪΑΣ

ποιο

Ειδικότερα, σε σχέση με τα αναδρομικά των συνταξιούχων, εξέφρασε την 
εκτίμηση, ότι τα αναδρομικά για τους συνταξιούχους δεν θα ευδοκιμήσουν, 
καθώς το Δημόσιο έχει προσφύγει σε 2ο βαθμό. Όπως είπε χαρακτηριστικά: 
«Γίνεται επιχείρηση παραπληροφόρησης από ΜΜΕ, χτίζονται δικηγορικές 
καριέρες. Το 2012 με νόμους Κουτρουμάνη - Βρούτση περικόπηκαν οι 
συντάξεις. Το 2015 το ΣτΕ έκρινε ότι αυτές οι περικοπές ήταν αντισυνταγμα
τικές, αλλά αυτή η απόφαση δεν έχει αναδρομική ισχύ. Η κυβέρνηση το 
2016 προχώρησε σε μια μεγάλη ασφαλιστική μεταρρύθμιση και διαμόρφωσε 
ένα καθαρό πεδίο, που εναρμονίζεται με τις συνταγματικές αρχές. Πριν από 
λίγους μήνες υπήρξε απόφαση Μονομελούς Πρωτοδικείου ότι θα πρέπει να 
δοθούν αναδρομικά, αυτό αντιβαίνει στην απόφαση του ΣτΕ, έχει ασκηθεί
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Προσοχή στην αίτηση για τα αναδρομικά 
τού δώρου Χριστουγέννων του 2013

|Αυτή είναι η παγίδα στη διεκδίκηση 
[ίων αναδρομικών
[Για όσοικ ζητούν να ioiis 
επιστραφεί το δώρο του 2013
|Η κυβέρνηση που έχει πελαγώσει πλέον από το κύμα διεκδι
κήσεων προσπαθεί με κόλπα να αποτρέψει τους συνταξιού
χους από το να ζητούν πίσω τα «κλεμμένα» δώρα.

Οι παγίδες είναι πολλές. Μέσα σε αυτές και μία που αφορά 
[χιλιάδες συνταξιούχους, που διεκδικούν το ποσό τού 
[δώρου Χριστουγέννων για το 2013.
ΙΌπως μας λέει ο κ. Ντουκάκης: «Όσοι διεκδικούν το δώρο 
■των Χριστουγέννων από το 2013, θα πρέπει να καταθέ- 
Ισουν την αίτηση μέχρι τις 21/12/2018. Μία ημέρα μετά 

( δεν θα ισχύει».
[Για όσους διεκδικούν δώρα από το 2104, 2015 και έπει- 
Ιτα ισχύει η ημερομηνία μέχρι 31/12/2018.

ΑΠΟ ΤΑ ΑΝΑΔΡΟΜΙΚΑ
Πόσα χρήματα θα λάβοαν ένστολοι, γιατροί, πανεπιστημιακοί

Αφορά σε περικοπές που ίαχυσαν από την 1η 
Αυγούστου του 2012 μέχρι και σήμερα και τα 
αναδρομικά που θα εισπράξουν οι υπάλληλοι 
των ειδικών μισθολογίων ξεκινούν από τα 697,5 
ευρώ και υπερβαίνουν ακόμη και τα 22.837 
ευρώ

Μ
ε μποναμά αξίας... 800 εκατ. ευρώ θα μοιάζουν τα ανα
δρομικά που θα πάρουν οι εργαζόμενοι στα ειδικά 
μισθολόγια, ένστολοι, πανεπιστημιακοί, γιατροί ΕΣΥ κ,λπ. 
Αφορά σε περικοπές που ίσχυσαν από την 1 η Αυγούστου του 

2012 μέχρι και σήμερα και τα αναδρομικά που θα εισπράξουν οι 
υπάλληλοι των ειδικών μισθολογίων ξεκινούν από τα 697,5 
ευρώ και υπερβαίνουν ακόμπ και τα 22.837. Η περίοδος για την 
οποία θα καταβληθούν τα ποσά θα διαφέρει ανάλογα με τον 
κλάδο αλλά και το περιεχόμενο των δικαστικών αποφάσεων.

Συγκεκριμένα:

1. Στρατιωτικοί, αστυνομικοί, λιμενικοί και πυροσβέστες 
θα λάβουν αναδρομικά 697,5 έως 22 .837 ευρώ για το 
χρονικό διάστημα από την 1η Αυγούστου 2012 έως και 31 
Δεκεμβρίου 2016, αφού από 1.1.12017 είχε τεθεί σε ισχύ

το νέο καθεστώς για τα ειδικά μισθολόγια . Με βάση αυτό, 
το Δημόσιο θεωρεί ότι οφείλει αναδρομικά με βάση το 
παλιό καθεστώς.
2. Γιατροί τού ΕΣΥ: Πλην της αποζημίωσης εφημεριών, θα 
καταβληθούν αναδρομικά ποσά για το χρονικό διάστημα 
από 13 Νοεμβρίου 2014 έως 31 Δεκεμβρίου 2016.
3. Πανεπιστημιακοί: Στα μέλη ΔΕΠ των Πανεπιστημίων θα 
επιστραφούν αναδρομικά για το χρονικό διάστημα από 1 η 
Ιανουάριου 2015 έως 31 Δεκεμβρίου 2016, για τις περικο
πές σε μισθούς και μιας σειράς επιδομάτων.
4. Δικαστικοί: Προβλέπεται η καταβολή τού υπολοίπου 
50% της διαφοράς αποδοχών για το χρονικό διάστημα 
από 1η Αυγούστου 2012 έως και 30 Ιουνίου 2014.
Τα αναδρομικά αυτά θα πρέπει να δοθούν πριν το τέλος 
Δεκεμβρίου του 2018, για να μην επηρεάσουν τη δημοσιο
νομική πορεία της χώρας το 2019.



30;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Ο επιθανάτιος ρόγχος του ΕΣΥ
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

Επιφάνεια: 861.24 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο επιθανάτιος ρόγχος του ΕΣΥ
Οι τραγικές ελλείψεις σε προσωπικό, ασθενοφόρα και αναλώσιμα υλικά μετατρέπουν 

την καθημερινότητα εντός των νοσηλευτικών ιδρυμάτων σε εφιάλτη
ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Τ
ον Ιούνιο του 2016 η φωτογραφία του αλυσοδε
μένου προέδρου του Σωματείου Εργαζομένων 
στο ψυχιατρικό νοσοκομείο «Αγιος Δημήτρι- 
ος» Θεσσαλονίκης, με τον ίδιο να διαμαρτύρεται για 

τις τραγικές ελλείψεις του νοσηλευτικού ιδρύματος, 
προκάλεσε αίσθηση. Νοέμβριος 2018: ο ίδιος συνδι
καλιστής, ο Μανώλης Μπίτσης, αλυσοδέθηκε εκ νέου

χθες στην πύλη του νοσοκομείου, καταγγέλλοντας την 
υποστελέχωση που ξεπερνά το 25% και την έλλειψη 
ασθενοφόρων, με αποτέλεσμα οι ασθενείς να μετα- 
φέρονται με IX για να υποβληθούν σε απαραίτητες 
απεικονιστικές εξετάσεις. Ορισμένοι καταλογίζουν 
σε μερίδα συνδικαλιστών μια τάση «θεατρινισμού», 
«υπερβολής» και «γραφικότητας», υπονοώντας ότι 
διαστρεβλώνουν την πραγματικότητα, όμως σε κάθε 
περίπτωση η πλειονότητα των εργαζομένων στο ΕΣΥ

περιγράφουν μια δύσκολη καθημερινότητα εξαιτίας των 
κενών άνευ προηγουμένου σε έμψυχο και άψυχο υλικό.

Εν τω μεταξύ, ένα ακόμη «αγκάθι» έχει προστεθεί 
στις ούτως ή άλλως δύσκολες συνθήκες που επικρα
τούν στις δομές της δημόσιας Υγείας και αφορούν την 
«εκρηκτική» σχέση σε κάποιες - ευτυχώς, μεμονωμένες 
- περιπτώσεις ανάμεσα στη διοίκηση και τους εργα
ζομένους, με ό,τι αυτό συνεπάγεται για την εύρυθμη 
λειτουργία τους.

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΖΑΚΥΝΘΟΥ

«Αουκέτο» στην Παιδιατρική, 
υπολειτουργούν οι κλινικές

ΤΟ ΠΑΡΑΔΕΙΓΜΑ της Παιδιατρικής Κλινικής του Νοσοκομεί
ου Ζακύνθου είναι ενδεικτική περίπτωση, καθώς το «ντόμινο» 
παραιτήσεων τεσσάρων ιατρών οδηγεί στην επ’ αόριστον 
παύση της λειτουργίας της. Η πρώτη παραίτηση αφορού
σε έναν επικουρικό ιατρό ο οποίος, παρότι έγινε μόνιμος, 
αποφάσισε να μεταναστεύσει στη Βρετανία, αναζητώντας 
καλύτερο εργασιακό περιβάλλον και προοπτικές. Οι τρεις 
εναπομείναντες παιδίατροι αναγκάστηκαν να εφημερεύουν 
10 ημέρες τον μήνα έκαστος, με αποτέλεσμα να δηλώσει 
παραίτηση και ο δεύτερος. Οταν πλέον η Κλινική απέμεινε 
με δύο γιατρούς, ο ένας εξ αυτών απευθύνθηκε στον εισαγ

γελέα Ζακύνθου ενημερώ-
Σύμφωνα με 
τους εργαζομένους, 
δεν θα γίνονται πια ούτε 
φυσιολογικοί τοκετοί

νοντάς τον για τις αντίξοες 
συνθήκες. Εφημερεύοντας 
τις μισές ημέρες του μήνα, 
οι αντοχές εξαντλήθηκαν 
ενώ παράλληλα εντεινόταν 
η αγωνία τους για τις ανα

γκαστικές «εκπτώσεις» στη φροντίδα των μικρών ασθενών. 
«Με τελευταία παραίτηση αυτή του διευθυντή, δρομολογείται 
άμεσα το κλείσιμο της Παιδιατρικής Κλινικής. Η παραπάνω 
εξέλιξη αποτελεί ιδιαίτερα επικίνδυνη συνθήκη για όλον τον 
παιδικό πληθυσμό του νησιού, αλλά και για τα νεογνά τα 
σημερινά αλλά και όσα πρόκειται να γεννηθούν το επόμενο 
διάστημα» αναφέρουν σε κοινή ανακοίνωσή τους ο Σύλλογος 
Εργαζομένων και η Ενωση Νοσοκομειακών Ιατρών Ζακύνθου.

Σύμφωνα άλλωστε με τους εργαζομένους, εξαιτίας της 
δυσάρεστης αυτής εξέλιξης, δεν θα γίνονται πια ούτε φυ
σιολογικοί τοκετοί, με αποτέλεσμα να προγραμματίζουν 
κινητοποιήσεις και ενημέρωση της τοπικής κοινωνίας.

Τα προβλήματα όμως του ίδιου νοσοκομείου - που σημει- 
ωτέον βρέθηκε στο επίκεντρο της επικαιρότητας το 2016, 
όταν καταγράφηκαν πέντε μετεγχειρητικές επιπλοκές με 
αποτέλεσμα μια 41χρονη γυναίκα να χάσει τη ζωή της έπειτα 
από επέμβαση ρουτίνας - δεν σταματούν εδώ.

Οπως υπογραμμίζεται στην ίδια ανακοίνωση, η Μονάδα 
Τεχνητού Νεφρού παραμένει από τη σύστασή της (ιδρύθηκε 
πριν από 18 χρόνια) με «μόνο δύο νεφρολόγους, παρόλο που 
λειτουργώντας στο μέγιστο των δυνατοτήτων της διπλάσιασε 
τα τελευταία τρία χρόνια τον αριθμό των αιμοκαθαρούμενων, 
σε διπλές βάρδιες, ενώ αυξάνεται συνεχώς ο αριθμός των 
ασθενών που χρειάζονται τέτοια υποστήριξη».

Επιπλέον, οι εργαζόμενοι καταγγέλλουν ότι προβλήματα 
υποστελέχωσης αντιμετωπίζουν επίσης το Αναισθησιολογικό 
και το Νοσηλευτικό Τμήμα, ενώ παράλληλα το νοσοκομείο 
έχει περιέλθει σε οικονομική αδυναμία με αποτέλεσμα ο 
προϋπολογισμός «να μην επαρκεί πια για πετρέλαιο, οξυγόνο 
και αντιδραστήρια».

Eikoves κατάρρευσηβ στο νοσοκομείο του Κιλκίβ 
με σοΒάδεβ πεσμένουβ και ετοιμόρροπα ταβάνια 
που απειλούν τόσο tous εργαζομένουβ όσο και 
tous ασθενείβ

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΙΛΚΙΣ

Υπό κατάρρευση η οροφή, 
απειλούνται γιατροί - ασθενείς

ΕΙΚΟΝΕΣ εξαθλίωσης εκτυλίσσονται και στο νοσοκομείο 
Κιλκίς, με τις κτιριακές υποδομές να βρίσκονται - κυρι
ολεκτικά - υπό κατάρρευση. Μόλις τον περασμένο μήνα 
η Πανελλήνια Ομοσπονδία Εργαζομένων στα Δημόσια 
Νοσοκομεία (Π0ΕΔΗΝ) γνωστοποίησε ότι κινδυνέυσε 
η ζωή ασκούμενης βοηθού ιατρικών και βιολογικών 
εργαστηρίων όταν έπεσαν σοβάδες επάνω της.

Ειδικότερα, το περιστατικό συνέβη σε είσοδο της Α’ 
πτέρυγας (με έτος κατασκευής 1937), όπου κατέρρευσε 
ο σοβάς της οροφής. «Πέρυσι στην ίδια πτέρυγα έπεσε 
μεγάλο κομμάτι σοβά σε θάλαμο κλινικής. Επίσης στην 

ίδια πτέρυγα στεγάζονται κοι- 
Τον Περασμένο μήνα τώνες γιατρών όπου υπάρχει
Ο διοικητής κατέληξε εκτεταμένη αποκόλληση και

, , , πτώση σοβάδων» ανεφερε
στο Αστυνομικό Τμήμα στην ίδια ανακοίνωση η Ομο-
με μια υπάλληλο σπονδία.

Σημειώνεται ότι το δεύτερο 
κτίριο του ίδιου νοσοκομείου παραδόθηκε το 1967 και 
το τρίτο το 2010, με τις εργασίες συντήρησης να απο
τελούν (όπως άλλωστε ισχύει στο σύνολο του ΕΣΥ) την 
εξαίρεση αντί για τον κανόνα.

Εν τω μεταξύ, το πόρισμα ιδιώτη πολιτικού μηχανικού 
αναφέρεται μεταξύ άλλων στο θέμα της στατικότητας 
του κτιρίου. Παράλληλα, οι εργαζόμενοι εκφράζουν 
την αγωνία τους και για τη δεξαμενή υγρού οξυγόνου, 
χωρητικότητας 2.500 λίτρων, καθώς είναι τοποθετημένη 
σε εξωτερικό χώρο, κοντά στο τμήμα Επειγόντων και 
σε απόσταση «ανάσας» από λέβητα, με τους κινδύνους 
που αυτό εγκυμονεί.

Ακόμα, στις αρχές του μήνα οι εκπρόσωποι των ερ
γαζομένων του νοσοκομείου απέστειλαν επιστολή στην 
ηγεσία του υπουργείου Υγείας ζητώντας να «επαναφέρει 
στην τάξη» τον διοικητή του νοσηλευτικού ιδρύματος, 
«ώστε να αποτραπούν στο μέλλον ανάλογες καταστάσεις 
που δεν τιμούν τον θεσμό του διοικητή».

Υπενθυμίζεται ότι στα τέλη του περασμένου μήνα ο 
διοικητής του νοσοκομείου Κιλκίς και μία υπάλληλος 
κατέληξαν στο Αστυνομικό Τμήμα αλληλοϋποβάλλοντας 
μηνύσεις.

Συγκεκριμένα, η γυναίκα τον μήνυσε για απλή σωμα
τική κάκωση που δηλώνει ότι υπέστη, ενώ και αυτός της 
υπέβαλε μήνυση για ψευδή καταμήνυση και συκοφα
ντική δυσφήμηση. Για το καταγγελλόμενο περιστατικό 
χειροδικίας στο οποίο φέρεται ότι πρωταγωνίστησε ο 
διοικητής οι ιθύνοντες στην οδό Αριστοτέλους έχουν 
διατάξει σχετική έρευνα που διενεργείται από την 
4η Υγειονομική Περιφέρεια Μακεδονίας και Θράκης.
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1  Ο ΣΥΡΙΖΑ άρνεΐται σύσταση Προανακριτικής
Πηγή: ΕΣΤΙΑ Σελ.: 3 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

Επιφάνεια: 129.94 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 1080

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΟΣΥΡΙΖΑ
άρνεΐται
σύσταση

Προανακριτικής
Σέ ήπιους τόνους άρχι

σε χθες στήν Εξεταστική 
Επιτροπή γιά τήν Υγεία 
ή πρώτη συζήτησις επί τοϋ 
πορίσματος τής πλειοψη- 
φίας γιά τήν υπόθεση τής 
πωλήσεως τοΰ «Ερρίκος 
Ντυνάν». Ό εισηγητής τής 
πλειοψηφίας Χάρης Τζα- 
μακλής τόνισε ότι ή Εξε
ταστική δέν έχει τήν αρμο
διότητα νά ζητήσει τήν σύ
σταση Προανακριτικής. Ή 
αναφορά τοΰ ΣΥΡΙΖΑ ότι 
απαιτείται καί περαιτέρω 
διερεύνηση γιά μιά σειρά 
ζητημάτων, προεκάλεσε 
τήν αντίδραση τής ΝΔ, πού 
ύποστηρίζει ότι από τήν 
πορισματική αναφορά δέν 
προκύπτουν ευθύνες γιά 
τούς υπουργούς Υγείας.

Τό πόρισμα
Ό Γιώργος Γεωρ- 

γαντάς (ΝΔ) άντέκρουσε 
τό επιχείρημα τοΰ ΣΥΡΙ- 
ΖΑ καί άνέφερε ότι ή Εξε
ταστική δικαιοΰται καί 
ύποχρεοΰται, όταν προκό
ψει από τήν δική της έρευ
να σαφής τέλεσις ποι
νικών άδικημάτων ή ενδεί
ξεις -καί μπορούν νά προ- 
σωποποιηθοΰν, νά ζητήσει 
τήν σύσταση Προανακρι- 
τικής. Βεβαίως υπήρξαν 
καί φωνές, όπως τοΰ Γιάν
νη Θεοφύλακτου (ΣΥΡΙ- 
ΖΑ), ότι τήν άλλη εβδο
μάδα μέ τήν κατάθεση τοΰ 
πορίσματος γιά τό ΚΕΕΛ- 
ΠΝΟ θά άποκαλυφθοΰν 
καί οι ποινικές ευθύνες. 
Άλλοι δέ πρότειναν νά 
έπισκεφθοΰν μέ «πουλμα- 
νάκι» τήν εισαγγελέα γιά 
νά δοΰν τά μυστικά έγγρα
φα πού εύρέθησαν στά 
υπόγεια τοΰ ΚΕΕΛΠΝΟ.
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1  «Η κυβέρνηση να διαβάσει την έκθεση-κόλαφο για
το Προσφυγικό»

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Σελ.: 8 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-11-2018

Επιφάνεια: 281.53 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Η κυβέρνηση να διαβάσει την έκθεση-κόλαφο για το Προσφυγικό»
Ο τομεάρχης Μεταναστευτικής Πολιτικής της Νέας Δημοκρατίας Μ. Βαρβιτσιώτης, ανέφερε πως η έκθεση επιβεβαιώνει 
με θλιβερό τρόπο όσα η ΝΔ καταγγέλλει εδώ και πολύ καιρό

«Η έκθεση-ντροπή για τη χώρα μας 
της Επιτρόπου για τα Ανθρώπινα Δι
καιώματα του Συμβουλίου της Ευρώπης 
σχετικά με την κατάσταση που επικρα
τεί στο Προσφυγικό αποτελεί ηχηρή 
διάψευση της κυβέρνησης και βάζει 
πλέον ευρωπαϊκή σφραγίδα στην ανα- 
ξιοπιστία της» υποστηρίζει ο τομεάρχης 
Μεταναστευτικής Πολιτικής της Νέας 
Δημοκρατίας, Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης. 
Όπως σημειώνει, η εν λόγω έκθεση 
«επιβεβαιώνει με θλιβερό τρόπο όσα η 
Νέα Δημοκρατία καταγγέλλει εδώ και 
πολύ καιρό. Εκθέτει, όμως, ανεπανόρ
θωτα τον αρμόδιο υπουργό, κ. Βίτσα,

που μόλις πριν λίγες ημέρες δήλωνε με 
περίσσεια ανευθυνότητα σε συνέντευξή 
του ότι όλα αυτά που καταγγέλλουμε εί
ναι υπερβολές, ενώ πριν μια εβδομάδα 
στη Βουλή, με πρωτοφανές θράσος υπε- 
δείκνυε στη ΝΔ να ζητήσει συγγνώμη».

Η Νέα Δημοκρατία και ο κ. Βαρβι- 
τσιώτης προκαλούν την κυβέρνηση «να 
διαβάσει την έκθεση-κόλαφο της αρμό
διας Ευρωπαίας Επιτρόπου και να 
απαντήσει υπεύθυνα σε όσα αυτή κατα
γράφει:

• Για τις τρισάθλιες συνθήκες διαβίω
σης στους χώρους φιλοξενίας προσφύ
γων και μεταναστών.

• Για την πλήρη έλλειψη ιατρικού 
προσωπικού και φαρμακευτικής περί
θαλψης.

• Για την απουσία συνθηκών ασφα
λείας για εκείνους που διαμένουν, αλλά 
και εκείνους που εργάζονται στα κέντρα 
υποδοχής.

• Για τα διαδοχικά κρούσματα βια
σμών ανηλίκων και ανυπεράσπιστων 
γυναικών.

• Για τον αδικαιολόγητο υπερσυνω- 
στισμό προσφύγων και παράνομων με
ταναστών στα νησιά του Ανατολικού 
Αιγαίου, παρόλο που οι ροές έχουν μει
ωθεί σημαντικά.

• Για την πλήρη απουσία σχεδίου από 
πλευράς της Κυβέρνησης για την αντι
μετώπιση ενός νέου Μεταναστευτικού».

«Μήπως, είναι τώρα η ώρα για τον κ. 
Βίτσα - και την ανίκανη κυβέρνηση συ
νολικά - να ζητήσει συγγνώμη από 
όλους τους Έλληνες για τον διεθνή 
εξευτελισμό που προκαλούν στη χώρα 
μας;

Υ.Γ.: Αλήθεια, το άλλοτε λαλίστατο 
και πολυγραφότατο Τμήμα Ανθρωπίνων 
Δικαιωμάτων του ΣΥΡΙΖΑ υπάρχει 
ακόμα;» διερωτάται ο τομεάρχης Μετα
ναστευτικής Πολιτικής της Νέας Δημο
κρατίας.
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1  «Αγριο κούρεμα» στα κονδύλια
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 5 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2018

Επιφάνεια: 419.89 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΤΟ ΣΤΟΧΑΣΤΡΟ Η ΕΙΔΙΚΗ ΑΓΟΓΗ

«Αγριο κούρεμα» στα κονδύλια
Δεκάδες παιδιά κινδυνεύουν να μείνουν εκτός θεραπειών αν δεν επαναπροσδιορίσει τη στάση του ο ΕΟΠΥΥ

Οι θεραπευτές προσανατολίζονται να μη δέχονται κανένα voucher και κανενός είδους 
σύμβαση με τον ΕΟΠΥΥ, αν ο Οργανισμός επιμείνει στο «κούρεμα» των κονδυλίων

Α
γριο κούρεμα» του ΕΟΠΥΥ 
στα κονδύλια της Ειδικής 
Αγωγής καταγγέλλουν οι 
γονείς με παιδιά που αντιμετωπίζουν 

σοβαρά προβλήματα. Έντονες αντι
δράσεις την ίδια στιγμή εκφράζουν λο- 
γοθεραπευτές και παιδοψυχολόγοι 
που διαμαρτύρονται για τις νέες συμ
βάσεις του ΕΟΠΥΥ.

Οι θεραπευτές Ειδικής Αγωγής υπο
στηρίζουν πως για πρώτη φορά προ
ωθείται με κάθε μέσο πολλαπλό «κού
ρεμα» στη δαπάνη για την Ειδική Αγω
γή. Ο προϋπολογισμός είναι κλειστός 
και μειώνεται κατά 30% χωρίς να έχει 
προηγηθεί καμία μελέτη για τις ανάγ
κες του πληθυσμού, υπογραμμίζουν. 

Σύμφωνα με τους ίδιους, το μέσο 
που χρησιμοποιείται για να επιτευχθεί 
η μείωση του προϋπολογισμού για 
την Ειδική Αγωγή είναι το voucher - 
κουπόνι. Πρόκειται για το χαρτί που οι 
αοφαλισμένοι του ΕΟΠΥΥ θα παρα- 
λαμβάνουν με τη γνωμάτευση και θα 
καταθέτουν στον ιδιώτη επιστήμονα 
θεραπευτή. Στη συνέχεια εκείνος θα

το καταθέτει στον Οργανισμό για να 
αποζημιωθεί μεν, σε χρόνο όμως που 
δεν προσδιορίζεται.

Από τα παραπάνω γίνεται σαφές πως 
τα μεγάλα «θύματα» της περικοπής της 
δαπάνης για την Ειδική Αγωγή θα είναι 
πρωτίστως οι οικογένειες και τα παιδιά 
που έχουν ανάγκη θεραπείας, καθώς 
οι θεραπευτές προσανατολίζονται να 
μη δέχονται κανένα voucher και κανε
νός είδους σύμβαση με τον ΕΟΠΥΥ.

«Κανείς δεν μπορεί σε μια ευνομού
μενη πολιτεία να εξαναγκάσει ιδιώτες 
επιστήμονες θεραπευτές να συμβλη
θούν με έναν κρατικό φορέα, έστω και 
εμμέσως και με όρους άκρως επαχ
θείς. Είμαστε αποφασισμένοι να υπε
ρασπιστούμε την επαγγελματική μας 
αξιοπρέπεια και ανεξαρτησία με κάθε 
διαθέσιμο μέοο» λέει σε ανακοίνωσή 
της η εκπρόσωπος του Πανελλήνιου 
Συντονιστικού Θεραπευτών Ειδικής 
Αγωγής, Φιλιώ Βλάχου.

Οι θεραπευτές αναμένεται άμεσα να 
προσφύγουν στο Συμβούλιο Επικρά
τειας ζητώντας να ακυρωθεί στην πρά
ξη το voucher - κουπόνι. Σημειώνεται

πως στον Βόλο σήμερα δραστηριοποι
ούνται 35 λογοθεραπευτές.

Το «κούρεμα» δαπανών του ΕΟΠΥΥ 
αναμένεται να στερήσει τη δυνατότητα 
από παιδιά που βρίσκονταν στο μέοο 
μίας θεραπείας τη συνέχισή της, με

ό,τι αυτό συνεπάγεται για τον αντίκτυ
πο που αυτό έχει στην προσπάθεια 
επανένταξης αυτών των παιδιών στο 
κοινωνικό σύνολο. Σημειώνεται ότι μέ
χρι σήμερα δεν υπήρχε καθεστώς 
συμβάσεων στην Ειδική Αγωγή.

Το ίδιο αναμένεται να ισχύοει και 
στην περίπτωση των παιδοψυχολόγων, 
αν το υπ. Υγείας σε συνεργασία με τον 
ΕΟΠΥΥ δεν βρουν τη χρυσή τομή με 
τους θεραπευτές.

ΒΑΣΩ ΚΥΡΙΑΖΗ
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1  Αγωγή: Πολλαπλό «κούρεμα» του προϋπολογισμού
από τον ΕΟΠΥΥ

Πηγή: ΝΕΑ ΕΓΝΑΤΙΑ Σελ.: 8 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-11-2018

Επιφάνεια: 543.09 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Α
ρραγές είναι 
το μέτωπο του 
κλάδου των Θε
ραπευτών Ει
δικής Αγωγής απέναντι 
στις ρυθμίσεις ΕΟΠΥΥ 

και Υπουργείου Υγείας 
που βασικό στόχο έχουν 
να περικόψουν τη δαπά
νη για την Ειδική Αγωγή 
με κάθε δυνατό τρόπο. 
Για πρώτη φορά προω
θείται με κάθε μέσο πολ
λαπλό «κούρεμα» στη 
δαπάνη για την Ειδική 
Αγωγή.
Ο προϋπολογισμός είναι 
κλειστός και μειώνεται 
αυθαίρετα κατά 30% χω
ρίς να έχει προηγηθεί κα
μία μελέτη για τις ανά
γκες του πληθυσμού.
Το μέσο που χρησιμοποι
είται για να επιτευχθεί 
η μείωση του προϋπο
λογισμού για την Ειδική 
Αγωγή είναι το voucher-

κουπόνι. Πρόκειται για 
το χαρτί που οι ασφαλι
σμένοι του ΕΟΠΥΥ θα 
παραλαμβάνουν με τη 
γνωμάτευση και θα κα
ταθέτουν στον ιδιώτη 
επιστήμονα θεραπευτή. 
Στη συνέχεια εκείνος θα 
το καταθέτει στον οργα
νισμό για να αποζημι
ωθεί σε απροσδιόριστο 
χρόνο. Το κουπόνι αυτό 
όμως, έχει και απροσ
διόριστη αξία, διότι 
σύμφωνα με το νόμο, 
θα υπόκειται σε διπλό 
υποχρεωτικό «ψαλίδι» 
με απροσδιόριστο ύψος 
(rebate, clawback).
Την ίδια ώρα, μια ακόμη 
εκδοχή του ΕΚΠΥ φέρνει 
επιπλέον περικοπές στις 
παροχές, σε αριθμό θε
ραπευτικών πράξεων ανά 
παιδί ανάλογα με τη διά
γνωσή του, ενώ απουσιά
ζουν σημαντικές διαγνω-

Ειδική Αγωγή: Πολλαπλό «κούρεμα» 
ίου προϋπολογισμού από τον ΕΟΠΥΥ

στικές κατηγορίες από το 
παράρτημα που εκδόθη- 
κε, όπως Τραυλισμός, 
σύνδρομο Asperger, 
Διαταραχή Διάσπασης 
Προσοχής/ Υπερκινητι- 
κότητας (ΔΕΠΥ) κ.α. Η 
διοίκηση του ΕΟΠΥΥ και 
το υπουργείο Υγείας δη
μιουργούν ένα χάος με 
μία σειρά από νόμους, 
εγκυκλίους και παραρ
τήματα που δημοσίευ
σαν από τον Ιούνιο 2018 
μέχρι σήμερα. Ακόμη 
πάντως, κανείς δεν είναι 
σε θέση να απαντήσει 
στον γονέα/ασφαλισμένο 
τι ισχύει για το παιδί του 
που έχει ανάγκη ειδικής 
αγωγής, ενώ η θεραπευ
τική κοινότητα συνεχίζει 
να επιτελεί το επιστημο
νικό της έργο σε καθε
στώς πλήρους αβεβαιό

τητας για το αύριο.

Καταδικασμένη 
να αποτύχει η επιβολή 
των voucher
Οι θεραπευτές υποστηρί
ζουν πως τα μεγάλα θύ
ματα της περικοπής της 
δαπάνης για την Ειδική 
Αγωγή θα είναι πρωτί- 
στως οι οικογένειες και 
τα χιλιάδες παιδιά που 
έχουν ανάγκη θεραπείας, 
την ώρα που τα κοινωνι
κά και ασφαλιστικά τους 
δικαιώματα δέχονται 
επίθεση και τίθενται υπό 
αμφισβήτηση. Στο πλαί
σιο αυτό ξεκαθαρίζουν 
πως δεν πρόκειται να 
δεχθούν κανένα voucher 
και κανενός είδους σύμ
βαση με τον ΕΟΠΥΥ. 
«Κανείς δεν μπορεί σε 
μια ευνομούμενη πολι

τεία να εξαναγκάσει ιδι
ώτες επιστήμονες θερα
πευτές να συμβληθούν 
με ένα κρατικό φορέα, 
έστω και εμμέσως και με 
όρους άκρως επαχθείς. 
Είμαστε αποφασισμένοι 
να υπερασπιστούμε την 
επαγγελματική μας αξιο
πρέπεια και ανεξαρτησία 
με κάθε διαθέσιμο μέσο. 
Ο κλάδος μας παρά τις 
διαρκείς προσπάθειες 
υπονόμευσης εκ μέρους 
των ιθυνόντων είναι πιο 
ενωμένος από ποτέ. Οι 
προσφυγές μας στο Συμ
βούλιο της Επικράτειας 
είναι μόνο η αρχή», ανα
φέρει η εκπρόσωπος του 
Πανελλήνιου Συντονιστι
κού Θεραπευτών Ειδικής 
Αγωγής, Φιλιώ Βλάχου. 
«Είναι μνημειώδης η προ
χειρότητα στον τρόπο με

τον οποίο επιχειρείται η 
πάση θυσία μείωση της 
δαπάνης για την Ειδι
κή Αγωγή. Το Υπουργείο 
Υγείας και ο ΕΟΠΥΥ θα 
πρέπει να γνωρίζουν πως 
η προσπάθεια επιβολής 
των voucher είναι καταδι
κασμένη να αποτύχει. Λο
γοθεραπευτές, εργοθερα
πευτές και κέντρα ειδικών 
θεραπειών, επιλέγουμε να 
συνταχθούμε στο πλευρό 
των χιλιάδων οικογενειών 
που μας εμπιστεύονται 
καί όχι δίπλα σε εκείνους 
που λειτουργούν με μο
ναδικό γνώμονα τους 
αριθμούς και όχι τους αν
θρώπους και τις ανάγκες 
τους», τονίζει ο εκπρόσω
πος του Πανελλήνιου Συ
ντονιστικού Θεραπευτών 
Ειδικής Αγωγής, Πανα
γιώτης Μπούρος.
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1  ΕΚΔΗΛΩΣΗ-ΕΝΗΜΕΡΩΣΗ ΓΙΑ ΤΟ ΝΕΟ ΘΕΣΜΟ
ΦΡΟΝΤΙΔΑΣ ΥΓΕΙΑΣ ΣΤΟ ΝΟΜΟ

Πηγή: ΜΑΓΝΗΣΙΑ Σελ.: 9 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-11-2018

Επιφάνεια: 162.25 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΚΔΗΛΩΣΗ-ΕΝΗΜΕΡΩΣΗ ΓΙΑ ΤΟ ΝΕΟ 
ΘΕΣΜΟ ΦΡΟΝΤΙΔΑΣ ΥΓΕΙΑΣ ΣΤΟ ΝΟΜΟ
ΣΗΜΕΡΑ ΣΤΙΣ 6.30 ΤΟ ΑΠΟΓΕΥΜΑ 
ΣΤΟ ΠΝΕΥΜΑΤΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ

Μ
ια ιδιαίτερη εκδήλωση 
θα πραγματοποιηθεί 
από μέρους των συν
ταξιούχων της κοινής ωφέλειας 

(των συνταξιούχων του ΟΤΕ, 
της ΔΕΗ και του ΟΣΕ) και μάλι
στα τη στιγμή που πολύς... 
κουρνιαχτός έχει σηκωθεί τους 
τελευταίους μήνες με τις περι
κοπές ή όχι των συντάξεων, με 
την καταβολή ή όχι των ανα
δρομικών.

Όπως αναφέρεται σε σχετική 
ανακοίνωση, «έρχονται, οι συν
ταξιούχοι των τριών προαναφερ- 
θέντων φορέων με την εκδήλωσή 
τους να εκφράσουν την αγωνία 
τους για το πώς θα λειτουργήσει 
αυτός ο νέος θεσμός Υγείας - 
πρωτοβάθμιας, δευτεροβάθμιας, 
τριτοβάθμιας - και φυσικά του 
οικογενειακού ιατρού, του ΠΕΔΥ, 
του ΤΟΜΥ κλπ., χωρίς βέβαια να 
αποστασιοποιούνται οι συνταξι
ούχοι από τα κρίσιμα οικονομικά 
προβλήματα της φωτοχοποίησής 
τους με τις κατ' εξακολούθηση 
περικοπές που υπέστησαν τα χρό
νια της κρίσης ύψους περίπου 
40%.

Με ιδιαίτερη ευαισθησία, απευ
θύνουν την πρόσκληση τόσο στα 
μέλη τους, όσο και το βολιώτικο 
κοινό, προκειμένου να ενημερω
θούν για το νέο θεσμό του Ε.Σ.Υ. 
Με ευθύνη, αλήθεια, επέλεξαν 
τους κατάλληλους εισηγητές του 
θέματος, ήτοι τον Πρόεδρο του 
Ιατρικού Συλλόγου Μαγνησίας κ. 
Τσάμη και τον Πρόεδρο των Ια
τρών του Γενικού Νοσοκομείου 
Βόλου κ. Μαλινδρέτο.

Η εκδήλωση θα πραγματοποι
ηθεί στο Πνευματικό Κέντρο της 
Ι.Μ. Δημητριάδος (Κ. Καρτάλη και 
Ανθ. Γαζή) σήμεραΤετάρτη 7 Νο
εμβρίου και ώρα 6.30 μ.μ.

Πρόσκληση, λοιπόν, σ' όλους - 
μέλη των φορέων και κοινό της 
πόλης - να παραστούν στην εκ
δήλωση, ώστε να κατανοήσουν 
το νέο θεσμό Υγείας και να εκ
φράσουν τις απορίες τους για ό,τι 
προβλέπει ο νέος θεσμός Υγείας. 
Σίγουρα θα πραγματοποιηθεί ένας 
γόνιμος διάλογος με τη συζήτηση 
που θα πραγματοποιηθεί μετά 
τις εισηγήσεις των δύο επιστη
μόνων κ.κ. Τσάμη και Μαλινδρέ- 
το».
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1  Πρόεδρος εργαζομένων αλυσοδέθηκε στο «Άγιος
Δημήτριος»

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ ΤΗΣ
ΒΟΡΕΙΑΣ ΕΛΛΑΔΑΣ

Σελ.: 20 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-11-2018

Επιφάνεια: 218.43 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Πρόεδροβ εργαζομένων αλυσοδέθηκε στο «Αγιες Δημήτριες»

Ο χρόεόρος των εργαζομέναν τον Νοσοκομείου 
«Αγιος Αημήτρως» Α. Μαυράκουλος

ΜΕ ΜΙΑ μεγάλη αλυσίδα ο πρόεδρος ίων 
εργαζομένων ίου «Αγιος Δημήιριος» Δ. 
Μαυρόπουλος δέθηκε χθες το πρωί στα κά
γκελα που βρίσκονται έξω από το νοσοκο
μείο, σε μια συμβολική κίνηση και θέλοντας 
να δείξει ότι οι εργαζόμενοι και οι διοικητι
κοί υπάλληλοι του νοσοκομείου κουβαλούν 
τον δικό τους «σταυρό του μαρτυρίου». «Ολοι 
οι νοσηλευτές δίνουμε την ψυχή και το σώ
μα μας για να λειτουργήσει σωστά το νο
σοκομείο» σχολιάζει στη «δημοκρατία» ο κ. 
Μαυρόπουλος.

«Επειδή κάποιες νοσηλεύτριες έχουν 
θάρρος, τιμωρήθηκαν με δίωξη με εκδικη
τικές μετακινήσεις από κλινική σε άλλη κλι

νική» λέει. Συγκεκριμένα, ο κ. Μαυρόπου
λος αναφέρεται σε μετακινήσεις δύο εργα
ζομένων, η μία με μυοσκελετικά προβλήμα
τα, η άλλη ινσουλινοεξαρτώμενη, οι οποίες 
μετατέθηκαν παρά τη θέλησή τους. Κατά τον 
κ. Μαυρόπουλο, υπάρχουν κι άλλα προβλή
ματα, με μεγαλύτερα εκείνο της υποστελέ- 
χωσης κατά 25% και της απουσίας ασθενο
φόρου. «Φτάνει το ρουσφέτι!» λέει. «Στο νο
σοκομείο προσλήφθηκε άνθρωπος με απο
λυτήριο δημοτικού και τοποθετήθηκε στον 
κλίβανο, χωρίς φυσικά να έχει τις απαραί
τητες γνώσεις» εξηγεί στη «δημοκρατία» ο 
πρόεδρος των εργαζομένων.

Από την πλευρά της, η διοικήτρια του

trnmmemaam

νοσοκομείου Μελπομένη Τσούγκα, μιλώ
ντας στη «δημοκρατία», αρνείται τις παρα
πάνω καταγγελίες που, όπως υποστηρίζει ο 
κ. Μαυρόπουλος, έκανε σε μέρα που είχε... 
αναρρωτική άδεια «0 ισχυρισμός όπ οι με
τακινήσεις είχαν εκδικητικό χαρακτήρα δεν 
ευσταθεί» λέει η κυρία Τσούγκα. «Σε καμία 
περίπτωση οι άλλες μετακινήσεις στο Κέντρο 
Υγείας Ευόσμου δεν είχαν ρουσφεταλογι- 
κό χαρακτήρα» συμπληρώνει. Σύμφωνα με 
την κυρία Τσούγκα, το νοσηλευτικό ίδρυμα 
δεν είναι υποστελεχωμένο, καθώς το ποσο
στό κάλυψης των οργανικών θέσεων ανέρ
χεται σε 87,43%.

■Η
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1  Χαλάστρα: Πρόστιμα «φωτιά» στους... πυρομανείς
ρυζάδες!

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ ΤΗΣ
ΒΟΡΕΙΑΣ ΕΛΛΑΔΑΣ

Σελ.: 21 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-11-2018

Επιφάνεια: 391.7 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Χαλάστρα: Πρόσημα «φωτιά» 
crrous... nupopavsis ρυζάδεβ!

■ Επιστρατεύεται ο δορυφόροε του ΟΠΕΚΕΠΕ 
ώστε να εντοπίζονται εγκαίρωε οι αγρότεε 
που καίνε τα υπολείμματα τηε σοδειάε τουε

Ρεπορτάζ
ΒογγέηηςΓτοΑάκης
vstolakis@dimokratianews.gr

Π
ρόστιμα «φωτιά» για 
τις φωτιάς που βά
ζουν ανεξέλεγκτα στα 
χωράφια τους, σε μια 
προσπάθεια να εξα
φανίσουν τα υπολείμματα των καλ
λιεργειών τους, περιμένουν τους 

ορυζοπαραγωγούς της Χαλάστρας 
και της ευρύτερης περιοχής της δυ
τικής Θεσσαλονίκης. Τόσο η διοί
κηση του Δήμου Δέλτα όσο και οι 
εμαλεκόμενοι φορείς, όπως είναι η 
Πυροσβεστική, εκτός των προστί
μων, σύμφωνα με πληροφορίες, ει- 
σηγούνται να κοπούν οι επιδοτή
σεις στους «πυρομανείς» αγρότες, 
σε μια προσπάθεια να περιορίσουν 
το φαινόμενο που παίρνει ανεξέλε
γκτες διαστάσεις και μπορεί να κα
ταστρέφει ολόκληρες δασικές εκτά
σεις και να προκαλέσει προβλήματα

στην υγεία των πολιτών. Τα πρόση
μα, μαλιστα, αναμένεται να δοθούν 
έπειτα από ελέγχους που θα πραγ
ματοποιηθούν μέσω δορυφόρου 
του ΟΠΕΚΕΠΕ. Πρόκειται για μια 
συνήθη πρακηκή των ορυζοπαρα- 
γωγών να βάζουν φωηά στα υπο
λείμματα των καλλιεργειών τους, σε 
μια προσπάθεια να τα εξαφανίσουν.

Οι ενέργειες αυτές σαφώς και 
απαγορεύονται, ωστόσο η συγκε
κριμένη πρακτική είναι κοινό μυ
στικό περιοχών όπως ο Δήμος 
Δέλτα, ο Δήμος Χαλκηδόνας, η 
Αλεξάνδρεια, οι Σέρρες και το Κιλ
κίς. Σε σύσκεψη που πραγματο
ποιήθηκε με πρωτοβουλία του δη
μάρχου Δέλτα Μίμη Φωτόπουλου 
σης 24/10/2018 αποφασίστηκε να 
απαγορευτεί οποιαδήποτε καύ
ση έως ης 20 Ιανουαρίου 2019. Η 
απόφαση δεν ικανοποίησε το σύ
νολο των παραγωγών, οι οποίοι 
ακόμα και σήμερα βάζουν φωηές, 
με τον δήμαρχο να συγκαλεί σήμε

Οι αγρότες, αντί να οργώσουν, βάζουν φωηές στους ορυζώνες

ρα νέα σύσκεψη σης 7 το απόγευ
μα. Στη σύσκεψη θα παρευρεθούν 
εκπρόσωποι περισσοτέρων των 10 
συνεταιρισμών.

«Να πέσουν πλέον πρόσημα σε 
όσους δεν θέλουν να καταλάβουν 
ότι δεν ζουν μόνοι τους. Η Αστυ
νομία είναι έξω, δίνονται συντεταγ
μένες από την Πυροσβεσηκή... θα 
τους μαλοκάρουν ης επιδοτήσεις» 
λέει στη «δημοκρατία» ο Μίμης 
Φωτόπουλος. Σύμφωνα με τον ίδιο, 
οι ρύποι που εκλύονται στην ατμό
σφαιρα από τέτοιες καύσεις είναι

επικίνδυνοι για τη δημόσια υγεία. 
Για ανεξέλεγκτη κατάσταση κάνει 
λόγο ο διοικητής της Πυροσβεση- 
κής Μακεδονίας Μανώλης Τσολά- 
κης. «Βάζουν φωηές γιατί δεν θέ
λουν να οργώσουν το χωράφι τους. 
Ετσι, καίγονται αλόκληρες δασικές 
εκτάσεις» σχολιάζει. Σύμφωνα με 
τον κ. Τσολάκη, τα ταλέφωνα της 
υπηρεσίας παίρνουν... φωηά για τέ
τοιου είδους καταγγελίες. «Οι ρύποι 
είναι επικίνδυνοι. Τους αναπνέου
με. Παρουσιάζονται περισταηκά δύ
σπνοιας» καταλήγει ο κ. Τσαλάκης.
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1  Επεκτείνεται και στους αγροτικούς ιατρούς ο
θεσμός του οικογενειακού γιατρού

Πηγή: ΠΑΡΑΤΗΡΗΤΗΣ ΤΗΣ
ΘΡΑΚΗΣ

Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-11-2018

Επιφάνεια: 569.83 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Επεκχείνεχαι και σχους αγρο- 
χικούς ιαχρούς ο θεσμός 
χου οικογενειακού γιαχρού
Κάτοικοι οικισμών και εκτός του Λήμου Κομοτηνής μπορούν 
να εγγραφούν στις ΤΟΜΥπου λειτουργούν στην πόλη

Τα μέλη του ΚΑΠΗ παρακολούθησαν την ενημέρωση

Η
 λειτουργία και οι παροχές 
των ΤΟΜΥ που λειτουργούν 
στην Κομοτηνή αποτέλεσε 

το θέμα εκδήλωσης στο Α' ΚΑΠΗ 
Κομοτηνής την Τρίτη 6 Νοεμβρίου, 
μαζί με ενημέρωση για την Αρτηρι
ακή πίεοη από γιατρό της δομής.

Συγκεκριμένα πραγματοποιήθηκε 
ενημέρωση σχετικά με την λει
τουργία και τις παροχές της Τ.ΟΜ.Υ 
από την Κοινωνική Λειτουργό της 
2ης Τ.ΟΜ.Υ Κομοτηνής κ. Σουζάνας 
Μουρατίδου, και cmn συνέχεια ια
τρική ομιλία από τον Οικογενειακό 
γιατρό Ειδικότητας παθολογίας 
της 2ης Τ.ΟΜ.Υ κ. πρόδρομο πα- 
παδόπουλο με θέμα: «Αρτηριακή 
Υπέρταση».

κατά την ενημέρωση αναφέρθη
κε και το γεγονός ότι σε λίγο και
ρό αναμένεται οι κάτοικοι και των 
οικισμών εκτός Δήμου Κομοτηνής 
να έχουν τη δυνατότητα να εγγρα- 
φούν στις ΤΟΜΥ που λειτουργούν 
στην πόλη, παρόλο που με την 
ένταξη των αγροτικών ιατρών στο 
θεσμό του οικογενειακού γιατρού, 
που αναμένεται να γίνει σύντομα, 
μπορεί να έχουν τη δυνατότητα να 
εξυπηρετηθούν από αυτούς ώστε 
να μην χρειάζονται να προσέρχο
νται στις δομές.

Σημαντική η εγγραφή σε 
ΤΟΜΥ και οικογενειακό 
γιατρό

Η ΤΟΜΥ είναι μια νέα δομή του 
Υπουργείου Υγείας με στόχο την 
κάλυμη αναγκών της πρωτοβάθ
μιας φροντίδας υγείας, ώστε απλά 
περιστατικά, τα οποία θα μπορού

σαν να εξυπηρετηθούν στις κοινο
τικές δομές, να μην επιφορτίζουν 
το Νοσοκομείο, σημείωσέ η κ. 
Μουρατίδου.

Επίσης από τις αρχές του 2019 θα 
πρέπει όλοι οι ασφαλισμένοι να 
είναι εγγεγραμμένοι σε ένα οικο
γενειακό γιατρό, ειδικότητας είτε 
παθολόγου είτε γενικής ιατρικής, ή 
παιδίατρο για τα παιδιά, και θα πρέ
πει, είτε είναι ασφαλισμένοι ή ανα- 
σφάλιεττοι, ώςττε να υπάρχει ένας 
ιατρικός φάκελος για κάθε ασθενή 
ώςττε να μπορεί να παρακολουθεί ο 
οικογενειακός γιατρός ή οποιοσδή
ποτε γιατρός σε όλη την Ελλάδα, 
το ιστορικό του ασθενή.

Ήδη μια μεγάλη μερίδα του πλη
θυσμού γνωρίζει τα ΤΟΜΥ, και ήδη 
έχουν εγγράφει στις 2 δομές που 
λειτουργούν στην Κομοτηνή, ενώ 
αναμένεται σύντομα να ξεκινήσει 
τη λειτουργία της και η 3η ΤΟΜΥ, 
αν και αφορά κυρίως αυτούς που 
ήδη λάμβαναν υπηρεσίες από το 
Νοσοκομείο Κομοτηνής και έπρε
πε να εγγραφούν για να συνεχίζουν 
να τις λαμβάνουν.

Ο υπόλοιπος πληθυσμός έχει κα- 
θυςττερήσει κάπως να έρθει και να 
εγγράφει, για αυτό και γίνονται συ
νεχείς ενημερώσεις, ώςττε να κα
ταλάβει η κοινότητα και οι πολίτες 
ότι είναι αναγκαίο να γίνει, με τον 
οικογενειακό γιατρό υποχρεωτικό 
από το 2019.

Οι ΤΟΜΥ στην Κομοτηνή αυτή τη 
στιγμή έχουν τους βασικούς χώ
ρους που απαιτούνται, όμως προ
τεραιότητα είναι να καλυφθεί η 
δεύτερη βάρδια τους, μιας και

τώρα δεν υπάρχουν αρκετοί για
τροί.

Αυτή τη στιγμή έχουν μία βάρδια, 
την πρωινή, όμως κανονικά θα 
πρέπει να έχουν μία από τις 7 έως 
τις 3 το μεσημέρι, και μια δεύτερη 
από τις 3 μέχρι τις 10 το βράδυ, με 
τις υπόλοιπες ώρες να καλύπτο
νται από το νοσοκομείο.

Τέλος η κ. Μουρατίδου σημείωσε 
πως ενώ αρχικά οι 4 ΤΟΜΥ ήταν 
σχεδιασμένες να καλύπτουν μόνο 
τις ανάγκες του Δήμου Κομοτηνής, 
πλέον η τελευταία οδηγία είναι ότι 
κάτοικοι και άλλων οικισμών πέρα 
αυτών του Δήμου Κομοτηνής, μπο
ρούν να εγγραφούν σε οικογενεια
κό γιατρό στο ΤΟΜΥ.

Βέβαια σύντομα στις λίστες των οι
κογενειακών γιατρών θα ενταχθούν 
και οι αγροτικοί ιατροί, και έτσι κά
ποια περιςπατικά θα μπορούν να 
συνεχίσουν να εξυπηρετούνται από 
τον οικογενειακό γιατρό.

Απαραίτητη η εξέταση για 
την αρτηριακή πίεση σε 
όλες τις ηλικίες

Για την αρτηριακή υπέρταση μί
λησε ο κ. Παπαδόπουλος, ο οποί
ος τόνισε πως οι περισσότεροι 
παρευρισκόμενοι ήδη λαμβάνουν 
κάποια αγωγή, όμως είναι καλό να 
τους υπενθυμίζουν ό,τι πρέπει να 
κάνουν.

Η υπέρταση δεν έχει όριο ηλικία, 
μπορεί να είναι εφηβική, νεανική, 
σε όλες τις ηλικίες, για αυτό και 
κάποιοι θα πρέπει να κάνουν εξέ
ταση και να έχουν στο πίσω μέρος 
του μυαλού τους ότι μπορεί να 
νοσήσουν, και να προσέχουν τη 
διατροφή τους, την άσκηση κτλ. 
επεσήμανε ο κ. Παπαδόπουλος.

Η αρτηριακή υπέρταση, τόνισε, 
συνήθως δεν έχει σημάδια, αλλά 
μπορεί να γίνει αντιληπτή μόνο 
μετά από εργαστηριακό έλεγχο, 
μέτρηση της πίεσης κτλ.

Όσο για την ΤΟΜΥ, σημείωσε πως 
ο κόσμος έχει αγκαλιάσει τη δομή, 
έχοντας αποσυμφορήσει τις υπη
ρεσίες του Νοσοκομείου, ενώ είναι 
και βολικό για αρκετούς ασθενείς 
που μένουν στην περιοχή όπου 
έχει δημιουργηθεί το ΤΟΜΥ, και δεν 
χρειάζεται να πηγαίνουν σε άλλες 
δομές που βρίσκονται πιο μακριά.
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